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2.  Άδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Θ. Μπακογιάννη, σελ.

2313
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας, το 5ο Δηµο-
τικό Σχολείο Ζωγράφου Αττικής και το ιδιωτικό Δηµοτικό
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Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων: "Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου "Καταβολή της ειδικής
αποζηµίωσης και των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορί-
ζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δικαστικής αρχής, δι-
καστικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευτικών επιτρο-
πών και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της
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ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
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µε την κινητικότητα των νέων", σελ. 2319
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σωπα:

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 2315, 2326
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 2321
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 2321
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2311
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 2324
ΚΑΣΣΗΣ Μ. , σελ. 2322
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2317, 2318
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 2319
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 2319
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2319
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 2312

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης:

ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 2314, 2315, 2326
ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2313
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 2308, 2321
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 2309, 2321
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 2314, 2315
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 2310, 2316, 2323
ΚΑΣΣΗΣ Μ. , σελ. 2310, 2322
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 2317, 2318
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 2318, 2319
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 2320, 2325
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 2326
ΝΤΑΒΡΗΣ Γ. , σελ. 2314
ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ Α. , σελ. 2312, 2323
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 2312
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 2316, 2321, 2324,

2325, 2326

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’

Τετάρτη 3 Οκτωβρίου 2012



Αθήνα, σήµερα στις 3 Οκτωβρίου 2012, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε Ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

Σήµερα γιορτάζουν οι δικηγόροι και θέλω να τους ευχηθώ να
είναι γεροί, καλοφωτισµένοι και καλές δίκες, για το καλό πάντα
της δικαιοσύνης και του ελληνικού λαού! 

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 2/10/2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΛΘ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 2
Οκτωβρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχε-
δίων νόµων: 

1) «Κύρωση της Μακροπρόθεσµης Συµφωνίας µεταξύ του Διε-
θνούς Οργανισµού Ατοµικής Ενέργειας και της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας για την Υποστήριξη της Ελληνικής Επι-
τροπής Ατοµικής Ενέργειας ως Περιφερειακού Εκπαιδευτικού
Κέντρου στην Ευρώπη για Θέµατα Ραδιενέργειας, Μεταφορών
και Ασφαλείας Καταλοίπων».

2) «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Ρύθµιση
θεµάτων συµβάσεων που αφορούν Κέντρα Πρώτης Υποδοχής
και Εγκαταστάσεων Κράτησης παράνοµα διαµενόντων στη χώρα
αλλοδαπών και τρόπο φύλαξης αυτών» και άλλες διατάξεις»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Μιχαήλ Κασσή, Βου-
λευτή Ιωαννίνων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Ιδιωτικών Κλι-
νικών και η Ένωση Κέντρων Αποκατάστασης και Αποθεραπείας
Ελλάδος παραθέτουν τα αιτήµατα και τις προθέσεις τους ανα-
φορικά µε τον ΕΟΠΥΥ και τις οικονοµικές ανάγκες των ιδιωτικών
κλινικών και κέντρων αποκατάστασης και αποθεραπείας.

2) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά αναγκαστική
έξωση 20χρονης αριστούχας Τρικαλινής φοιτήτριας από τη φοι-
τητική εστία του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων.

3) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-

φορά µε την οποία  ο Μελισσοκοµικός Συνεταιρισµός Χίου πα-
ραθέτει αιτήµατα των µελισσοκόµων του νησιού για την αντιµε-
τώπιση των συνεπειών της καταστροφικής πυρκαγιάς.

4) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Αι-
τωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟ-
ΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Επιµελητήριο Χίου αιτείται την άµεση λήψη µέτρων για την αν-
τιµετώπιση των συνεπειών  από την καταστροφική πυρκαγιά που
έπληξε το νησί και τους κατοίκους του 

5) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της Ένωσης Μαστι-
χοπαραγωγών Χίου αιτείται τη λήψη µέτρων για την αποκατά-
σταση των πληγέντων από την καταστροφική πυρκαγιά που
έπληξε τη Χίο.

6) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την εµπορική αξιοποί-
ηση ακατοίκητων νησιών του αρχιπελάγους της Περιφέρειας Πε-
λοποννήσου µεταξύ των οποίων και το νησί «Ρόµβη».

7) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  εργαζόµενοι της ΑΤΕ LEASING A.E.
αιτούνται τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας τους.

8) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδας αιτείται την οικονοµική στήριξη της πολύτεκνης
οικογένειας.

9) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Συµβούλιο Ανα-
τολικής Μακεδονίας-Θράκης αιτείται τη συνέχιση της λειτουρ-
γίας του Τµήµατος Δοκίµων Αστυφυλάκων Ξάνθης.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος των Ελαιοκοµικών
Προϊόντων Πιστοποιηµένης Ποιότητας εκφράζει την άµεση υπο-
στήριξή του στις προτάσεις που πρόσφατα υπέβαλε η Εθνική Συ-
νοµοσπονδία Ελληνικού Εµπορίου για τη χρηµατοδότηση των
ελαιοπαραγωγών και των εξαγωγέων.

11) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Συνταξιούχων ΔΕΗ διαµαρ-
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τύρεται για την καθυστέρηση που παρατηρείται στην καταβολή
του εφάπαξ βοηθήµατος στους συνταξιούχους της ΔΕΗ παρά
την ύπαρξη σχετικών πιστώσεων.

12) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΣΧΑΛΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την επιβολή ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο
θέρµανσης.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λει-
τουργία της Αστυνοµικής Διεύθυνσης Ηρακλείου.

14) Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΕΡΜΑΝΙΔΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  τριάντα τρεις ιδιοκτήτες αγροτε-
µαχίων, οι οποίοι συµµετέχουν στον αναδασµό της τοπικής
κοινότητας Παλαίστρας Φλώρινας καταγγέλλουν συγκεκριµένες
πράξεις και πρακτικές της Επιτροπής Εκουσίου Αναδασµού του
Δηµοτικού Διαµερίσµατος Παλαίστρας της Διεύθυνσης Εγγείων
Βελτιώσεων Ν. Φλώρινας, ενώ συγχρόνως επισηµαίνουν τη δια-
φωνία τους µε τη διαδικασία και τον τρόπο εφαρµογής του ανα-
δασµού στην περιοχή.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πέτρος Δαµδιµόπουλος δια-
µαρτύρεται για τη µη καταβολή των δεδουλευµένων στους
εργαζόµενους της Hellas power-Energa από τη διοίκηση της
εταιρείας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Οµοσπονδίες και οι Ενώσεις των
Σωµάτων Ασφαλείας διαµαρτύρονται για τις περικοπές στις λει-
τουργικές και µισθολογικές δαπάνες στα Σώµατα Ασφαλείας.

17) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι υπάλληλοι
του Παραρτήµατος ΙΚΑ -ΕΤΑΜ Μοιρών αιτούνται τη συνέχιση της
λειτουργίας του εν λόγω παραρτήµατος για την εξυπηρέτηση
των πολιτών της περιοχής.

18) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ερµιονίδος Νοµού Αργολί-
δας διαµαρτύρεται για την κατάργηση του υποκαταστήµατος
της ΔΟΥ Κρανιδίου.

19) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αθανάσιος Δάλλας αιτείται
την αναθεώρηση του Κανονισµού Λειτουργίας των Αγαθοεργών
Καταστηµάτων Ιωαννίνων για την ενεργοποίηση του άρθρου Ε’
της διαθήκης του  Νικολάου Ζωσιµά.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εκφράζει τη συµπαράστασή του
στις τρεις νέες προτάσεις έργων του Δήµου Βιάννου, στα πλαί-
σια ένταξής του σε προγράµµατα χρηµατοδότησης έργων, που
θα αλλάξουν τη ζωή των κατοίκων της  περιοχής.

21) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Αποφοίτων Γυµνα-
σίου-Λυκείου Κόνιτσας εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά του,

για τη σχεδιαζόµενη εκτροπή των πηγών του ποταµού Αώου, µε
την κατασκευή φράγµατος πλησίον της Βωβούσας.

22) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία καταθέτει τις προτάσεις της Οµοσπονδίας
Επαγγελµατιών Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Κορινθίας σχε-
τικά µε το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Μινώα Πεδιάδας Νοµού
Ηρακλείου εκφράζει την αντίθεσή του στην ενδεχόµενη  κατάρ-
γηση του παραρτήµατος ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη λειτουργία
των κινητών καντινών µετά τη δηµιουργία των καλλικρατικών
δήµων.

25) Η Βουλευτής Κιλκίς κ. ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το τοπικό υποκατάστηµα Αξι-
ούπολης Νοµού Κιλκίς διαµαρτύρεται για τη διακοπή λειτουρ-
γίας του ΙΚΑ ΕΤΑΜ Αξιούπολης και τη µετατροπή του σε γραφείο
κοινωνικής ασφάλισης.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αναπήρων και Θυ-
µάτων Πολέµου Κρήτης διαµαρτύρεται για την επικείµενη
µείωση του επιδόµατος οικονοµικής αρωγής των αναπήρων και
θυµάτων πολέµου κατά το ήµισυ.

27) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Κυκλάδων επισηµαίνει το πρόβληµα υποστελέχωσης των Αστυ-
νοµικών Τµηµάτων Κυκλάδων και αιτείται την ενίσχυσή τους µε
επαρκές αστυνοµικό προσωπικό.

28) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μήλου Νοµού Κυκλά-
δων  αιτείται να επαναλειτουργήσει το εξεταστικό κέντρο για την
απόκτηση του κρατικού πιστοποιητικού γλωσσοµάθειας  στη
Μήλο.

29) Η Βουλευτής Κιλκίς κ. ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο διευθυντής του Τοπικού Υπο-
καταστήµατος ΙΚΑ ΕΤΑΜ Αξιούπολης Νοµού Κιλκίς εκφράζει την
αντίθεσή του στο ενδεχόµενο διακοπής της  λειτουργίας του ΙΚΑ
ΕΤΑΜ Αξιούπολης και της  µετατροπής του σε γραφείο κοινωνι-
κής ασφάλισης.

30) Η Βουλευτής Κιλκίς κ. ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινότητα Γουµέ-
νισσας Νοµού Κιλκίς εκφράζει την αντίθεσή της στην πρόθεση
της Κυβέρνησης για συγχώνευση - κατάργηση του Ειρηνοδικείου
Γουµένισσας.

Β’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 868/21-08-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντού Αλέξανδρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/15034/7-9-
2012 έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:

2302 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2304 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 879/21-08-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Ιατρίδη Τσαµπίκας (Μίκας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/

15035/7-9-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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2306 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο επικαίρων Ερωτήσεων της Πέµπτης 4 Οκτωβρίου 2012, ώρα
9.30’.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού Βουλής) 

1. Η πρώτη µε αριθµό 347/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου
Δαβάκη προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την αύξηση της εγκληµατικότητας στις περιο-
χές πέριξ της Σπάρτης εξαιτίας της παραβατικής συµπεριφοράς
των Αθιγγάνων.

2. Η δεύτερη µε αριθµό 352/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Όλγας Γεροβασίλη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την τοποθέ-
τηση και µετάθεση των υπαλλήλων του δηµοσίου και του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα στον τόπο καταγωγής τους.

3. Η τρίτη µε αριθµό 345/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνι-
στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,  σχετικά µε την
απορρόφηση του ΕΣΠΑ.

4. Η τέταρτη µε αριθµό 344/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρί-
νας Χρυσοβελώνη προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δη-
µιουργία προσφυγικών καταυλισµών σε νησιά του Αιγαίου.

5. Η πέµπτη µε αριθµό 354/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή
κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών, σχετικά µε την
κάλυψη των κενών θέσεων σε δηµοτικούς και κοινοτικούς παιδι-
κούς και βρεφονηπιακούς σταθµούς µε τη διαδικασία της κλή-
ρωσης.

6. Η έκτη µε αριθµό 350/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον
έλεγχο των εκπροσώπων του ελληνικού δηµοσίου στην πολιτική
παροχών προς τα µέλη της διοίκησης και τα διευθυντικά στελέχη
των τραπεζών. 

7. Η έβδοµη µε αριθµό 356/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των νεφροπα-
θών.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η πρώτη µε αριθµό 348/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Στύλιου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη χρηµατοδό-
τηση του Νοσοκοµείου Άρτας.

2. Η δεύτερη µε αριθµό 353/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Στέφανου Σαµοΐλη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την εκποίηση από το
ΤΑΙΠΕΔ της περιοχής «Ερηµίτης» στο νησί της Κέρκυρας.

3. Η τρίτη µε αριθµό 342/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των νεφροπαθών.

4. Η τέταρτη µε αριθµό 346/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυ-
σούλας - Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Νοσο-
κοµείου ΑΧΕΠΑ Θεσσαλονίκης.

5. Η πέµπτη µε αριθµό 355/1-102012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την αναδιάταξη της εθνικής οικονοµίας και τη διαχείριση των
χρηµάτων από τη νέα δόση των 31,5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

6. Η έκτη µε αριθµό 351/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Γε-
ωργίου Κυρίτση προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το διακανονισµό των ασφα-
λιστικών εισφορών σε εταιρείες µε οφειλές άνω των 300.000
Ευρώ.

7. Η έβδοµη µε αριθµό 357/1-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη  προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την κα-
τάργηση των διδάκτρων στα δηµόσια ΙΕΚ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων: «Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµοθετι-
κού Περιεχοµένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των
οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντιπρο-
σώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµα-
τείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής
γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση της παρ.
1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’101)� και λοιπές διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 27/9/2012, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι στο συζητούµενο σήµερα νοµο-
σχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων ει-
δικός αγορητής για το ΠΑΣΟΚ θα είναι ο κ. Κασσής Μιχαήλ. 

Επίσης, εκ µέρους των Ανεξαρτήτων Ελλήνων ειδικός αγορη-
τής ορίζεται ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπου-
λος. 

Από τον Λαϊκό Σύνδεσµο – Χρυσή Αυγή ειδικός αγορητής ορί-
ζεται ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Ηλίας Παναγιώταρος.

Τέλος, εκ µέρους της Δηµοκρατικής Αριστεράς ειδική αγορή-
τρια ορίζεται η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. Ασηµίνα Ξηρο-
τύρη-Αικατερινάρη. 

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας ο κ.
Ιωάννης Ανδριανός για δεκαπέντε λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν σχέδιο νόµου έχει δύο

µέρη: Περιλαµβάνει αφ’ ενός την κύρωση σύµφωνα µε τα οριζό-
µενα στην παράγραφο 1 του άρθρου 44 του Συντάγµατος της
από 1-6-2012 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου «Καταβολή της
ειδικής αποζηµίωσης και των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διο-
ρίζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δικαστικής αρχής, δικα-
στικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών
και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης
Ιουνίου» και αφ’ ετέρου «την τροποποίηση της παραγράφου 1
του άρθρου 28 του ν. 1892/1990». 

Ιδιαίτερα ως προς αυτό το σηµείο θα προσπαθήσω να αποσα-
φηνίσω πλήρως κάποια σηµεία στα οποία –όπως φάνηκε κατά τη
συζήτηση στην επιτροπή- ίσως υπάρχει ακόµη µια σύγχυση. 

Με το πρώτο άρθρο του σχεδίου νόµου κυρώνεται η πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου που ανέφερα προηγουµένως, η οποία
διαρθρώνεται σε τρία υποάρθρα.

Με το πρώτο υποάρθρο, δηλαδή το πρώτο άρθρο της υπό κύ-
ρωσης πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, προβλέπεται ότι οι
καταβολές που προανέφερα για τις εκλογές της 17ης Ιουνίου γί-
νονται από τις κατά τόπους δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες, µε
µόνη την υποβολή των δικαιολογητικών που προβλέπεται στην
υπ’ αριθµόν 111518/5.6.2012 απόφασης των Υπουργών Εσωτε-
ρικών και Οικονοµικών. 

Η ως άνω πληρωµή γίνεται κατά παρέκκλιση της παραγράφου
10 του άρθρου 45 του ν. 4071/2012, σύµφωνα µε την οποία οι
ανωτέρω δαπάνες πληρώνονται αποκλειστικά και µόνο µε χρη-
µατικά εντάλµατα που εκδίδονται από τις κατά τόπους υπηρεσίες
δηµοσιονοµικού ελέγχου.

Η λύση αυτή προκρίνεται λόγω της έκτακτης περίπτωσης,
εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλεπτης ανάγκης, η οποία συνί-
σταται αφενός στην προκήρυξη των γενικών βουλευτικών εκλο-
γών, µια περίπου εβδοµάδα µετά την έναρξη ισχύος της
παραγράφου 10 του άρθρου 45 του ν. 4071/2012 και αφετέρου
στην εξασφάλιση της οµαλής εξέλιξης της διαδικασίας στην
εκλογική αναµέτρηση της 17ης Ιουνίου 2012. 

Με το δεύτερο υποάρθρο, δηλαδή το άρθρο 2 της πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου, αντικαθίστανται οι διατάξεις του α’ εδα-
φίου της παραγράφου 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990, «για
τον εκσυγχρονισµό και την ανάπτυξη και άλλες διατάξεις», όπως
το άρθρο αυτό αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 33 του ν. 4061/

2012. 
Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζητώ την ιδιαίτερη προ-

σοχή σας για να αποφύγουµε τις παρανοήσεις που παρατηρή-
θηκαν στην επιτροπή. Οι διατάξεις του άρθρου 33 του ν. 4061/
2012, οι οποίες αντικατέστησαν τις διατάξεις του άρθρου 28 του
ν. 1892/1990, σκοπό είχαν την απλούστευση της διοικητικής δια-
δικασίας. 

Ενώ προηγουµένως η έκδοση άδειας για την απόκτηση, µε δι-
καιοπραξία εν ζωή, εµπράγµατων ή ενοχικών δικαιωµάτων από
φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες, καθώς
και σε ακίνητα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες οπουδήποτε και αν
αυτές βρίσκονται, απαιτούσε τη σύµπραξη δύο Υπουργών –αφε-
νός του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και αφε-
τέρου του Υπουργού Εθνικής Άµυνας- µε τη διάταξη του νόµου
αυτού πλέον η αρµοδιότητα για την έκδοση άδειας περνά απο-
κλειστικά στον Υπουργό Εθνικής Άµυνας. 

Σκοπός, λοιπόν, αυτής της διάταξης, εκείνου του νόµου, ήταν
σε ό,τι αφορά αποκλειστικά ιδιωτικές νήσους ή νησίδες και ακί-
νητα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες να προβλέπεται η έκδοση
αδείας µόνο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας. Και λέω σκοπός
ήταν, γιατί παρά την πρόθεση του νοµοθέτη παρεισέφρησε ένα
λάθος στη διατύπωση το οποίο διορθώνουµε µε το σχέδιο νόµου
που συζητάµε σήµερα.

Συγκεκριµένα στην εν λόγω διάταξη του άρθρου 33 του νόµου
4061 εκ παραδροµής τέθηκε ο όρος «ιδιωτικόν» ως επιθετικός
προσδιορισµός των ακινήτων αντί των νήσων ή νησίδων. Δηλαδή,
αντί να µιλά για ακίνητα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες, µιλούσε
για ιδιωτικά ακίνητα σε νήσους ή νησίδες. Έτσι µία πρόβλεψη
που έπρεπε να αφορά µόνο ιδιωτικά νησιά και ακίνητα σε ιδιω-
τικά νησιά, εκ παραδροµής έφτασε να αφορά κάθε ιδιωτικό ακί-
νητο σε οποιοδήποτε νησί της χώρας.

Μιλάµε, δηλαδή, για χωράφια, οικόπεδα και σπίτια στην Κρήτη,
στην Εύβοια, στη Ζάκυνθο, στη Ρόδο, στη Θάσο, στη Σαλαµίνα,
ιδιωτικές ιδιοκτησίες σε δηµόσια νησιά. Την παραδροµή αυτή,
όπως µας ενηµέρωσε ο αρµόδιος Υπουργός, την εντόπισε ένας
υποθηκοφύλακας στην Κρήτη που ζήτησε σύµφωνα µε το
γράµµα του νόµου άδεια του Υπουργού Εθνικής Άµυνας για να
περάσει ένα συµβόλαιο στο υποθηκοφυλακείο. Καταλαβαίνετε,
λοιπόν, ότι έπρεπε αυτό το λάθος, που µπορεί να δηµιουργήσει
τεράστια αναστάτωση στα νησιά µας, να διορθωθεί άµεσα. 

Έτσι, λοιπόν, η αλλαγή που φέρνει το παρόν σχέδιο νόµου
είναι διόρθωση του προβληµατικού αυτού εδαφίου, προκειµένου
η έκδοση άδειας από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας να απαιτείται
µόνο για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή
ενοχικών δικαιωµάτων από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτι-
κές νήσους ή νησίδες, καθώς και σε ακίνητα σε ιδιωτικές νήσους
ή νησίδες και όχι γενικά στα ιδιωτικά ακίνητα που βρίσκονται στα
νησιά της χώρας µας και µάλιστα ανεξαιρέτως.

Το δεύτερο άρθρο του σχεδίου νόµου αφορά µία µεταβατικού
χαρακτήρα διάταξη, προκειµένου να εξασφαλιστεί ότι είναι έγ-
κυρες και ισχυρές οι συµβολαιογραφικές πράξεις που αφορούν
ιδιωτικές περιουσίες σε δηµόσια νησιά, δηλαδή, την παραδροµή
της προηγούµενης διάταξης.

Τονίζω εδώ ξανά ότι η µεταβατική διάταξη αφορά αποκλει-
στικά τα συµβόλαια ιδιωτικής περιουσίας σε δηµόσια νησιά, δη-
λαδή, χωράφια, οικόπεδα, σπίτια κ.λπ., σε νησιά –όπως προα-
νέφερα- όπως η Κρήτη, η Λήµνος, η Κέρκυρα, που συνάφθηκαν
ευλόγως χωρίς την άδεια του Υπουργείου στο µεταξύ διάστηµα,
δηλαδή, στο διάστηµα µεταξύ 22ας Μαρτίου 2012, ηµεροµηνία
δηµοσίευσης στην Εφηµερίδας της Κυβέρνησης της τροποποι-
ητικής διάταξης του άρθρου 33 του ν. 4061/2012 και 1ης Ιουνίου
2012, ηµεροµηνία δηµοσίευσης στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως της υπό κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου.

Η µεταβατική διάταξη, δηλαδή, δεν αφορά ούτε δηµόσια πε-
ριουσία ούτε ιδιωτικά νησιά ή νησίδες ούτε ακίνητα σε ιδιωτικά
νησιά ή νησίδες. Αυτό πρέπει να γίνει απολύτως κατανοητό και
ξεκάθαρο. 

Με το τρίτο άρθρο ορίζεται ότι η ισχύς του προτεινόµενου σχε-
δίου νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευση του νόµου στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως. Έχουµε δηλαδή να αντιµετωπίσουµε
δύο σηµαντικές εκκρεµότητες και αφ’ ενός την άµεση καταβολή
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των αποζηµιώσεων στους δικαστικούς αντιπροσώπους και στους
άλλους δικαιούχους στις τελευταίες εκλογές και αφ’ ετέρου τη
διόρθωση ενός σφάλµατος, που αν παρέµενε είτε θα δηµιουρ-
γούσε κυριολεκτικά τεράστια και εντελώς άχρηστη γραφειοκρα-
τική επιβάρυνση στους ιδιοκτήτες περιουσιών σε µη ιδιωτικά
–επαναλαµβάνω- νησιά και νησίδες είτε θα καθιστούσε τουλάχι-
στον αµφίβολης ακυρότητας τις πράξεις µεταβίβασης εµπράγ-
µατων ή ενοχικών δικαιωµάτων στα νησιά αυτά. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ ο κ. Ευάγγελος Απο-

στόλου.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου µία προσωπική συγκίνηση. Επιστρέφω µετά το

2000 σε αυτά τα έδρανα µε τη σηµερινή µου παρουσία και κατα-
λαβαίνετε ότι αισθάνοµαι λίγη φόρτιση.

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που συζητάµε σήµερα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφορά κυρίως οικονοµικά θέµατα
και έπρεπε ουσιαστικά να στηριχθεί από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, αλλά καταλαβαίνετε τώρα, τέτοιες ώρες τέτοια λόγια. Φαί-
νεται, όµως, ότι το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων έχει ειδικευθεί να διεκπεραιώνει προβληµατικές νοµοθετικές
πρωτοβουλίες. Το έκανε µε το ν. 4061/2012, που και αυτός τρο-
ποποιείται µε τη σηµερινή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
επαναφέροντας διατάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Περι-
βάλλοντος που είχαν κριθεί στο παρελθόν αντισυνταγµατικές
από το Συµβούλιο της Επικρατείας. Εννοώ, βεβαίως, την οικοπε-
δοποίηση των δασικών εκτάσεων που εκχερσώθηκαν για αγρο-
τικούς σκοπούς προ του 1975. Είναι ένα τεράστιο ζήτηµα το
οποίο θα το βρούµε µπροστά µας στη σύνταξη των δασικών χαρ-
τών.

Όπως το έκανε και µε τη συναίνεσή του κατά την ψήφιση του
συγκεκριµένου νόµου να µη συµµετέχει στη διαδικασία αγορα-
πωλησίας αγροτικής γης σε νησιά και νησίδες, το κάνει τώρα και
µε την αµφισβητούµενη νοµιµοποίηση εκ των υστέρων αγορα-
πωλησιών σε νησιά και νησίδες.

Δύο σκέλη έχει η σηµερινή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Το πρώτο αφορά αποζηµιώσεις και οδοιπορικά των εκλογών της
17ης Ιουνίου και επ’ αυτού συµφωνούµε. Είναι αναγκαία η ρύθ-
µιση, δεδοµένου ότι οι εκλογές έγιναν σε σύντοµο διάστηµα.

Πράγµατι, µπορούµε να πούµε ως προς την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου -που τώρα τελευταία κατηγορείται διαρκώς
και δικαιολογηµένα η Κυβέρνηση ότι ουσιαστικά νοµοθετεί µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχόµενου- ότι είναι η µόνη περίπτωση
που βρίσκει σωστή, πλήρη εφαρµογή η διαδικασία της νοµοθέ-
τησης µε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου.

Το δεύτερο αφορά ακόµα µια τροποποίηση του πολύπαθου
άρθρου 28 του ν. 1892/1990, που αντικαταστάθηκε µε το άρθρο
33 του ν. 4061/2012.

Να δεχθούµε, κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι
υπήρξε εκ παραδροµής λάθος στη συγκεκριµένη τροποποίηση,
αν και τέτοια λάθη δεν δικαιολογούνται, ειδικά σε νοµοθετήσεις
τέτοιου περιεχοµένου. Όµως, πώς είναι δυνατόν επί δυόµισι
µήνες να συντάσσονται συµβόλαια και να είναι όλα στον αέρα;
Άντε να δεχθούµε ότι υπάρχουν περιπτώσεις που χρειάζεται εκ
των υστέρων να αντιµετωπιστούν.

Όµως, κύριε Υπουργέ, σκεφτείτε και τις άλλες περιπτώσεις
των πολιτών που υποτίθεται ότι θα λύνατε µε το ν. 4061/2012 και
που σήµερα βρίσκεστε µπροστά στην υποχρέωση να δώσετε και-
νούργιες παρατάσεις; Ασφαλώς και γνωρίζετε περιπτώσεις πολ-
λών ανθρώπων που σέρνονται χρόνια στα δικαστήρια ή στα
Υπουργεία και δεν παίρνουν ποτέ οριστικές και τελεσίδικες απο-
φάσεις.

Επειδή, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτά τα συµβόλαια που συζη-
τάµε να νοµιµοποιήσουµε εµείς σήµερα εκ των υστέρων αφο-
ρούν ακίνητα σε νησίδες και µπορεί να αναφέρονται και σε
ολόκληρες νησίδες, εµείς ανησυχούµε. Γι’ αυτό και ζητήσαµε να
µας καταθέσετε πόσες και ποιες είναι αυτές οι συµβολαιογραφι-
κές πράξεις που εκδόθηκαν χωρίς την άδεια του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, πόσω µάλλον όταν αυτές αφορούσαν νησίδες.
Και µια και µιλάµε για ιδιωτικές νησίδες, θα θέλαµε να µας πει η

Κυβέρνηση -βλέπουµε όλοι πόσος ντόρος γίνεται τελευταία
γύρω από αυτή την ιστορία- αν έχει ασχοληθεί ουσιαστικά µε το
ιδιοκτησιακό καθεστώς αυτών των νησίδων.

Στην πλειοψηφία τους αυτές αποτελούν εκτάσεις δασικού χα-
ρακτήρα -αγραίες γαίες θα έλεγα καλύτερα- και γι’ αυτές τις
εκτάσεις ισχύει το τεκµήριο κυριότητας του δηµοσίου.

Το ερώτηµα είναι αν έχει εφαρµοστεί µέχρι σήµερα από την
Κτηµατολόγιο Α.Ε. το συγκεκριµένο µαχητό έτσι και αλλιώς τεκ-
µήριο. Εµείς, τουλάχιστον από την πληροφόρηση που έχουµε,
ξέρουµε ότι η συγκεκριµένη διεκδίκηση απουσιάζει από τη σύν-
ταξη του Εθνικού Κτηµατολογίου.

Πολλά λέγονται και ανακοινώνονται κάθε τόσο για την πώληση
ή µακροχρόνια µίσθωση των δηµόσιων νησίδων και βραχονησί-
δων. 

Δεν λύνεται, κύριε Υπουργέ, το οικονοµικό πρόβληµα της
χώρας µε το ξεπούληµα αυτών των δηµόσιων αγαθών. Η δηµό-
σια κτήση σ’ αυτά είναι συνυφασµένη µε την εθνική επικράτεια
και σε πολλά και µε την εθνική ασφάλεια. Η προχειρότητα µε την
οποία διατίθενται προς εκµετάλλευση νησίδες, είναι ενδεικτική
της αµηχανίας της Κυβέρνησης να δει µια βιώσιµη διέξοδο από
την οικονοµική κρίση.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι η αµφισβητήσιµη δυνατό-
τητα αξιοποίησης των περισσότερων νησίδων της δηµοσιευµέ-
νης λίστας –την ξέρετε, υπάρχει µια λίστα- εξαιτίας των από-
κρηµνων πλαγιών και του ανώµαλου ανάγλυφού τους. Δεν έχουν
δυνατότητες αξιοποίησης. Παρ’ όλα αυτά, επιµένει να δηµοσιο-
ποιεί η Κυβέρνηση τη συγκεκριµένη λίστα.

Για τις σαράντα νησίδες, που ανακοινώθηκε ότι ζητούνται
επενδυτές, πρέπει να υπάρξουν κόκκινες γραµµές και αυτές -νο-
µίζω πρέπει να συµφωνήσετε, κύριε Υπουργέ-  είναι οι νησίδες
που έχουν χαρακτηριστεί Natura. Οι είκοσι τέσσερις νησίδες από
τις σαράντα έχουν καταχωρηθεί είτε ως ζώνες ειδικής προστα-
σίας για την προστασία των πουλιών, είτε ως τόποι κοινοτικής
σηµασίας για την προστασία των οικοτόπων. Η αξία τους έχει
αναγνωρισθεί διεθνώς γιατί αποτελούν πλέον µη προσβάσιµες
από τον άνθρωπο περιοχές αναπαραγωγής και ξεκούρασης προ-
στατευόµενων πουλιών. Επίσης, αποτελούν καταφύγια και για
πολλά άλλα σπάνια είδη πανίδας και χλωρίδας. Για ορισµένα από
αυτά οι ακατοίκητες νησίδες αποτελούν το µοναδικό και αναντι-
κατάστατο χώρο της αναπαραγωγής τους.

Επιπλέον, κύριε Υπουργέ, η αξιοποίηση αυτών των νησίδων µε
καταστροφικούς όρους θα ακυρώσει όλες τις προσπάθειες και
τα κονδύλια που έχουν επενδυθεί τα τελευταία χρόνια από την
Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, αυτό που δεν φαίνεται κυρίως να κατα-
νοεί η Κυβέρνηση, είναι ότι η φυσική κληρονοµιά της Ελλάδας
είναι ένας εξίσου πολύτιµος πόρος µε την πολιτιστική κληρονο-
µιά.

Θα σας αναφέρω µόνο µία περίπτωση. Είναι η περίπτωση της
νησίδας Διδύµη της Σύρου. Το Δηµοτικό Συµβούλιο Σύρου-Ερ-
µούπολης δηµιούργησε επιτροπή για την ανάδειξη του φάρου
Όθωνα στη Διδύµη. Είναι ένας φάρος που είναι ο πρώτος και
υψηλότερος πετρόχτιστος στην Ελλάδα. Χτίστηκε το 1834 επί
Όθωνα. Ανήκει στο Πολεµικό Ναυτικό. Επίσης, η νησίδα είναι και
περιοχή Natura. Το συγκεκριµένο νησάκι ξεπουλιέται.

Εγώ θα σας έλεγα ότι αν σ’ έναν οποιονδήποτε πολίτη του λέ-
γατε παραδείγµατος χάρη ότι βγαίνει «στο σφυρί» η Δήλος, τότε
θα αντιδρούσε και δικαιολογηµένα θα αντιδρούσε. Εµείς θέ-
λουµε να αντιδράσουµε και αντιδρούµε γιατί πρέπει να αντιµε-
τωπίσουµε και την περίπτωση της παραχώρησης των Στροφά-
δων νήσων, που είναι εξαιρετικής σηµασίας και αξίας για τα θα-
λασσοπούλια και τα µεταναστευτικά πουλιά, όπως και την πώ-
ληση που σας είπα της Δήλου. Γιατί η βιοποικιλότητα στη χώρα
µας είναι το µοναδικό θησαυροφυλάκιο που απέµεινε και δεν
µπορεί να αντιµετωπίζεται ως προϊόν σε εποχή εκπτώσεων.

Ευχαριστώ που µου επιτρέψατε που άνοιξα τη συζήτηση στο
θέµα των νησίδων, γιατί η επικαιρότητα επιβάλλει τη συγκεκρι-
µένη προσέγγιση.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, λοιπόν, εµείς καταψηφί-
ζουµε επί της αρχής τη συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου. Συµφωνούµε κατ’ άρθρον, όπως είπαµε εξάλλου και
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στην επιτροπή, για την περίπτωση των αποζηµιώσεων για τα
οδοιπορικά. 

Όµως, για τις νοµιµοποιήσεις αγοραπωλησιών εκ των υστέ-
ρων, αν δεν µας παρουσιαστούν τουλάχιστον κατά τη διάρκεια
της συζήτησης συγκεκριµένες συµβολαιογραφικές πράξεις µε
τις οποίες ουσιαστικά στο ζήτηµα των νησίδων να µπορούµε να
πειστούµε ότι δεν υπάρχει από πλευράς του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας παραγνώριση ή ιδιαίτερη προστασία –που σας είπα- δεν
πρόκειται να πούµε «ναι». 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε πολύ, κύριε συνάδελφε. 
Και το Προεδρείο εύχεται πολλές αγορεύσεις προς όφελος

του δηµοσίου διαλόγου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Κασ-
σής. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι και

συναδέλφισσες, είναι η πρώτη φορά που παίρνω το λόγο από
αυτό εδώ το Βήµα. Αισθάνοµαι λίγο άβολα –θα έλεγα- µιλώντας
στο Κοινοβούλιο, χωρίς να υπάρχουν παρουσίες. Αυτό, βέβαια,
φαίνεται ότι είναι καθηµερινό φαινόµενο. Δεν θέλω να θεωρήσω,
όµως, ότι θα είναι και στη συνέχεια τα πράγµατα έτσι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αν µου επιτρέ-
πετε, κύριε συνάδελφε, ξέρετε ότι οι συνάδελφοι Βουλευτές
έχουν και άλλες υποχρεώσεις και δεν είναι καθηµερινό το φαι-
νόµενο αυτό. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Αφήστε µε, κυρία Πρόεδρε, να πω αυτό
που αισθάνοµαι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με συγχωρείτε
που σας διέκοψα. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Παρακολουθώ συχνά αυτό το φαινόµενο
και βλέπω ότι υπάρχουν πάρα πολλές απουσίες.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων που συζητάµε σήµερα, είναι γεγονός ότι
έχει δύο σκέλη. 

Το πρώτο έχει να κάνει µε την κύρωση της από 1ης Ιουνίου
2012 πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου που αφορά την κατα-
βολή της ειδικής αποζηµίωσης και των οδοιπορικών εξόδων σε
όσους διορίζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δικαστικής
αρχής –δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευτικών
επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας- και αυτό έγινε
για τις εκλογές στις 17 Ιουνίου, οι οποίες ξέρουµε ότι ήταν απρό-
οπτες και έγιναν χωρίς να υπάρχει ο απαιτούµενος χρόνος. 

Το δεύτερο σκέλος αφορά την τροποποίηση της παραγράφου
1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 και τις λοιπές διατάξεις. 

Όσον αφορά το πρώτο, η κύρωση της πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου σχετικά µε την έγκαιρη καταβολή της ειδικής αποζη-
µίωσης και των οδοιπορικών και µε βάση την Έκθεση Ρυθµίσεων
από τη Διεύθυνση του Νοµοπαρασκευαστικού Έργου και Νοµι-
κών Υποθέσεων του Υπουργείου Ανάπτυξης και Τροφίµων, θεω-
ρούµε πως πρέπει να είναι άµεσα εφαρµόσιµη λόγω της έκτα-
κτης, επείγουσας ανάγκης που οφειλόταν στις βουλευτικές εκλο-
γές στις 17 Ιουνίου. Είναι µια διαδικασία που επιβάλλει άµεσα να
καταβάλλουν χωρίς καθυστέρηση οι οικείες ΔΟΥ την ειδική απο-
ζηµίωση και τα οδοιπορικά όλων των λειτουργών που ανέφερα
παραπάνω. 

Η επόµενη τροποποίηση αφορά την έκτακτη ανάγκη, η οποία
συνίσταται στην αποκατάσταση της οµαλής οικονοµικής ζωής
της χώρας που διαταράσσεται από την εφαρµογή του άρθρου
33 του ν. 4061/2012, που αντικατέστησε το άρθρο 28 του ν.
1892/1990. Σύµφωνα µ’ αυτήν την τροποποίηση, επιβάλλεται η

προηγούµενη λήψη αδείας του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας στο
σύνολο των συναλλαγών για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν
ζωή εµπραγµάτων ή ενοχικών δικαιωµάτων σε ακίνητα που βρί-
σκονται ακόµα και σε µη ιδιωτικές νήσους ή νησίδες εντός της
επικράτειας. 

Η τροποποίηση αφορά στο να απαιτείται έκδοση άδειας από
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, όσον αφορά τις ιδιωτικές νήσους
ή νησίδες και όχι γενικά σε ακίνητα που βρίσκονται σε νησιά της
χώρας, όπως από σφάλµα προβλέφθηκε κατά την αντικατά-
σταση του άρθρου 28 του ν. 1892/90 από το άρθρο 33 του ν.
4061/2012. 

Η αντικατάσταση αυτή πρέπει να γίνει για λόγους απλούστευ-
σης της διοικητικής διαδικασίας χωρίς να απαιτείται η σύµπραξη
των δύο Υπουργών, δηλαδή του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και του Υπουργού Εθνικής Άµυνας, αλλά µόνο από
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας για προφανείς λόγους εθνικής
ασφάλειας, κάτι το οποίο έχει ύψιστη σηµασία για το ΠΑΣΟΚ. 

Όσον αφορά τα εµπράγµατα δικαιώµατα σε µη ιδιωτικά νησιά
ισχύει ό,τι προβλέπεται και για τις εκτάσεις σε όλες τις περιοχές
της χώρας. Ουσιαστικά έχουµε απεµπλοκή του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων από την όλη διαδικασία και
την πρόσθεση του επιθετικού όρου «ιδιωτικός» για τα ακίνητα
των νήσων και νησίδων.

Τέλος, µε τη µεταβατικού χαρακτήρα διάταξη διασφαλίζεται
ότι είναι έγκυρες και ισχυρές οι συµβολαιογραφικές πράξεις που
αφορούν την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπραγµάτων ή
ενοχικών δικαιωµάτων από τα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιω-
τικά ακίνητα που βρίσκονται σε µη ιδιωτικές νήσους ή νησίδες
εντός της ελληνικής επικράτειας και συντάχθηκαν στο διάστηµα
µεταξύ 22 Μαρτίου 2012, ηµεροµηνία που δηµοσιεύθηκε στην
Εφηµερίδα της Κυβέρνησης η τροποποιητική διάταξη του άρ-
θρου 43 του ν. 4061/2012 και η 1η Ιουνίου 2012, που είναι η ηµε-
ροµηνία που δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ η υπό κύρωση πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Επίσης, εξασφαλίζονται οι πράξεις που εκδόθηκαν χωρίς
άδεια από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, σύµφωνα µε το άρθρο
28 του ν. 1892/1990, όπως αυτό τροποποιήθηκε από το άρθρο
33 του ν. 4061/2012 και διασφαλίζεται ότι έχει τηρηθεί κατά την
έκδοσή τους η διάταξη της παραγράφου 1 του άρθρου 25 του ν.
1892/1990, όπως αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 2 του άρ-
θρου 114 του ν. 3978/2011. Μ’ αυτήν, λοιπόν, τη ρύθµιση απο-
καθίσταται η οµαλή οικονοµική ζωή της χώρας, καθώς ρυθµίζεται
η ισχύ των ανωτέρω συµβολαιογραφικών πράξεων. 

Βάσει της έκθεσης, η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου είναι
άµεσα εφαρµόσιµη και δεν προκαλεί δαπάνη εις βάρος του κρα-
τικού προϋπολογισµού. Η εκπλήρωση των υποχρεώσεων που
ανελήφθησαν για την οµαλή διεξαγωγή της διαδικασίας των
εκλογών στις 17 Ιουνίου αφορά το σύνολο της κοινωνίας και της
λειτουργίας της δηµοκρατίας µας και η ρύθµιση του συνόλου
των συναλλαγών για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµ-
πραγµάτων ή ενοχικών δικαιωµάτων αφορά την οµαλοποίηση
της οικονοµικής ζωής της χώρας. 

Γι ‘αυτούς τους λόγους, αλλά και για λόγους απλούστευσης
της διοικητικής διαδικασίας, αλλά πάντα µε γνώµονα την εθνική
ασφάλεια για τις ιδιωτικές νήσους, το ΠΑΣΟΚ είναι θετικό στο
σχέδιο νόµου και τις προτεινόµενες τροποποιήσεις.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς σάς

ευχαριστούµε, κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος εκ µέρους των

Ανεξάρτητων Ελλήνων. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από δύο περίπου δεκαε-

τίες στα δικηγορικά έδρανα, έλεγα ότι µε την άφιξή µου στη
Βουλή θα ανακουφιζόµουν λίγο από εκείνο που παλαιότερο έλε-
γαν στην αρχαία Αθήνα «οψόµεθα εις Θέµιδος Αγορείν» -«θα τα
πούµε στα δικαστήρια»- και θα ήµουν επικεντρωµένος µόνο στο
να µπορώ να είµαι σωστά η φωνή των ανθρώπων που δεν έχουν
φωνή, να είµαι το µάτι των ανθρώπων που δεν έχουν πρόσβαση
στα έγγραφα και να µπορώ έτσι, αν τα καταφέρω, µε έναν τρόπο
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υγιή και πατριωτικό να συνεισφέρω για την επόµενη µέρα της
πατρίδας. 

Βλέπω, όµως, ότι θα πρέπει να αναπτύξω ένα δικανικό συλλο-
γισµό ενώπιόν σας. Θα προσπαθήσω να πείσω µερικούς, αν κά-
ποιοι ακούν σ’ αυτήν την Αίθουσα και δεν συνεχίζουµε τους
πολιτικούς µονόλογους, για να δούµε πώς µπορεί κάποιος να πεί-
σει τον άλλο για το αν κάτι είναι σωστό, αν είναι δίκαιο ή, αν είναι
λάθος, να το αφήσουµε στην άκρη. Μάλιστα, θα προτιµήσω να
κάνω αυτό που λένε στις ρητορικές σχολές της δύσης, το «loop
approach», να κάνω δηλαδή µια επιστροφή προς τα πίσω, πριν
έρθουµε στα σηµερινά. 

Το 1990, λοιπόν, η κυβέρνηση του Πρωθυπουργού Μητσοτάκη
φέρνει ένα νόµο, στον οποίο θα χρειαστούµε δύο υπογραφές
από δύο Υπουργούς για να προστατέψουµε τα νησιά και τις βρα-
χονησίδες, ιδιωτικά και µη, κυρίως τα ιδιωτικά. Γιατί, άραγε, να
το έκανε αυτό; Ήταν µια πολύ ωραία εποχή για την Ελλάδα: Η
Ευρωπαϊκή Ένωση δεν είχε προβλήµατα, ο θρησκευτικός φον-
ταµενταλισµός δεν ανησυχούσε κανέναν ιδιαιτέρως. Τα πράγ-
µατα κυλούσαν µια χαρά µέχρι που ξαφνικά έρχεται η κυβέρνηση
του κ. Πικραµένου -τώρα, πριν από µερικούς µήνες- και αποφα-
σίζει να αλλάξει αυτό το καθεστώς. Μιλάω για την κατάργηση
της µίας από τις δύο υπογραφές από µία κυβέρνηση, η οποία
δεν είχε τέτοια αρµοδιότητα: Να αναλαµβάνει τέτοια καθήκοντα
και να φέρνει τέτοιες πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Μία
κυβέρνηση που είχε σκοπό µόνο να διασφαλίσει την οµαλότητα,
τη µετάβαση και τη συνοχή του έθνους ενόψει των κρίσιµων στιγ-
µών, καθώς αποχωρούσε ένας Πρωθυπουργός και έπρεπε να
πάµε σε εκλογές. 

Με ποια αρµοδιότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κυβέρ-
νηση του κ. Πικραµένου αποφασίζει, για την οµαλοποίηση της
οικονοµικής ζωής της χώρας, να άρει τη µία υπογραφή και να
αφήσει µόνο την υπογραφή του Υπουργού Εθνικής Άµυνας; Αυτό
δεν σας κάνει λίγο καχύποπτους; Σε µια εποχή που όλοι συζη-
τάµε ότι µπορεί να πουληθούν τα νησιά µας, που οι Φινλανδοί
προσφέρουν χρήµατα, που οι Γερµανοί διατυµπανίζουν διά του
«DER SPIEGEL» ότι είναι έτοιµοι να αγοράσουν πολλά κοµµάτια
µέσα στο αρχιπέλαγος, εµείς καθόλου καχύποπτοι; 

Ξέρετε, έρχοµαι µε αγαθή πρόθεση. Δεν έρχοµαι ούτε να υπο-
στηρίξω ότι είµαι υπερπατριώτης ούτε να παραβιάσω ανοιχτές
θύρες, έρχοµαι απλώς να συλλογιστώ γιατί και ποια ανάγκη, ποια
σπουδή, ήταν εκείνη που έκανε την κυβέρνηση Πικραµένου τις
τελευταίες µέρες της, τις τελευταίες ώρες της, από τα τελευταία
της τερατουργήµατα, να φέρει αυτή την αλλαγή; Είχαν µια
σπουδή. Ποιοι είναι οι άνθρωποι που έχουν ιδιωτικά νησιά; Γιατί
δεν τους ξέρουµε; Γιατί δεν µας τους αποκαλύπτει είτε ο Υπουρ-
γός Γεωργίας είτε ο κ. Αθανασίου, ο οποίος επισταµένως ρωτή-
θηκε στην επιτροπή και από τον κ. Αποστόλου –και το επιβε-
βαιώνω- και από τη δική µας πλευρά; Πείτε µας για ποιες βραχο-
νησίδες µιλάµε; Δεν είναι ντροπή. Δεν είναι µυστικό. Είναι κάτι
που πρέπει να ξέρουµε. Κανείς δεν φρόντισε να µας ενηµερώσει.
Κανείς δεν φρόντισε να µας αποκαλύψει. Για πόσα συµβόλαια
µιλάµε; Για ένα; Για τρία; Για δεκατρία; Για οκτώ; Για χίλια; Θα
πρέπει εγώ να γίνω ξανά Βέλγος και να γίνω Hercule Poirot και
να ψάχνω στα υποθηκοφυλακεία ποιος, πότε, αν, όποτε; Κανείς
δεν µας το είπε αυτό ποτέ. 

Εν τούτοις, στη σπουδή τους µέσα, στο να τα καταφέρουν να
φέρουν αυτήν την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της κυβέρ-
νησης Πικραµένου, έκαναν το λάθος. Και αντί να µιλήσουν για τα
ακίνητα σε ιδιωτικά νησιά, µίλησαν για τα ακίνητα σε όλα τα
νησιά. Μπήκε ένα «µη» κατά λάθος. Κατά λάθος; Και είναι η
πρώτη πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που φέρνει αυτή η Κυ-
βέρνηση, εξίσου µε σπουδή. Πάλι τα ίδια από την αρχή; Ποιοι
είναι αυτοί οι άνθρωποι που καταφέρνουν δύο κυβερνήτες να
τους έχουν τον µεν ένα στα τελευταία του, στις λίγες µέρες που
κυβέρνησε, να µπορεί και να φέρνει εδώ πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου και να τις κυρώνει η Βουλή και από τον µεν άλλο
να είναι από τις πρώτες πράξεις που φέρνει; Πόσο δυνατοί είναι
αυτοί οι άνθρωποι; Και µιλάµε για βραχονησίδες, µιλάµε για τα
κοµµάτια εκείνα που µπορεί να ορίζουν και ΑΟΖ, για τα κοµµάτια
εκείνα που σίγουρα ορίζουν υφαλοκρηπίδα. Και εµείς θα παρα-
κολουθούµε έτσι, σαν να είναι κάτι τυπικό; Σαν να είναι κάτι ασή-

µαντο; Σαν να είναι «…λοιπές διατάξεις»; 
Παρακολουθήστε, σας παρακαλώ, την επικεφαλίδα. Η επικε-

φαλίδα λέει το εξής: «Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των
οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται δικαστικοί αντιπρό-
σωποι, γραµµατείς, επίτροποι, εφορευτικοί για τις εκλογές της
17ης Ιουνίου…και λοιπές διατάξεις».

Είναι «και λοιπές διατάξεις» αυτό; Κανένας δεν συλλογιέται
σωστά; Μόνο εγώ έχω µπροστά στα µάτια µου ένα σκοτεινό
τοπίο, µια οµίχλη, µια ανησυχία ανατριχιαστική; Νοµίζω πως όλοι
µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε, όλοι µπορούµε να δούµε ότι
κάτι συµβαίνει εδώ. Δεν µπορεί δυο κυβερνήσεις να έρχονται να
αποκαταστήσουν την οµαλή οικονοµική ζωή της χώρας όταν
τώρα ζούµε έναν υποψήφιο Πρωθυπουργό που έχει στο σπίτι του
για ιδιωτική χρήση ένα στικάκι µε χιλιάδες ονόµατα ανθρώπων
που φυγάδευσαν χρήµατα στο εξωτερικό, να το παραδίδει λες
και καίει στο σηµερινό Πρωθυπουργό, ο οποίος  φοβάται να αφή-
σει τα αποτυπώµατά του και λέει «δεν το άνοιξα, το έδωσα στον
επόµενο, στον επικεφαλή του ΣΔΟΕ» και ο τελευταίος δεν το
ανοίγει, δεν θέλει να το δει και το δίνει εκεί που πρέπει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι συζητάµε; Έτσι οµαλοποιείται
η οικονοµική ζωή της χώρας; 

Ως πότε θα είµαστε ανειλικρινείς; Ως πότε δεν θα δούµε πέρα
από τη µύτη µας; Με τέτοιες µυωπικές συµπεριφορές δεν µπο-
ρείτε να περιµένετε απ’ ανθρώπους που έχουν στοιχειώδη νου,
να ψηφίζουν τέτοια νοµοσχέδια. 

Όσον αφορά το άρθρο 3, πιστεύετε ότι κανείς δεν µπορεί να
µιλήσει νοµικά σ’ αυτόν τον τόπο; Δεν µπορούν να πάνε οι άν-
θρωποι µε τα συµβόλαιά τους και να κάνουν µια επανάληψη συµ-
βολαιογραφικής πράξης µε κόστος 50 ευρώ –γιατί πρόκειται για
πάγια πράξη- και να οριστικοποιήσουν τα συµβόλαια, όποια και
όσα κι αν ήταν αυτά; Γιατί θα πρέπει το Κοινοβούλιο µε τις δικές
µας υπογραφές να νοµιµοποιήσει συναλλαγές που δεν γνωρί-
ζουµε, δεν µας αποκαλύπτονται; Έχουµε κάθε δικαίωµα να είµα-
στε και φιλύποπτοι και επιθετικότεροι. 

Κύριοι Υπουργοί που είστε αναµεµειγµένοι σ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο, θα πρέπει να έχετε τη στοιχειώδη ευθυκρισία, γιατί πρέ-
πει να είναι ισοσθενής ο λόγος. Πρέπει να ερχόµαστε µε καθαρό
µέτωπο να κοιτάµε τον κόσµο, τους Βουλευτές και τους ανθρώ-
πους που περιµένουν να ζήσουν –γιατί έχουµε φτάσει πλέον σε
οριακά σηµεία επιβίωσης- και να τους λέµε αλήθειες, να τους
δείχνουµε χαρτιά και να είµαστε εκείνοι που θα δίνουµε το διά
βίου παράδειγµα. Δεν πρέπει να είµαστε εκείνοι που θα κρυβό-
µαστε πίσω από χαρτιά και πίσω από ύποπτες συµπεριφορές. 

Και όταν λέω «ύποπτες συµπεριφορές», αναφέροµαι και στο
άρθρο 1, που ζητάτε από την Εθνική Αντιπροσωπεία να το κυρώ-
σει γιατί πρέπει να πληρωθούν οι δικαστικοί αντιπρόσωποι των
εκλογών της 17ης Ιουνίου. Μα, έχουν πληρωθεί οι δικαστικοί αν-
τιπρόσωποι. Τηλεφώνησα σήµερα στο Δικηγορικό Σύλλογο Βέ-
ροιας και µου είπαν ότι είναι όλοι εξοφληµένοι. Τηλεφώνησα στο
Δικηγορικό Σύλλογο Θεσσαλονίκης και µου είπαν ότι είναι όλοι
εξοφληµένοι. Για ποιο πράγµα µιλάτε; Ποια χρήµατα δεν έχουν
πληρωθεί; Τι θέλετε να κυρώσουµε όταν έχουν εξοφληθεί όλες
οι δαπάνες; Γιατί θα πρέπει εγώ τώρα να είµαι διαβολικότερος
του διαβόλου και να πιστεύω ότι και η επικεφαλίδα και το νοµο-
σχέδιο όπως έρχεται, κρύβουν κάτι; Γιατί θα πρέπει να συνεχίζω
να θεωρώ ότι όλη αυτή η φαντασιολογία, οι θεωρίες συνοµωσίας
ζουν και αναπτύσσονται και εδώ µέσα; Γιατί θα πρέπει να είµαι
ανήσυχος και να ανατριχιάζω συνεχώς; 

Κύριε Αθανασίου, εξηγήστε σας παρακαλώ πολύ, µια που
είστε ο καθ’ ύλην Υπουργός: Πληρώθηκαν ή δεν πληρώθηκαν οι
δικαστικοί αντιπρόσωποι; Αυτό θα πρέπει να το µάθουµε, γιατί
κάποιοι Βουλευτές εδώ µέσα θα ψηφίσουν. Και θα ψηφίσουν τι;
Για να πληρωθούν; 

Με τέτοιου είδους ρυθµίσεις δεν µπορείτε να έχετε ούτε την
ανοχή µας ούτε την ψήφο µας. Θα πρέπει όλοι να συναισθαν-
θούµε τη σοβαρότητα των στιγµών και να καταλάβουµε ότι στις
βραχονησίδες, ιδιωτικές ή µη, θα πρέπει να είµαστε όχι απλώς
έτοιµοι για όλα, αλλά σ’ αυτήν την υπογραφή που τη ζητάτε να
είναι µια, εµείς θα πρέπει να ζητήσουµε και τρίτη και τέταρτη.
Θα πρέπει να ζητάµε και νέες επιτροπές για να µη φύγει τίποτε,
ούτε ένα πετραδάκι απ’ αυτό το βαλκανικό ακρωτήριο, που έλεγε
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και ο Σεφέρης. 
Δεν θα λάβετε θετική ψήφο από µας ούτε στα άρθρα ούτε στο

σύνολο του νοµοσχεδίου. 
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Γιοβανόπουλε.
Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος εκ µέρους του Λαϊκού

Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή. 
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, σχετικά µε το σχέ-

διο νόµου αναφορικά µε την καταβολή ειδικής αποζηµίωσης και
οδοιπορικών εξόδων των προσώπων που διορίστηκαν έφοροι
των αντιπροσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσω-
ποι, γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου την τροπο-
ποίηση της παραγράφου 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 και
λοιπές διατάξεις» οι θέσεις του Λαϊκού Συνδέσµου Χρυσή Αυγή
τίθενται ως ακολούθως. 

Κατ’ αρχάς µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο που περιλαµβάνει δυο
θέµατα στο Υπουργείο Ανάπτυξης και Τροφίµων. Εδώ έχουµε να
κάνουµε µε σοβαρότατα θέµατα, όπως είναι το ζήτηµα µε την
υπογραφή που θα έπρεπε να βάζει ή όχι ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας για οποιεσδήποτε ενέργειες, αγοραπωλησίες σχετικά µε
νησιά, βραχονησίδες κ.λπ.. Το έχετε εντάξει και στις λοιπές δια-
τάξεις. 

Θα µπορούσε κάλλιστα να µπει και µια τροπολογία της τελευ-
ταίας στιγµής σχετικά µε τις λίστες που ο κ. Παπακωνσταντίνου
και ο κ. Βενιζέλος έθαψαν στην κυριολεξία, µε τα ονόµατα δια-
φόρων Ελλήνων εχόντων δισεκατοµµύρια, που τα έχουν κρύψει
στο εξωτερικό και που άφησαν να περάσουν δυο ολόκληρα χρό-
νια, έτσι ώστε να µπορέσουν αυτά τα λαµόγια –γιατί περί λαµο-
γιών πρόκειται- είτε είναι επιχειρηµατίες είτε είναι ιδιώτες είτε
είναι πολιτικοί, να τα κρύψουν καλύτερα. Η έρευνα που θα ξεκι-
νήσει τώρα µετά από δύο χρόνια καθυστέρηση θα συναντήσει
ανυπέρβλητα κωλύµατα. 

Να κληθούν άµεσα από τη δικαιοσύνη να λογοδοτήσουν και
να δώσουν εξηγήσεις γιατί την ίδια στιγµή που έβαλαν την Ελ-
λάδα στο µνηµόνιο 1, µνηµόνιο 2, µνηµόνιο 3 και δεν ξέρουµε τι
άλλο ακόµα θα γίνει, δισεκατοµµύρια ευρώ του ελληνικού λαού
να κρύβονται στο εξωτερικό. Θα µπορούσε και αυτό κάλλιστα να
είναι σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. 

Ας προχωρήσουµε στα δύο άρθρα του νοµοσχεδίου.
Απορρίπτουµε το νοµοσχέδιο και επί της αρχής και επί των άρ-

θρων και εξηγούµαστε. 
Ενώ είµαστε σύµφωνοι µε το άρθρο 1 αναφορικά µε τις ειδικές

αποζηµιώσεις και τα οδοιπορικά έξοδα των δικαστικών αντιπρο-
σώπων, γραµµατέων, έφορων κ.λπ., είµαστε σφόδρα αντίθετοι
και θεωρούµε ηλίθιο και εκ του πονηρού να αποζηµιώνονται και
κάποιοι διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας. Από πότε υπάρχουν
Έλληνες πολίτες που µιλούν την τουρκική; Δεν υπάρχει πουθενά
αυτό. Το µόνο που υπάρχει είναι κάποιοι Έλληνες πολίτες µου-
σουλµανικού θρησκεύµατος, οι οποίοι όµως είναι υποχρεωµένοι
από το Σύνταγµα της Ελλάδος σε εννεαετή φοίτηση σε ελληνικά
σχολεία. Άρα, πρέπει να ξέρουν απταίστως την ελληνική γλώσσα. 

Επιπροσθέτως, τίθεται και θέµα διεξαγωγής διαβλητής εκλο-
γικής διαδικασίας. Φανταστείτε τώρα τον Τούρκο διερµηνέα τι
µπορεί να εξηγεί και να λέει σε κάποιους ψηφοφόρους. Πόσο εύ-
κολα µπορεί να τους κατευθύνει να ψηφίσουν τον άλφα ή τον
βήτα και οι υπόλοιποι Έλληνες πολίτες που παίρνουν µέρος σ’
αυτή τη διαδικασία να µην καταλαβαίνουν γρι. Εκτός και αν µας
υποχρεώσετε και εµάς, όλους τους άλλους να µάθουµε να µι-
λάµε την τουρκική γλώσσα. Το προσπαθείτε βέβαια µε διάφο-
ρους τρόπους ξεκινώντας και από τα τούρκικα σίριαλ κ.λπ.. Γι’
αυτό το λόγο όσο θα υπάρχει η αποζηµίωση διερµηνέων τουρκι-
κής γλώσσας καταψηφίζουµε το άρθρο 1.

Σχετικά µε το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου θεωρούµε ότι είναι
επιβεβληµένη απαίτηση άδειας από τον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή
ενοχικών δικαιωµάτων από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτι-
κές νήσους ή νησίδες, καθώς και σε ακίνητα ιδιωτικών νήσων ή

νησίδων οπουδήποτε και αν βρίσκονται αυτές. Το θέµα είναι γιατί
για τη συγκεκριµένη χρονική περίοδο, από 22-3-2012 - 31-05-
2012, δεν χρειάζεται υπογραφή του Υπουργού Εθνικής Άµυνας;
Είναι ζήτηµα εθνικής ασφάλειας και δεν µπορεί ο κάθε πικραµέ-
νος να παίζει µ’ αυτήν. Κυριολεκτικά και µεταφορικά. 

Έχετε ξεκινήσει το ξεπούληµα της πατρίδας µε διάφορους
τρόπους σε δύσκολους καιρούς, όπου η πλειοψηφία των συµπα-
τριωτών µας δεν µπορεί να σας παρακολουθήσει, ούτε µπορεί
να παρακολουθήσει αυτές τις νοµικές διαδικασίες, γιατί είναι
πνιγµένος στα χρέη και στις δυσκολίες της ζωής. 

Είµαστε σίγουροι ότι αυτήν τη χρονική περίοδο συνέβησαν
διάφορα τα οποία θα φανούν άµεσα, από 22-3 έως 31-5 του 2012
όπου δεν χρειάζεται η υπογραφή του Υπουργού Εθνικής Άµυνας
για όλες αυτές τις αγοραπωλησίες. 

Εποµένως καταλήγουµε στην καταψήφιση και του άρθρου 2
του σχεδίου νόµου για τις εν λόγω δικαιοπραξίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Βουλευτά.
Η κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη εκ µέρους της Δηµοκρα-

τικής Αριστεράς έχει το λόγο.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα ένα νοµοσχέδιο που

έχει δύο άρθρα.
Το πρώτο άρθρο είναι, θα έλεγα, µία τυπική κύρωση και νοµίζω

ότι ήδη αφού έχει προηγηθεί η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
την οποία κυρώνουµε σήµερα, να έχει τακτοποιηθεί αυτό το
θέµα. Ποιο θέµα δηλαδή; Της πληρωµής των δικαστικών αντι-
προσώπων, των γραµµατέων των εφορευτικών επιτροπών, τους
διερµηνείς της τουρκικής γλώσσης. Διότι έχουµε µουσουλµά-
νους Έλληνες υπηκόους οι οποίοι ψηφίζουν κανονικά µε βάση
το Σύνταγµά µας και τις αποφάσεις µας και οι οποίοι σύµφωνα
µε το Διεθνές Δίκαιο θα πρέπει πράγµατι να διευκολύνονται σε
αυτή τη διαδικασία κι αν δεν οµιλούν καλά την ελληνική γλώσσα
να τους παρέχονται οι διερµηνείς για να τους διευκολύνουν σε
αυτή τη µεγάλη δηµοκρατική διαδικασία.

Να µην αµφισβητούµε εδώ θέµατα και υποχρεώσεις και να µην
έχουµε κορώνες περί πατριωτισµού και µονοπώλησης, ας πούµε,
των εθνικών αισθηµάτων που έχει ο καθένας.

Θα πληρωθούν, λοιπόν, όλοι αυτοί από τις κατά τόπου ΔΟΥ
κατά παρέκκλιση του νόµου που προέβλεπε να πληρώνονται µε
εντάλµατα. Η πράξη αυτή νοµοθετικού περιεχοµένου προβλέπει
ότι επειδή έγιναν οι εκλογές της 17ης Ιουνίου µέσα σε ένα µήνα
από τις προηγούµενες οι δικαστικοί αντιπρόσωποι πράγµατι πρέ-
πει να πάρουν πολύ γρήγορα τα χρήµατά τους και να µην έχουν
τη διαδικασία των ενταλµάτων. Νοµίζω ότι κανένας άλλος εκτός
από τα θέµατα των διερµηνέων της τουρκικής γλώσσας δεν δια-
φώνησε µε αυτήν την πρόταση. Απλώς είναι όντως λίγο δύσκολο
το να λέει κανείς ότι σήµερα που έχει λήξει αυτό το θέµα, ερχό-
µαστε να κυρώσουµε αυτή την πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Νοµίζω ότι πρέπει να το κάνουµε για τυπικούς λόγους.

Το δεύτερο µεγάλο θέµα το οποίο άνοιξε µία εκτεταµένη συ-
ζήτηση, πολύ µεγάλη συζήτηση αφορά το ν. 4061. Ήταν το Μάρ-
τιο του 2012 και δεν ήταν από την κυβέρνηση Πικραµένου, ήταν
από την κανονική κυβέρνηση και ήταν µία κανονική διαδικασία.
Επί της ουσίας εγώ επ’ αυτής της αλλαγής, της τροποποίησης
δεν θα συµφωνούσα µε το δεύτερο σκέλος, τότε όµως. Αλλά
αυτή τη στιγµή δεν συζητάµε αυτό.

Τι έκανε αυτή η τροποποίηση στο παλιό άρθρο 28 του ν.
1892/1990; Έδινε το προβάδισµα για τα θέµατα αγοραπωλησιών
κ.λπ. στα ιδιωτικά νησιά και για τα ακίνητα στα ιδιωτικά νησιά
στον Υπουργό Εθνικής Άµυνας και σωστά έκανε, ακόµη και για
τα θέµατα της ΑΟΖ που είπατε και για οτιδήποτε άλλο, αν µπο-
ρούµε να τα βάλουµε τώρα όλα σε αυτήν τη συζήτηση. Αλλά
µπορούµε να τα βάλουµε, µιλάµε για τα νησιά µας και για τα ιδιω-
τικά νησιά και καλό είναι να γίνεται και αυτή η συζήτηση σε αυτήν
την Αίθουσα. Έδινε, λοιπόν, το προβάδισµα εκεί και καλά το
έκανε, αλλά αφαιρούσε οποιαδήποτε συµµετοχή από τον τότε
λεγόµενο Υπουργό Γεωργίας, τώρα Αγροτικής Ανάπτυξης. Σε
αυτό εγώ δεν θα συµφωνήσω, αλλά δεν έρχεται τώρα αυτή η
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ρύθµιση, διότι είτε ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων τώρα είτε ο Υπουργός ΥΠΕΚΑ αν το θέµα αφορούσε περισ-
σότερο τα θέµατα των χρήσεων γης και κυρίως το Κτηµατολόγιο,
θα έπρεπε να έχουν συµµετοχή σ’ αυτήν τη διαδικασία. Κύριε
Υπουργέ, στη συζήτησή µας στη Βουλή καταθέσατε κι εσείς τη
µεγάλη σας αγωνία για τα θέµατα της καταγραφής της δηµόσιας
γης και των δηµοσίων εκτάσεων. Είπατε ότι µέσω του ΟΠΕΚΕΠΕ
και άλλων «εργαλείων» που έχετε –γιατί το «εργαλείο» του Δα-
σολογίου δεν έχει ολοκληρωθεί, του Κτηµατολογίου είναι πάρα
πολύ πίσω- ακόµα και το Υπουργείο Περιβάλλοντος ζητά από
σας στοιχεία–επειδή δεν έχει στοιχεία από το Κτηµατολόγιο- γι’
αυτά τα θέµατα των χρήσεων και της δηµόσιας γης. 

Πολύ παλιότερα, το 2003-2004, όταν συζητούσαµε για πρό-
σθετες ρυθµίσεις για τα θέµατα του Κτηµατολογίου, είχα προ-
τείνει µία τροπολογία η οποία έλεγε ότι η «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.»
υποχρεούται γενικά στις διαδικασίες του Κτηµατολογίου για το
50% των εκτάσεων που καταγράφει, που τακτοποιεί, να είναι
εκτάσεις δηµόσιας γης, δηλαδή να είναι δάση, να είναι βοσκότο-
ποι, να είναι εκτάσεις που ανήκουν στο δηµόσιο, γιατί ξέρετε ότι
το Κτηµατολόγιο µέχρι τώρα καταγράφει µόνο τα θέµατα των
ιδιωτικών ακινήτων, τα θέµατα των πόλεων και των επεκτάσεων
κ.λπ. οι οποίες κατά µεγάλο µέρος έχουν καταπατηθεί και έχει
αλλάξει εντελώς το τοπίο και έχει αλλάξει εντελώς και η δηµόσια
κτήση λόγω ακριβώς της έλλειψης του Κτηµατολογίου και των
καταπατήσεων. Κατοχυρώνει δηλαδή ακόµη πιο πολύ αυτά τα
οποία σε µεγάλο βαθµό έγιναν αυθαίρετα και αφήνει πίσω-πίσω
αυτά τα οποία πρέπει να κάνει πρώτα όπως είναι οι δασικές εκτά-
σεις ή οι δηµόσιες εκτάσεις. Δεν έγινε αποδεκτή τότε η τροπο-
λογία. Εσείς µε την τοποθέτησή σας στην επιτροπή εκφράσατε
αυτή την αγωνία. 

Είναι λοιπόν γεγονός ότι το θέµα της βεβαίωσης ή της συµβο-
λής του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης ή του ΥΠΕΚΑ σ’ αυτήν
τη διαδικασία είναι σηµαντικό µε τις καταγραφές που έχει µέχρι
τώρα. Διαφορετικά, αν ήταν πλήρες το Κτηµατολόγιο κυρίως για
τα θέµατα των δηµοσίων εκτάσεων που είπα πριν, θα ήταν πολύ
εύκολο, αν είχαµε βέβαια και την ψηφιακή σύγκλιση. Θα πατούσε
ένα κουµπί η κτηµατική υπηρεσία του δηµοσίου και αµέσως θα
έβγαιναν σ’ ένα χάρτη το ιδιοκτησιακό καθεστώς και οι χρήσεις
γης για την κάθε περιοχή. Δυστυχώς δεν έχουµε αυτή τη δυνα-
τότητα. Διακόσια χρόνια µετά την ίδρυση του ελληνικού κράτους
δεν υπάρχει αυτή η δυνατότητα δεν υπάρχει Κτηµατολόγιο. Άρα
είναι πιο σωστό το καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργείο να δώσει και
αυτήν τη βεβαίωση. Ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας έχει να δει
άλλα πάρα πολύ σηµαντικά θέµατα και σωστά έχει το προβάδι-
σµα. 

Θα πρέπει εδώ να διευκρινίσουµε –το είχε θέσει αυτό το θέµα
ο κ. Κεγκέρογλου στην επιτροπή- αν όντως παραµένει στο άρθρο
33, και δεν φεύγει κι αυτή µαζί µε την αντικατάσταση η παράγρα-
φος 2, ότι δηλαδή σε περίπτωση απόκτησης εµπραγµάτων δι-
καιωµάτων επί της έκτασης απαιτείται η έκδοση πιστοποιητικού
από την αρµόδια κτηµατική υπηρεσία µε το οποίο βεβαιώνεται
ότι το δηµόσιο δεν προβάλλει δικαιώµατα κυριότητος επ’ αυτής.
Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας µεριµνά για την έκδοση του πι-
στοποιητικού από την αρµόδια κτηµατική υπηρεσία. Αυτή η πα-
ράγραφος είναι µία δικλίδα ασφαλείας, δηλαδή δεν παρεµβαίνει
µεν το δεύτερο Υπουργείο, αλλά το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
είναι υποχρεωµένο να πάρει αυτήν τη βεβαίωση από την κτηµα-
τική υπηρεσία, δηλαδή, ότι αυτό που πωλείται δεν είναι δηµόσια
γη, το δηµόσιο δεν έχει οποιοδήποτε τεκµήριο κυριότητος, δη-
λαδή δεν αφορά δασική έκταση κ.λπ..

Το άλλο θέµα, κύριοι συνάδελφοι, είναι πάρα πολύ απλό και
καλό είναι να λυθεί για λόγους τάξης -όπως λέει και η Εισηγητική
Έκθεση- και για να µην επιφέρει αναστάτωση.

Κατά την τροποποίηση αυτού του νόµου έγινε λάθος και γρά-
φηκε ότι αντικαθίσταται το άρθρο 28 κ.λπ. για τα θέµατα αγορα-
πωλησιών σε ιδιωτικές νήσους και νησίδες και σε ιδιωτικά
ακίνητα σε νήσους ή νησίδες. Δηλαδή, όλα τα ιδιωτικά ακίνητα
της Κρήτης και όλων των νησιών της χώρας –της µισής επικρά-
τειας, θα έλεγε κάποιος, γιατί εκεί γίνονται και οι περισσότερες
αγοραπωλησίες- έπρεπε να περνάνε από το Υπουργείο Εθνικής
Άµυνας. 

Τραγικό λάθος σε ένα νοµοσχέδιο! Και το λάθος αυτό του νο-
µοθέτη, το οποίο δηµιούργησε όλη αυτήν την αναστάτωση, δεν
το κατάλαβε κανένας, παρά µόνο κάποιος υποθηκοφύλακας.

Σας είπα πριν για την ουσία της τροποποίησης. Ο νοµοθέτης,
όµως, δεν είχε βέβαια την πρόθεση να περνάνε για όλα τα νησιά
οι αγοραπωλησίες από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Και αυτό
έρχεται να διορθώσει το νοµοσχέδιο στο δεύτερο άρθρο του.
Δηλαδή, έρχεται και λέει ότι για τις συµβολαιογραφικές πράξεις
που έγιναν από τις 22 Μαρτίου, που ισχύει αυτό το νοµοσχέδιο,
µέχρι τώρα, για ιδιωτικά ακίνητα στα κανονικά νησιά, όχι στα
ιδιωτικά νησιά, θα ακολουθούνται –και σωστά- οι κανόνες που
ισχύουν για τις αγοραπωλησίες και για οποιεσδήποτε µεταβολές
στα θέµατα αυτά στην ορεινή αλλά και στην πεδινή χώρα κ.ο.κ..

Νοµίζω, λοιπόν, ότι µε αυτές τις σκέψεις και επειδή σήµερα
έχουµε δύο Υπουργούς που αντιπροσωπεύουν πολύ σηµαντικά
Υπουργεία και θέµατα, το όλο θέµα της προστασίας της δηµό-
σιας γης, της προστασίας των δασών, της προώθησης, της κα-
ταγραφής αυτής της δηµόσιας γης και του σωστού προγραµµα-
τισµού σε µία εποχή που για τον άλφα ή βήτα λόγο υπάρχει και
µία σπουδή για την αξιοποίηση –εµείς λέµε, µε πολύ µεγάλη προ-
σοχή και µέχρι ένα ορισµένο βαθµό, άλλοι λένε περισσότερο- για
την ιδιωτικοποίηση αυτής της περιουσίας του ελληνικού λαού,
θα πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί. 

Και θα πρέπει όλα τα Υπουργεία σε αυτό το θέµα να είναι πάρα
πολύ προσεκτικά και να έχουν, ή να επισπεύσουν να έχουν, όλα
τα κατάλληλα εκείνα εργαλεία, τα οποία θα τους εξασφαλίζουν
πράγµατι την προστασία της δηµόσιας γης και κτήσης και να
προχωρούν µε διαφάνεια στην αξιοποίησή της πάντα προς το
δηµόσιο συµφέρον, προς το συµφέρον του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες κι ένας
συνοδός-εκπαιδευτικός από το 5ο Δηµοτικό Σχολείο Ζωγράφου
Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, η Βουλευτής κ. Ντόρα Μπακογιάννη ζητεί άδεια ολι-
γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών.
Εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Απόστολος Αλεξόπουλος έχει το

λόγο για επτά λεπτά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, διάβασα µε πολλή προσοχή το σχέδιο νόµου
που έχει έρθει προς ψήφιση. Θα µου επιτρέψετε να εστιάσω λίγο
την προσοχή µου στους δύο νόµους οι οποίοι σχετίζονται κυρίως
µε το δεύτερο άρθρο.

Ο ν. 1892/1990 και πιο συγκεκριµένα το άρθρο 28 που αφορά
την απόκτηση εµπράγµατων ή ενοχικών δικαιωµάτων, αναφέρει
ότι απαιτείται άδεια του Υπουργού Γεωργίας και παρέχεται
ύστερα από σύµφωνη γνώµη της αρµόδιας Υπηρεσίας του
Υπουργείου Εθνικής Αµύνης.

Αυτό το άρθρο έρχεται και τροποποιείται µε το άρθρο 33 του
ν.4061/2012, όπου εκεί γίνεται το λάθος και µπαίνει η λέξη «ιδιω-
τικά» µπροστά στα ακίνητα, αντί να µπουν οι λέξεις «ιδιωτικών
νήσων ή νησίδων», όπως πράγµατι µπορεί να έχει συµβεί έτσι.
Και στο άρθρο αυτό αναφέρεται: «Η αίτηση για τη χορήγηση
άδειας υποβάλλεται από τον ενδιαφερόµενο στο Υπουργείο Εθνι-
κής Άµυνας». Δηλαδή και µε τους δύο προηγούµενους νόµους
το Υπουργείο Άµυνας ήταν εκείνο το οποίο θα καθόριζε το αν θα
δίδετο η άδεια ή όχι για την απόκτηση εµπράγµατων ή ενοχικών
δικαιωµάτων.

Εάν διαβάσω την τροπολογία στο δεύτερο άρθρο του παρόν-
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τος σχεδίου νόµου βλέπω ότι εµείς θέλουµε να είναι έγκυρες και
ισχυρές όλες οι συµβολαιογραφικές πράξεις, οι οποίες έγιναν
ένα κρίσιµο δίµηνο, που είναι 22 Μαρτίου έως 31 Μαΐου του
2012, χωρίς άδεια του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας παρά το γε-
γονός ότι και τα δύο προηγούµενα νοµοσχέδια είχαν σαν προ-
ϋπόθεση να υπάρχει είτε γνώµη είτε άδεια από το Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας.

Οι δικές µου αντιρρήσεις είναι σε δύο επίπεδα. Το πρώτο επί-
πεδο αφορά το ότι βγαίνει από τη µέση η αδειοδότηση από το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και αυτό δεν µε
εκπλήσσει δεδοµένου ότι είναι γεγονός ότι η προηγούµενη κυ-
βέρνηση δια του Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής κ. Παπακωνσταντίνου, προέβη σε αποδόµηση,
κατάργηση, τροποποίηση όλης της περιβαλλοντικής νοµοθεσίας
που έστω και στοιχειωδώς παρείχε προστασία στο περιβάλλον,
τα δάση σε περιοχές «Natura», κ.λπ., εν ονόµατι της ταχύτερης
περιβαλλοντικής αδειοδότησης επενδυτικών σχεδίων. Αυτά τα
επενδυτικά σχέδια συνεχώς έρχονται και ακόµη δεν τα βλέπουµε
να φτάνουν. Αλήθεια, αυτά θα εµφανιστούν κάποτε στη χώρα
µας ή θα έρθουν όταν θα έχουν αποδοµηθεί όλα τα εργασιακά
και προνοιακά δικαιώµατα του λαού µας και όταν η Ελλάδα θα
έχει µετατραπεί σε µια απέραντη ελεύθερη οικονοµική ζώνη που
σ’ αυτήν θα εργάζονται µετανάστες που θα προέρχονται από τα
κέντρα υποδοχής ή τα στρατόπεδα φύλαξης των µεταναστών
που σαν µανιτάρια ξεφυτρώνουν τώρα στην επικράτεια;

Τέλος πάντων για να επανέλθω στο δεύτερο άρθρο του σχε-
δίου νόµου σας υπενθυµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι κατά τη συζή-
τηση του σχεδίου νόµου στη διαρκή επιτροπή ζητήσαµε πριν από
τη ψήφισή του να γίνει ένας έλεγχος των αγοραπωλησιών και
των πράξεων που πραγµατοποιήθηκαν σ’ αυτό το κρίσιµο δίµηνο.
Και αυτό το ζητήσαµε για να µας διαβεβαιώσετε, αλλά και εµείς
να είµαστε σίγουροι, ότι αυτό το λάθος που είχε γίνει στον προ-
ηγούµενο νόµο δεν το εκµεταλλεύτηκαν κάποιοι και ιδιαίτερα κά-
ποιοι «άυλοι» ενδιαφερόµενοι που λειτούργησαν για λογαριασµό
παραδείγµατος χάριν µοναστηριών µε χρυσόβουλα ή µε διάφο-
ρους άλλους παράξενους τίτλους ιδιοκτησιών ή εξυπηρετούν τα
συµφέροντα κάποιων offshore εταιρειών. Δεν είχαµε, λοιπόν,
αυτήν την πληροφορία. Δεν ξέρουµε πόσες πράξεις έγιναν και
ποιοι ήταν οι ενδιαφερόµενοι και εκµεταλλεύτηκαν αυτό το
λάθος, ίσως να µην το εκµεταλλεύτηκαν κιόλας. 

Αυτό το γεγονός ότι δεν µας δώσατε αυτήν την πληροφορία
µας αναγκάζει να είµαστε αντίθετοι στην υπερψήφιση αυτού του
δεύτερου άρθρου του σχεδίου νόµου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Η κ. Χρυσούλα Γιαταγάνα, έχει το λόγο.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ – ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αγαπητοί συνάδελφοι, µας

έρχεται πάλι µε πράξη κύρωσης νοµοθετικού περιεχοµένου να
ψηφίσουµε τρία άρθρα και τα τρία αυτά άρθρα δεν ισχύουν. 

Τι θέλω να πω: Το µεν άρθρο πρώτο είναι επικάλυψη, είναι το
πρόσχηµα για να ψηφιστούν τα άλλα δύο. Λέει ότι υπάρχει επεί-
γουσα ανάγκη να πληρωθούν αυτοί οι άνθρωποι που πήγαν σαν
αντιπρόσωποι και έφοροι και µεταφραστές και ο,τιδήποτε άλλο.
Σας λέω, λοιπόν, ότι έχουν πληρωθεί όλοι. Και αν κάποιοι καθυ-
στέρησαν ας πάνε στα ταµεία να τα πάρουν, όπως τα πήραν και
άλλοι. Δεν χρειάζεται κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου
για να πάνε να πάρουν τα λεφτά τους.

Αυτό είναι για να µπει πάνω, να προτρέψει εµάς, τους Βουλευ-
τές, να ψηφίσουµε τις λοιπές διατάξεις. Οι λοιπές διατάξεις, λοι-
πόν, είναι το µεγάλο πρόβληµα. Είναι το πρόσχηµα για να
εκχωρηθεί δηµόσια γη και συγκεκριµένα βραχονησίδες.

Θέλω να σας δείξω κάτι στο χαρτονόµισµα των 50 ευρώ.
Βγάλτε πενηντάευρα από τις τσέπες σας, εάν έχετε έτσι όπως
µας έχουν καταντήσει, και δείτε µε κουκίδες στον Ατλαντικό να
φαίνονται κάποιες βραχονησίδες που ανήκουν στη Γαλλία. Ση-
µειωτέον, η Γαλλία έχει τη µεγαλύτερη ΑΟΖ σε όλο τον κόσµο.
Αυτές οι βραχονησίδες της εξασφαλίζουν την ΑΟΖ. 

Ακριβώς το ίδιο είναι και σε εµάς. Οι βραχονησίδες εξασφαλί-
ζουν την ΑΟΖ. Γιατί, λοιπόν, µας το φέρνουν έτσι, µε κύρωση
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου; Ακόµη και αν ήταν µόνο το

πρώτο άρθρο, εάν υπήρχε περίπτωση να πληρωθούν οι δικαστι-
κοί αντιπρόσωποι –που έχουν πληρωθεί όλοι οι εκπρόσωποι της
δικαστικής αρχής- γιατί να µας το φέρνουν έτσι; Μήπως σε κά-
ποιες βραχονησίδες, µήπως στο νησί Πάτροκλος –το λέµε όλως
τυχαίως, επειδή είµαστε στην Αττική- έγιναν κάποιες αγοραπω-
λησίες; Αναφέροµαι στο νησί που βρίσκεται απέναντι από το Σού-
νιο ή Ποντικονήσι όπως το λένε διαφορετικά. Μήπως πουλήθηκε;
Μήπως έγιναν εκεί πράξεις;

Μήπως, κύριοι –όλως τυχαίως το λέω- το Φαρµακονήσι και κά-
ποια άλλα νησιά, που καταλαµβάνονται από τη Σύµβαση «Natu-
ra», πουλήθηκαν και αυτά; Γιατί δεν µας φέρατε στην επιτροπή
να δούµε ποια είναι αυτά τα συµβόλαια που συνετάγησαν;
Μήπως έχετε ξεπουλήσει αρκετά νησιά και τα φέρνετε κάτω από
κύρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου;

Κύριοι, εσείς φέρνοντας πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου,
παραβιάζετε µονίµως τη δηµοκρατική αρχή που θέλει οποιαδή-
ποτε νοµοθετική ρύθµιση να ψηφίζεται από τη Βουλή και όχι µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, που δεν ξέρουµε τι κρύβουν
και µας κάνουν καθ’ όλα καχύποπτους. Επαναλαµβάνω τα νησιά
που είπα, Πάτροκλος, Φαρµακονήσι κ.λπ. µήπως τα έχετε που-
λήσει; Λέω, µήπως. 

Με αυτές τις σκέψεις και επειδή δεν υπάρχει κανένας λόγος
να ψηφιστεί η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, κατά παρέκ-
κλιση της δηµοκρατικής αρχής, η οποία αυτό προβλέπει –να έρ-
χονται δηλαδή, νοµοσχέδια πλήρη για οποιοδήποτε θέµα- δεν
µπορώ να ψηφίσω µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που πε-
ρικλείει τον κίνδυνο βραχονησίδες σαν κι αυτές που η Γαλλία ζή-
τησε επιµόνως να περιληφθούν στο πενηντάευρο, για να τις
κατοχυρώσει περαιτέρω, εσείς να τις εκποιήσετε και µάλιστα
εµείς να επικυρώσουµε κιόλας αυτήν την πράξη. Δεν επιτρέπω
στη συνείδησή µου να συνεργήσω σ’ ένα έγκληµα, γιατί αυτό που
έχετε φέρει σήµερα είναι έγκληµα. Γι’ αυτόν το λόγο καταψηφίζω
αυτή την πράξη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
την κ. Γιαταγάνα.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Νταβρής. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΑΒΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, όσον αφορά τα διαδι-

καστικά του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, έχω καλυφθεί από την
εξαίρετη οµιλία του κ. Γιοβανόπουλου και τις επισηµάνσεις των
συναδέλφων. 

Θα ήθελα να τονίσω µε την παρέµβασή µου πως, πέραν του
ότι πρέπει να αποσυρθεί αυτό το κείµενο, η χώρα περνάει δύ-
σκολα. Και αφού περνάει δύσκολα, θα πρέπει να βρούµε τρόπο
να φέρουµε άλλη διάταξη νοµοθετικού περιεχοµένου, ούτως
ώστε κάθε κοµµάτι ελληνικής γης η οποία ανήκει σε ιδιώτη, εάν
απαιτηθεί να γίνει πράξη και να πουληθεί και µε νέο νόµο να υπο-
χρεώσουµε το νέο αγοραστή να είναι Έλληνας στο γένος, εκτός
και εάν το ελληνικό δηµόσιο προσφέρει τιµή τέτοια, ούτως ώστε
ο οποιοσδήποτε βράχος µέσα στο Αιγαίο ή στο Ιόνιο να περιέλθει
στη χώρα µας, στην πατρίδα. 

Κατά τα άλλα νοµίζω ότι η µάσκα που περιέχει αυτό το νοµο-
σχέδιο περί οδοιπορικών, στα αφτιά και στο µυαλό κάθε απλού
ανθρώπου, δείχνει τη σκοπιµότητα. Εάν ψάχνετε βέβαια τρόπους
για να αυξήσετε τα έσοδα στη χώρα, ο τρόπος δεν είναι να ξε-
πουλιέται η ελληνική γη και η θάλασσα, που είναι τα πνευµόνια
που αναπνέει η πατρίδα. Έχετε τρόπους να φέρετε τις λίστες,
να πιάσετε τους φοροφυγάδες και να βάλετε αυτούς που έκλε-
ψαν να πληρώσουν το µάρµαρο και όχι να ξεπουλάτε την πα-
τρίδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Αθανασίου για πέντε λεπτά. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά την πράξη νοµο-

θετικού περιεχόµενου που εκ καθήκοντος υποστηρίζω, διότι
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άλλος συνάδελφος την έφερε στη Βουλή, έπρεπε να εκδοθεί
γιατί πράγµατι υπήρχε κατεπείγουσα περίπτωση όσον αφορά και
τα δυο άρθρα. Το πρώτο διότι η προκήρυξη των εκλογών στις 17
Ιουνίου γίνεται λίγες ηµέρες µετά την προκήρυξη των εκλογών
του Μαΐου και το δεύτερο, διότι για όλη την εκλογική διαδικασία
θα έπρεπε να υπάρχει µια ασφάλεια ότι οι δικαστικοί αντιπρόσω-
ποι θα ανταποκριθούν. 

Όσον αφορά το άρθρο δεύτερο, αν και είναι του συναδέλφου
Υπουργού, πάλι υπήρχε επείγουσα περίπτωση, για να υπάρχει
µια ασφάλεια στις συναλλαγές, εν όψει του ότι στο άρθρο υπει-
σήλθε η λεκτική διαφορά σε ένα «µη» που δηµιουργούσε την εν-
τύπωση ότι µπορούν να γίνουν µεταβιβάσεις σε ιδιωτικές εκτά-
σεις κ.λπ., σε ολόκληρα ιδιωτικά νησιά. Συνεπώς για την ασφά-
λεια των συναλλαγών χρειαζόταν να γίνει. Έτσι λοιπόν πληρούται
και ο σκοπός του άρθρου 44 του Συντάγµατος.

Όσον αφορά τώρα τα δυο ζητήµατα που µε αφορούν, για τα
θέµατα που ετέθησαν και τους διερµηνείς της τουρκικής γλώσ-
σας, δεν τροποποιείται η βασική εκλογική νοµοθεσία που λέει
ποιοι δικαιούνται αποζηµιώσεις και αν υπάρχει αναγκαιότητα
διερµηνέων. Καλώς ή κακώς στη χώρα µας υπάρχουν µουσουλ-
µάνοι που ζουν στη Θράκη, που δεν ξέρουν ελληνικά. Είναι µια
πραγµατικότητα και χρειάζεται αποζηµίωση. Η αποζηµίωση λοι-
πόν καταβάλλεται σε όσους άσκησαν καθήκοντα στην εκλογική
διαδικασία είτε ήταν έφοροι δικαστικής αρχής είτε είναι δικαστι-
κοί αντιπρόσωποι είτε γραµµατείς είτε διερµηνείς. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μα έχουν πληρωθεί όλοι.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Δεν τροποποιούµε τη βασική εκλογική νοµοθεσία. Τότε
θα µπορούσαµε de lege ferenda να πούµε «ναι, να απαλειφθεί
αυτή η διάταξη». Άλλο είναι το κείµενο που  έχουµε µπροστά
µας. Είναι οι αποζηµιώσεις αυτών που άσκησαν καθήκοντα. Να
το ξεκαθαρίσουµε. Αυτά τα περί πατριωτισµού ειπώθηκαν από
µια πτέρυγα, σε άλλες αίθουσες, όχι στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μα, αφού έχουν πληρωθεί
όλοι, κύριε Υπουργέ. Να µας απαντήσετε γι’ αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κυρία Γιαταγάνα, τοποθετηθήκατε. Είναι γνωστές οι θέσεις σας.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Κυρία Γιαταγάνα, έρχοµαι στο δεύτερο το οποίο θίξατε
εσείς και ο συνάδελφος. Όσον αφορά λοιπόν το δεύτερο, θα
έπρεπε να ρίξετε µια µατιά, κυρία Γιαταγάνα -και µε συγχωρείτε
που αναφέροµαι σε εσάς προσωπικά, εν πάση περιπτώσει γενι-
κώς αναφέροµαι στη διάταξη- πότε εισήχθη η πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου στη Βουλή. Την 1η Ιουνίου. Πότε γίνονται οι
εκλογές; Στις 17 Ιουνίου. Τι λέει η εκλογική νοµοθεσία και οι απο-
ζηµιώσεις; Ότι οι αποζηµιώσεις στους δικαστικούς αντιπροσώ-
πους, στους εφόρους, προκαταβάλλονται. Εάν δεν προκατα-
βληθούν, δεν υποχρεούνται να ασκήσουν τα καθήκοντά τους. Να
γιατί έγινε η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Έτσι απαντώ και
στον κ. Γιοβανόπουλο, για την αναγκαιότητα να γίνει. 

Συνεπώς δεν γεννάται θέµα, γι’ αυτό υπάρχει και το επείγον.
Το αν έχουν καταβληθεί σήµερα οι αποζηµιώσεις, αυτό είναι ένα
άλλο ζήτηµα. Καταβλήθηκαν, διότι τα ταµεία πλήρωναν τους δι-
καστικούς αντιπροσώπους, βάσει της πράξεως νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου. 

Τώρα µιας και αναφερθήκατε σ’ εµένα –θα σας τα πει βέβαια
και ο κύριος Υπουργός- θα µου επιτρέψετε ως νοµικός να πω δυο
πράγµατα. Γιατί έγινε η πράξη αυτή όσον αφορά τις αποζηµιώ-
σεις;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, σας παρακαλώ πολύ, θα ήθελα να ολοκλη-
ρώσω.

Έγινε για την απλούστευση της διαδικασίας και πρέπει αυτό
να αλλάξει σε όλο τον ευρύτερο τοµέα. Έχουµε ένα γραφειοκρα-
τικό κράτος και κάναµε µεγάλο αγώνα. Το βλέπω τώρα στο
Υπουργείο Εσωτερικών και πραγµατικά σας λέω ότι τροµάζω µε
τη γραφειοκρατία. Κάθοµαι εκεί από το πρωί µέχρι τις 10.30’ το
βράδυ –τα έχω συζητήσει και µε τον κ. Κουίκ- και έχουµε πει για
το τι γραφειοκρατία βλέπουµε και τι γίνεται. Πρέπει να απλοποι-

ηθούν.
Έγινε λοιπόν, για να απλοποιηθεί, να είναι µόνο ο Υπουργός

Εθνικής Άµυνας για λόγους ασφαλείας. Τι αξία έχει να είναι και
ο Υπουργός Γεωργίας; Ποια είναι η πρακτική σηµασία; Εγώ δεν
µπορώ να την καταλάβω. Καλώς έγινε λοιπόν να είναι µόνο ο
Υπουργός Εθνικής Άµυνας, γιατί αυτόν αφορά. Μην µπερδεύουµε
το θέµα. Δεν πρέπει να ρυθµίζουµε για ακίνητα που αφορούν µη
ιδιωτικές εκτάσεις. Για τα άλλα έγινε η ρύθµιση αυτή. 

Όσον αφορά τώρα το θέµα της µεταβατικής διάταξης και γιατί
γίνεται αυτή, το λέει καθαρά: «Αν έγιναν πράξεις που αφορούν
τις µη ιδιωτικές εκτάσεις, να είναι ισχυρές». Δηλαδή…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έγιναν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μην κάνετε

διάλογο. Ακούστε τον Υπουργό τι σας λέει. Μη διακόπτετε πα-
ρακαλώ.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Να µην το λέµε για να δηµιουργούµε εντυπώσεις. Έχει
καµµιά πρακτική αξία, κύριε Γιοβανόπουλε; Μιλάω σε νοµικό.
Ποια είναι η πρακτική αξία αν σας φέρουµε εδώ δεκαπέντε συµ-
βόλαια; Πείτε µου ποια είναι, όταν αφορούν µη ιδιωτικές εκτά-
σεις, οι οποίες είναι στην Κρήτη, στην Κέρκυρα; 

Λοιπόν να το ξέρουµε και να µη µιλάµε για ξεπουλήµατα. Δεν
µιλάει το νοµοσχέδιο για κάτι τέτοιο αν κάνουµε µία προσεκτική
ανάγνωση. Το αντίθετο µάλιστα. Όχι µόνο δεν µιλάει για ξεπού-
ληµα, αλλά αντίθετα ενισχύει τις διαδικασίες, για να µη γίνονται
παρεµβάσεις υπό την εποπτεία του Υπουργού Άµυνας. 

Και τελειώνω, λέγοντας ότι άκουσα και για τις λίστες. Βεβαίως
δεν υπάρχει καµµιά αµφιβολία ότι όλοι αυτοί πρέπει να τιµωρη-
θούν –όσοι είναι- και να οδηγηθούν στη δικαιοσύνη το ταχύτερο
και κακώς δεν έχουν οδηγηθεί. Αυτό όµως είναι ένα άλλο ζήτηµα
από το άλλο ότι δηλαδή πρέπει να γίνεται και διερεύνηση των
υποθέσεων, γιατί θα τα βρούµε µπροστά µας.

Αν δεν γίνεται επισταµένη έρευνα δύο κινδύνους έχουµε: Πρώ-
τον, µε την ταχύτητα της διερεύνησης ένοχοι να απαλλάσσονται
λόγω ελλιπούς προανακριτικού και προδικαστικού υλικού ή δεύ-
τερον, λόγω βιασύνης, πάλι να πλήττονται υπολήψεις. Άρα υπό
διερεύνηση...

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: … (Δεν ακούστηκε)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Να σας πω και κάτι, γιατί είσαστε και πρώην συνάδελ-
φος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Γιατα-
γάνα, σας παρακαλώ. 

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ ολοκληρώστε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Τελείωσα.
Μην ξεχνάτε ότι το τεκµήριο της αθωότητας, κ. Γιαταγάνα,

είναι µια κατάκτηση της δηµοκρατίας και µια κατάκτηση του νο-
µικού ελληνικού πολιτισµού και για εµάς τους δικαστές είναι νο-
µική υποχρέωση. Για τους δηµοσιογράφους αυτά που γράφουν,
είναι θέµα δεοντολογίας και για την Αίθουσα αυτή είναι θεσµική
υποχρέωση να το σεβόµαστε όλοι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ κι

εγώ, κύριε Υπουργέ.
Ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αθανάσιος

Τσαυτάρης έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-

γέ, ελάτε στο Βήµα. Έχετε δεκαοκτώ λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Μπορώ να µιλήσω κι από εδώ. Δεν έχω πρό-
βληµα, αλλά θα το κάνω αν είναι υποχρεωτικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όπως θέλετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Για εµένα είναι ιδιαίτερη τιµή να απευθύνω το
λόγο στο Κοινοβούλιο, παρά το ότι δεν είµαι κοινοβουλευτικός,
από αυτό το Βήµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Επειδή το πι-
στεύω αυτό, γι’ αυτό σας καλώ.
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Σας ευχαριστώ πολύ.

Θα ήθελα, µιας και έχω το Βήµα, µε την ευκαιρία της παρου-
σίας µου εδώ, επειδή έχουν θιχθεί επανειληµµένα σε δυο-τρεις
προηγούµενες συνεδριάσεις, ορισµένες καθυστερήσεις που
υπήρχαν, για λόγους ελεγκτικούς, στην αποπληρωµή της εξισω-
τικής αποζηµίωσης, να σας γνωρίσω, όπως είχαµε δεσµευτεί να
το κάνουµε µέσα σε δεκαπέντε µέρες, ότι ζήτησα από τις υπη-
ρεσίες µου να δουλέψουν όλο το Σαββατοκύριακο, µέρα-νύχτα
και τη Δευτέρα το πρωί, δώσαµε τα 24 εκατοµµύρια, αυτά που
καθυστερούσαν, στους ανθρώπους που τα δικαιούνται και από
χθες µάλιστα, πληρώθηκαν όλα.

Επίσης να πω µε την ευκαιρία της παρουσίας µου εδώ πάλι –
γιατί έχει γίνει συζήτηση στις επιτροπές για το συγκεκριµένο
θέµα- ότι ολοκληρώθηκε µε επιτυχία προχθές, όλος ο διαγωνι-
σµός που αφορούσε τη δωρεάν διανοµή τροφίµων σ’ αυτήν την
κρίσιµη οικονοµική συγκυρία, για οκτακόσιες περίπου χιλιάδες
οικογένειες της χώρας µας. Αφορά 23 εκατοµµύρια ευρώ και
πέντε βασικά προϊόντα: µακαρόνια, λάδι για πρώτη φορά, τυρί
φέτα ΠΟΠ ελληνικό, γραβιέρα Κρήτης και ρύζι.  

Πρέπει επίσης, να πω –γιατί υπήρξε ανησυχία από πολλούς
Βουλευτές- ότι είναι η πρώτη φορά που στο διαγωνισµό συµµε-
τέχουν πάρα πολλές εταιρείες και που δίνεται ο διαγωνισµός σε
επτά διαφορετικές εταιρείες, συµπεριλαµβανοµένων και δύο
ενώσεων αγροτικών συνεταιρισµών από την Κρήτη. Το λέω, γιατί
υπήρχαν υποψίες ότι ο διαγωνισµός θα δοθεί σε συγκεκριµένη
εταιρεία. Θέλω λοιπόν, να ξεκαθαρίσω αυτό το πράγµα και να
σας ενηµερώσω για την εξέλιξη αυτή.

Επίσης να σας πω ότι θα ξεκινήσει γρήγορα ο διαγωνισµός για
την επόµενη χρονιά, εντός των εποµένων ηµερών, µόλις έχουµε
το οριστικό «οκέι» από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Μάλιστα στην
επόµενη φάση, όπως ήδη ανακοινώσαµε, σπάµε τη χώρα σε
τρεις µεγάλες περιοχές έτσι, ώστε ακόµα µικρότερες εταιρείες
που είναι όµως παραγωγικές, να µπορούν να συµµετάσχουν,
χωρίς να χρειάζονται τα µεγάλα ποσά των εγγυητικών επιστολών
που απαιτούντο για τις µεγάλες αυτές ποσότητες τροφίµων. Το
τονίζω, γιατί είναι µια σηµαντική δραστηριότητα και νοµίζω ότι
έχουµε χρέος να βοηθήσουµε. Γίνεται σε συνεργασία µε πάρα
πολλούς ντόπιους φορείς, προκειµένου να πάνε τα τρόφιµα αυτά
στους δικαιούχους έγκαιρα.

Επίσης να πω, γιατί σχετίζεται το συγκεκριµένο θέµα αλλά
αφορά παιδιά και σχολεία της περιφέρειας, ότι για πρώτη φορά
ολοκληρώθηκε ο διαγωνισµός και πιστεύω ότι σύντοµα θα προ-
χωρήσουµε το κοµµάτι, που αφορά τη διανοµή φρούτων. Μάλι-
στα για πρώτη φορά, θα δίνεται σε πάρα πολλά σχολειά του
τόπου έτοιµη φρουτοσαλάτα µε ελληνικά φρούτα µόνο και φρου-
τοσαλάτα που θα είναι µόνο µέσα σε φυσικό χυµό πορτοκάλι του
τόπου µας. Επίσης σε συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας –
γιατί αυτοί ορίζουν τα σχολειά που έχουν αυτές τις ανάγκες- και
φυσικά µε το Υπουργείο Εσωτερικών θα δώσουµε στα σχολειά
για πρώτη φορά, τυρί ή γιαούρτι αξίας και στη µία και στην άλλη
περίπτωση, περίπου τριών εκατοµµυρίων ευρώ.

Έρχοµαι τώρα στο συγκεκριµένο θέµα. Θέλω να πω από την
αρχή, παρά το ότι δεν είµαι κοινοβουλευτικός, ότι µε εκπλήσσει
η ευκολία µε την οποία σ’ αυτό το Κοινοβούλιο, σ’ αυτόν το ναό
της δηµοκρατίας, κάποιοι εκστοµίζουν βάναυσα κάποιες ανακρί-
βειες. Και λυπάµαι που έφυγε ο κύριος Βουλευτής της Χρυσής
Αυγής. Δηλαδή, το νοµοσχέδιο λέει ότι γίνεται όλη η φασαρία,
για να µην υπογράφει ο Υπουργός Γεωργίας –και θα το εξηγήσω
αυτό- και να υπογράφει µόνο ο Υπουργός Άµυνας, για τους λό-
γους που αναφέρθηκαν από τους προηγούµενους αγορητές.
Ποιο είναι το νόηµα να έρχεται κάποιος σε αυτό το Βήµα και να
λέει «εµείς θέλουµε να υπογράφει οπωσδήποτε ο Υπουργός
Άµυνας»; Μα το νοµοσχέδιο λέει ότι θα υπογράφει µόνο ο
Υπουργός Άµυνας, δεν θα υπογράφει ο Υπουργός Γεωργίας.
Πώς εκστοµίζει και λέει ότι κάνουµε µια αλλαγή, για να υπογρά-
φει µόνο το Υπουργείο Γεωργίας και να µην υπογράφει το Άµυ-
νας; Αφού γίνεται ακριβώς το αντίθετο.

Τώρα απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Γιοβανόπουλε. Αντιλαµβά-
νοµαι την ευκολία µε την οποία θέλετε να ρητορείτε από αυτό το
Βήµα, αλλά πρέπει να λέµε ακρίβειες. Το ν. 4061 δεν τον ψήφισε

ούτε τον έφερε κανένας Πικραµµένος εδώ, που λέτε και «βια-
στικά και γρήγορα». Το ν. 4061 τον έφερε εδώ ο Υπουργός Γε-
ωργίας κ. Σκανδαλίδης και ψηφίστηκε στις 22-3-2012 από τη
συγκεκριµένη κυβέρνηση. 

ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Διαβάστε το «Πικραµµένος λέει..».
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Το έχω µπροστά µου. Προσέξτε λίγο: Την τρο-
ποποίηση αυτού του πράγµατος, την πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου έφερε ο κ. Πικραµµένος, κυρία µου. Δεν είναι ο ν. 4061
αυτός στον οποίο αναφέρεστε. Ας λέµε την αλήθεια. 

Λέω λοιπόν ότι αυτός ο νόµος που και εγώ, ένεκα καθήκοντος
φέρνω –γιατί, όπως ξέρετε, ούτε τον έκανα ούτε τον τροποποί-
ησα- έγινε για τους συγκεκριµένους λόγους που αναφέρθηκαν
και έγινε για λόγους απλούστευσης. Αφορά µονάχα τις ιδιωτικές
νήσους ή νησίδες, µικρά νησιά. Έγινε πολλή συζήτηση για τα δη-
µόσια νησιά, ακούστηκαν πολλά για ευαισθησίες που και εγώ τις
συµµερίζοµαι αυτές, κύριε Αποστόλου. Αλλά δεν αφορά ο συγ-
κεκριµένος νόµος και η τροπολογία τη δηµόσια περιουσία. 

Σας είπα και στην επιτροπή τι προσπάθεια κάνουµε ως Υπουρ-
γείο. Για πρώτη φορά, ψηφιοποιήθηκε η δηµόσια περιουσία. Αν
έχουµε κάτι γι’ αυτό που λέγεται Κτηµατολόγιο αυτήν την ώρα,
το έχουµε σε ό,τι αφορά το γεωργικό κοµµάτι του τόπου, χάριν
στις προσπάθειες του ΟΠΕΚΕΠΕ. Θα πρέπει να το αναγνωρί-
σουµε αυτό. Και θα το δείξουµε αυτό, γιατί είναι πολύ µεγάλο
κοµµάτι του τόπου µας, ψηφιοποιηµένο, ας το πούµε και κτηµα-
τολογηµένο, χάριν σε αυτήν την προσπάθεια. Και ευτυχώς που
γίνεται, διότι µόνο χάριν σε αυτήν την προσπάθεια µπορούσαν
πάρα πολύ γρήγορα να διορθωθούν όλα τα θέµατα των επιδο-
τήσεων ή τα θέµατα της εξισωτικής κ.λπ.. Αλλιώς, δεν µπορούµε
να πάµε και να αξιοποιήσουµε πόρους κοινοτικούς, γιατί θα είναι
συνεχώς µε πρόστιµα αυτές οι διεργασίες, όπως ακριβώς συνέ-
βαινε στο παρελθόν. 

Θέλω λοιπόν, παρά το ότι δεν είµαι νοµικός, να πω ότι γνωρί-
ζετε πώς γίνεται µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Υπήρξε
µία ανησυχία: «Μα πόσες πράξεις έγιναν χωρίς να πάρει χαµπάρι
κανένας;» Σας δηλώνω προκαταβολικά ότι δεν έγινε καµµία
πράξη. Δεν ζητήθηκε καµµιά µεταβίβαση στο µεσοδιάστηµα από
τις 22-3-2012 έως την 1-6-2012. Δεν ζητήθηκε και δεν έγινε καµιά
πράξη που να αφορά ακόµα και ιδιωτικές νήσους και νησίδες
από το Υπουργείο Άµυνας. Αυτό µας πληροφόρησε το Υπουρ-
γείο Άµυνας. Εποµένως τι προσπαθούµε να λύσουµε µε τη δεύ-
τερη παράγραφο; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα δεν έχουµε να κυ-
ρώσουµε τίποτα στο µεσοδιάστηµα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Όχι. Θα σας πω τι κυρώνουµε. Κυρώνουµε τέσ-
σερις περιπτώσεις. Ήρθε στο Υπουργείο, πριν αναλάβουµε
εµείς, από τη συµβολαιογράφο –και τα καταθέτω αυτά- το ερώ-
τηµα: «Πείτε µας τι να κάνουµε, γιατί ένας γεωργός της Κρήτης
προσπαθεί να µεταβιβάσει το χωράφι στο παιδί του και του ζη-
τούν να πάει στο Υπουργείο Άµυνας να πάρει γνωµάτευση». Αυτό
κυρώνουµε, κύριε Βουλευτά.

Προσπαθήστε να καταλάβετε, ελληνικά το λέει η τροπολογία.
Για όλα αυτά που αφορούν τις ιδιωτικές νήσους και νησίδες ούτε
το Υπουργείο Άµυνας βγαίνει από µέσα ούτε έγινε κάτι χωρίς να
το ξέρουµε. Πήγαν να γίνουν τρία συµβόλαια στην Κρήτη και µά-
λιστα µία συµβολαιογράφος που το είδε και ο υποθηκοφύλακας
µάς λέει: «Μπορώ να τα µεταγράψω;». Έγιναν τρία συµβόλαια
στην Κρήτη και πήγε να γίνει ένα στη Θάσο και τα σκάλωσε στη
µία περίπτωση η συµβολαιογράφος και στην άλλη ο υποθηκοφύ-
λακας. 

Ουσιαστικά, µε τη δεύτερη παράγραφο λέµε ότι τα υιοθετούµε
αυτά, για να µην τους ξαναγυρίσουµε πίσω τους ανθρώπους. Για
να µεταβιβάσει ο Τσαυτάρης το χωράφι του είτε στο παιδί του
είτε σ’ έναν άλλο Έλληνα, θα χρειαστεί το Υπουργείο Άµυνας να
πει, αν µπορεί να γίνει αυτή η µεταβίβαση για ένα χωράφι στην
Κρήτη. Ποτέ στο παρελθόν δεν έγινε. Πείτε µου: Γιατί να γίνει
τώρα γι’ αυτά τα τρία; Και πού είναι αυτή η µεγάλη προδοσία που
βλέπετε; 

Δεν απαιτείται η υπογραφή του Υπουργού. Δεν βγαίνει από
εκεί µέσα το Υπουργείο Γεωργίας. Διαβάστε το νόµο. Το λέει
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ρητά στην παράγραφο 2 του άρθρου 33. Δεν βγαίνει από µέσα
η υποχρέωση αυτή. Σας το διαβάζω επί λέξει: «Σε περίπτωση
απόκτησης εµπράγµατων δικαιωµάτων επί της έκτασης απαιτεί-
ται η έκδοση πιστοποιητικού από την αρµόδια Κτηµατική Υπηρε-
σία, µε το οποίο βεβαιώνεται ότι το δηµόσιο δεν προβάλλει
δικαιώµατα κυριότητας επ’ αυτής». Δεν πάει δηλαδή κάποιος να
πουλήσει, που ανήκει στο δηµόσιο. 

Μάλιστα λέει και το εξής: «Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας µε-
ριµνά για την έκδοση αυτή». Δεν αποποιούµεθα αυτού του δι-
καιώµατος. Η Κτηµατική Υπηρεσία του δήµου θα δώσει το
πιστοποιητικό. 

Επίσης, όπως έχω πει ξανά, κάθε φορά που γίνεται ένα συµ-
βόλαιο είτε είναι ιδιωτική είτε δηµόσια έκταση, ζητείται από τη
Δασική Υπηρεσία βεβαίωση για το αν πρόκειται περί δασικής
εκτάσεως ή όχι. Έτσι δεν γίνεται µέχρι τώρα; Έτσι γίνεται. Το γε-
γονός ότι δεν υπογράφει ο Υπουργός, δεν σηµαίνει ότι θα γίνει
ένα συµβόλαιο χωρίς να βεβαιώσει η Δασική Υπηρεσία περί τίνος
εκτάσεως πρόκειται.

Θέλω λοιπόν να σας διαβεβαιώσω ότι όλα αυτά έγιναν βια-
στικά, σε σαράντα µέρες, όπως σωστά επισηµαίνετε, κύριε Γιο-
βανόπουλε, γιατί το άρθρο 44 του Συντάγµατος το υποβάλλει.
Ξέρετε πολύ καλά ως νοµικός –εγώ δεν είµαι νοµικός- ότι µία
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, αν δεν κυρωθεί µέσα σε σα-
ράντα µέρες, δεν έχει ισχύ. Εποµένως ούτε καµµία πρεµούρα –
όπως λέγεται- είχαµε εµείς, µε το που αναλάβαµε τα καθήκοντά
µας, να τρέξουµε να κυρώσουµε για να σκεπάσουµε κάτι. Προ-
σπαθούσαµε να λύσουµε τα συγκεκριµένα προβλήµατα. Σας
ζητώ να το υποστηρίξετε. 

Αν κάποιος αναγνώσει µε λεπτοµέρειες αυτό που έγινε, θα δει
ότι τίποτα από αυτά που περιγράφονται δεν ισχύει. Σας εξηγή-
θηκε ήδη πώς έγιναν, γιατί έγιναν τα συγκεκριµένα βήµατα, όπως
επίσης, γιατί µεταφέρθηκε αυτή η αρµοδιότητα σε εµάς. Τότε ο
κ. Ξηρός ήταν υποψήφιος Βουλευτής στις εκλογές και δεν ήξερε
αν θα εκλεγεί, γιατί αν δεν εκλεγόταν, δεν θα µπορούσαµε να τα
προχωρήσουµε όλα αυτά. Το Υπουργείο Γεωργίας ανέλαβε να
είναι επισπεύδον Υπουργείο. 

Έτσι βρέθηκα κι εγώ να υποστηρίζω όλες αυτές τις διεργα-
σίες. Πιστέψτε µε όµως, τίποτε από όλα αυτά που θίξατε, δεν
ισχύουν. Τίποτα δεν αφορά τη δηµόσια περιουσία. Τίποτα δεν
αφορά δηµόσιες νήσους ή νησίδες. Δεν έγινε καµµία τέτοια µε-
ταβίβαση εν κρυπτώ. 

Επαναλαµβάνω ότι αφορά ιδιωτικές νήσους ή νησίδες. Εκ πα-
ραδροµής, µία λεξούλα µε τα γράµµατα «µ» και «η» έκανε όλη
αυτήν τη ζηµιά, γιατί επεξέτεινε αυτό το ουσιώδες. Δεν νοµίζω
ότι υπάρχει κανείς που να διαφωνεί σε αυτήν την Αίθουσα πως
ακόµα κι ένας ιδιώτης σε µια νήσο ή νησίδα, αν αποφασίσει να
την πουλήσει σε έναν άλλον ιδιώτη, είναι καλό το Υπουργείο Άµυ-
νας να γνωρίζει ποιος είναι αυτός και αν συµφωνεί για να που-
ληθεί. Μόνο αυτό ρυθµίζεται και τίποτε άλλο.

Σας ευχαριστώ πολύ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα)

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων κ. Αθανάσιος Τσαυτάρης καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-
ριστούµε.

Ξεκινάει τώρα η σειρά των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτη-

των Ελλήνων κ. Κουίκ, για δώδεκα λεπτά.
ΤΕΡΕΝΣ - ΣΠΕΝΣΕΡ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ευχαριστώ. Είπαµε

ότι τα «ευχαριστώ» δεν περισσεύουν µέσα στη Βουλή, όταν µας
φέρνουν ένα ποτήρι νερό, αλλά θα επιµένουµε σε κάποια ευπρέ-
πεια που πρέπει να µας διακρίνει. 

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν µπω στο
θέµα των διατάξεων που ήρθαν για ψήφιση σήµερα, θα ήθελα
να αναφερθώ στην περίφηµη «λίστα Φαλτσιάνι». Κατ’ αρχάς πρέ-
πει να πω ότι µε παραξενεύουν ορισµένα πράγµατα, σε σχέση
µε το «στικάκι» που παραδόθηκε, εν είδει σκυταλοδροµίας, από
το µαξιλάρι –προφανώς εκεί το είχε κρυµµένο- του κ. Βενιζέλου

στον Πρωθυπουργό, από τον Πρωθυπουργό στον κ. Στασινό-
πουλο του ΣΔΟΕ και από το ΣΔΟΕ στους οικονοµικούς εισαγγε-
λείς.

Βεβαίως οι οικονοµικοί εισαγγελείς, δεν φαντάζοµαι ότι θα αρ-
χίσουν να ψάχνουν τώρα φορολογικά ζητήµατα, κάτι που
έπρεπε, κατ’ αρχάς το ΣΔΟΕ να κάνει και να στείλει τα πακετάκια
έτοιµα στους δύο οικονοµικούς εισαγγελείς, τον κ. Μουζακίτη
και τον κ. Πεπόνη. Όµως φρονώ ότι ταυτόχρονα θα πρέπει οι δυο
εισαγγελείς να ασχοληθούν µε το γιατί αυτό το «στικάκι» ήταν
εξαφανισµένο και να ασκηθούν από την πλευρά τους, χωρίς να
θέλω να παρεµβαίνω στο έργο τους, όλες εκείνες οι  απαιτούµε-
νες νοµικές ενέργειες, ώστε, αν χρειαστεί, ακόµη και στη Βουλή
να διαβιβαστούν για άρση ασυλίας. Κανείς δεν µπορεί να µείνει
ατιµώρητος σ’ αυτήν την υπόθεση, την οποία τη διερευνούν τα
κράτη-µέλη και έχουν κερδίσει 10 δισεκατοµµύρια της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, από τη λίστα της HSBC κι εµείς εδώ πέρα, να κα-
θόµαστε. 

Κι επειδή υπάρχει η καχυποψία –κι αυτό είναι το σηµαντικό-
τερο, κύριε Υπουργέ, και αναφέροµαι και στα δύο µέλη της ελ-
ληνικής Κυβέρνησης, αλλά και στην Αντιπρόεδρο της Βουλής-
ότι µπορεί σ’ αυτήν τη διαδροµή των δύο ετών να έχουν χαθεί
από µέσα, ονόµατα, να έχουν αλλαχθεί ονόµατα, να έχουν µε-
ταλλαχθεί ονόµατα, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ζητούν από τον
Πρόεδρο του ελληνικού Κοινοβουλίου, να ζητηθεί εκ µέρους του
ελληνικού Κοινοβουλίου, από την κ. Λαγκάρντ ή από το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών της Γαλλίας, γνήσιο αντίγραφο του DVD, ώστε
να µην έχουµε καµµία αµφιβολία ότι ψάχνουµε τα πραγµατικά
ονόµατα.

Επαναλαµβάνω: οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ζητούν από τον Πρό-
εδρο της Βουλής εξ ονόµατος του ελληνικού Κοινοβουλίου, να
ζητηθεί από την κ. Λαγκάρντ ή από το Υπουργείο Οικονοµικών
της Γαλλίας –γιατί σίγουρα εκεί θα έχει µείνει το γνήσιο αντί-
γραφο- το γνήσιο αντίγραφο τού DVD και, αν χρειαστεί, να ζητη-
θεί και η συνδροµή και των άλλων χωρών που είχαν ασχοληθεί
µε την υπόθεση αυτή. Να µας δώσουν το γνήσιο αντίγραφο,
ώστε να µην υπάρχει καµµία αµφιβολία στο µυαλό του Έλληνα
πολίτη και να µην πιστέψει ότι η Βουλή αυτή δεν θα το ψάξει το
θέµα µέχρι την τελευταία λεπτοµέρεια. 

Θα ήθελα να πω και το εξής, ότι ο κ. Βενιζέλος µάς κάνει
πλάκα, µας «δουλεύει», γιατί δεν µπορεί να µας λέει ότι υπάρ-
χουν διατάξεις νόµων που απαγορεύουν την έρευνα από προ-
ϊόντα υποκλοπής, όταν εδώ δεν είναι µία απλή υποκλοπή, αλλά
θέµα υψίστης εθνικής σηµασίας για εµάς. Και δεύτερον, τι τον
εµποδίζει τον ευφυέστατο συνταγµατολόγο και Πρόεδρο του
ΠΑΣΟΚ να φέρει µε υπερεπείγουσες διαδικασίες στη Βουλή, δια-
τάξεις τέτοιες, που θα αίρουν τα όποια νοµικά µπλοκαρίσµατα,
σε σχέση µε το θέµα των υποκλοπών και της έρευνας προϊόντων
υποκλοπών; Και αναφέροµαι σ’ έναν πρώην δικαστικό λειτουργό,
τον πρώην πρόεδρο των δικαστών και εισαγγελέων. 

Κύριε Αθανασίου, τι εµποδίζει το ελληνικό Κοινοβούλιο να ψη-
φίσει κατεπείγουσες διατάξεις, οι οποίες θα ξεµπλοκάρουν αυτό
το ζήτηµα των υποκλοπών; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Είναι το ζήτηµα της αναδροµικότητας…

ΤΕΡΕΝΣ –ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Μπαίνει θέµα ανα-
δροµικότητας; Ζητάµε το καινούργιο DVD, οπότε σταµατάει η
αναδροµικότητα. Τελειώσαµε. Αυτό είναι.  Έτσι, για να δίνουµε
απαντήσεις και στον Έλληνα φορολογούµενο, ο οποίος κάθεται
και κοιτάει το ελληνικό Κοινοβούλιο. Και δεν είµαστε και πολλοί
σήµερα πάλι! Γιατί, όπως βλέπετε, έχει κανονιστεί πολύ ωραία ο
Κανονισµός λειτουργίας της Βουλής: ταυτόχρονα µε την Ολοµέ-
λεια, που ψηφίζει τους νόµους αυτού του κράτους, λειτουργούν
και επιτροπές. Κυρία Πρόεδρε, για µία ακόµη φορά διαµαρτύρο-
µαι για το θέµα αυτό και πρέπει στη Διάσκεψη των Προέδρων να
µπει σοβαρά το ζήτηµα, ότι δεν µπορούµε να δουλεύουµε τον
ελληνικό λαό κι ότι πρέπει να λειτουργούµε ως Κοινοβούλιο στην
Ολοµέλεια. 

Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµη, αφού ολοκληρώσαµε το θέµα
της «λίστας Φαλτσιάνι». Καµαρώνω –σας διαβεβαιώ- ως νέος
Βουλευτής, που ήµουν ο πρώτος ο οποίος κατέθεσε και τη σχε-
τική ερώτηση προς τον Υπουργό Οικονοµικών, την περασµένη
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Τρίτη και από εκεί και πέρα ξύπνησαν τα αίµατα, µε βάση βέβαια
το δηµοσίευµα τού «ΠΡΩΤΟΥ ΘΕΜΑΤΟΣ». Το λέω, για να εξη-
γούµαι και για να είµαι κι αντικειµενικός. 

Η επόµενη ενέργεια, για την οποία πάλι σιωπά εδώ η οµάδα
των τριακοσίων, είναι τα όσα κατήγγειλε µε νέα έκθεσή της στα
«ΑΤΤΙΚΑ ΝΕΑ», που είναι από τα αξιόµαχα blogs, η κ. Ζωή Γεωρ-
γαντά. Για κάποιους εδώ, δεν είναι και τόσο αγαπητή. Όµως για
κάποιους οι οποίοι ασχολήθηκαν µε την κ. Γεωργαντά, η οποία
επιµένει ότι τα στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ «πειράχθηκαν» πάρα πολύ
άγρια, θα πω ότι έφερε νέα έκθεση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αν µου επιτρέ-
πετε, κύριε Κουίκ, ολοκληρώστε τη σκέψη σας και µπείτε στο
θέµα παρακαλώ. 

Συµφωνώ ότι είναι πολύ ενδιαφέροντα, αλλά παρακαλώ µπείτε
στο θέµα. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ναι, αλλά µε τη µόνη
διαφορά, ότι περιµένω την απάντηση από τον Υπουργό Οικονο-
µικών, γιατί κατέθεσα ερώτηση και για τα θέµατα της ΕΛΣΤΑΤ,
διότι, όταν λέµε ότι η κ. Γεωργαντά µε νέα στοιχεία, κυρία Πρό-
εδρε, λέει ότι ήταν 3,9% το έλλειµµα στο ΑΕΠ, µε τα νέα της στοι-
χεία, µε συγχωρείτε, αλλά εδώ µιλάµε για θέµατα πια, που
αγγίζουν τα όρια της εθνικής προδοσίας. Θα τα πάω και αυτά
µόλις, µου απαντήσει ο κύριος Υπουργός, στον οικονοµικό εισαγ-
γελέα. Θα αναλάβουµε τις πρωτοβουλίες, αφού δεν µπαίνει στην
ιστορία αυτή κανείς άλλος.

Τώρα πάµε στο θέµα που συζητάµε σήµερα, για να µη σας
φέρνω σε δύσκολη θέση, κυρία Πρόεδρε. 

Άκουσα τις απαντήσεις και τις θέσεις των δυο Υπουργών, αλλά
έχω µια απορία: Πώς είναι δυνατόν σε τρεις πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου, που φέρνετε εδώ στη Βουλή, να µπλέκετε την
πληρωµή εκείνων οι οποίοι δούλεψαν στις εκλογές, µε τις βρα-
χονησίδες; 

Είµαι πολύ νέος ως Βουλευτής, αλλά πάρα πολύ παλιός εµ-
πλεκόµενος µε την πολιτική, ως δηµοσιογράφος. Και ρωτώ κι
εσάς, κυρία Πρόεδρε -διότι πρέπει και αυτό να έρθει στη Διά-
σκεψη των  Προέδρων- µπορούµε να σοβαρευτούµε στις διαδι-
κασίες της Βουλής; 

Η Βουλή δεν είναι µπαράκι, για να φτιάχνουµε σφηνάκια, ανα-
κατεύοντας διάφορα υλικά που θα τα πιούµε. Η Βουλή είναι ένα
Κοινοβούλιο που πρέπει ξεκάθαρα να φέρνει ένα-ένα τα θέµατα
στην κρίση των Βουλευτών και από εκεί και πέρα, να ψηφίζονται
και να πηγαίνουν για εκτέλεση. Πώς τα ανακατεύουµε; Πώς τα
έχετε καταφέρει τόσα χρόνια σε αυτήν τη Βουλή και δουλεύετε
κατ’ αυτήν την έννοια, σε ένα «σέικερ» µέσα, να βάζετε τρεις,
τέσσερις άσχετες διατάξεις και να µας τα φέρνετε για ψηφοφο-
ρία; Και αυτό είναι άσχετο µε την ουσία του θέµατος, έχει να
κάνει όµως µε την ουσία της διαδικασίας, για την οποία και σε
αυτό το σηµείο πάλι, διαµαρτύροµαι.

Μιλήσατε, κύριοι Υπουργοί, για τα θέµατα των βραχονησίδων,
ιδιωτικά, δηµόσια, ως «λοιπές διατάξεις». Θα περίµενα σε εποχές
που έχουµε και πάρα πολλά εθνικά ζόρια -εξάλλου και ο ίδιος ο
Υπουργός Εξωτερικών και στις προγραµµατικές δηλώσεις, αλλά
και πρόσφατα, που ήρθε στη Διαρκή Επιτροπή Άµυνας και Εξω-
τερικών, είπε ότι η θέση της Ελλάδας έτσι, όπως είναι, δυστυχώς
µας ζορίζει και στο χειρισµό των εξωτερικών µας υποθέσεων-
την ώρα που πραγµατικά, ετοιµάζεστε να εκχωρήσετε σε ιδιώτες
λιµάνια και αεροδρόµια και πόσω µάλλον το χώρο του Αιγαίου,
στις «λοιπές διατάξεις» να βάλετε και µια διάταξη, η οποία θα
επιβάλει στο Υπουργείο Άµυνας να ανακτήσει, να «αγοράσει» -
εντός εισαγωγικών- το ήµισυ των αεροδροµίων και των λιµανιών
έτσι ώστε, να µην µπορούν εκ των πραγµάτων, να πουληθούν σε
ιδιώτες. Ας πάρουν τις καντίνες, τα duty free οι ιδιώτες, αλλά δεν
µπορούν να πάρουν σε καµµία περίπτωση τη χρήση αεροδρο-
µίων και λιµανιών. Θα περίµενα να το περάσετε αυτό, σαν διά-
ταξη, µέσα.

Και όχι µόνο αυτό, αλλά να βάλουµε στο σχεδιασµό και τις µα-
ρίνες, όταν ήδη µια µαρίνα έχει πουληθεί στο 49% -και έχει εκ-
χωρηθεί µάλλον- στην τουρκική διαχείριση. Και αναφέροµαι στη
Μαρίνα της Μυτιλήνης. 

Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω και κάτι, ότι µε διάταξη που πέ-
ρασε το ’94 ή το ’95, δεν θυµάµαι καλά -ο Υπουργός ΠΕΧΩΔΕ

τότε, ήταν ο Κώστας Λαλιώτης- έχει οριστεί ότι µπορεί να νοµι-
µοποιηθεί, για παράδειγµα, κάτι το οποίο έχει φτιάξει ιδιώτης για
λιµενοβραχίονα για το κότερό του ή για οτιδήποτε άλλο, από τη
στιγµή που θα κριθεί από το Υπουργείο Άµυνας ως αποβατικό
σηµείο του στόλου, σε περίπτωση πολέµου. Βεβαίως υπάρχει
αυτή η διάταξη. Άρα θα µπορούσε µια τέτοια διάταξη να επεκτα-
θεί και στο θέµα των µαρινών. 

Μην εκχωρείτε ευαίσθητα στρατηγικά σηµεία της χώρας µας,
όπως είναι λιµάνια και αεροδρόµια, µέσω αυτού του ταµείου ξε-
πουλήµατος, σε συµφέροντα που, µέσω πολυεθνικών και off
shore, δεν ξέρουµε ποιοι µπορεί να κρύβονται, την ώρα, που οι
πρακτορίσκοι του Προξενείου Κοµοτηνής και η Άγκυρα αλωνί-
ζουν στη Θράκη –θα την ψάχνουµε µια µέρα τη Θράκη- και την
ώρα που είµαστε δυστυχώς, λόγω µνηµονίων, σε αδύναµη θέση. 

Κάνω έκκληση προς το Υπουργείο Άµυνας, ώστε αυτό που εί-
παµε, το να ανακτήσουµε δηλαδή, το ήµισυ της κυριότητας αε-
ροδροµίων και λιµανιών για εθνικούς λόγους, να το κάνει το
συντοµότερο. Μην παραχωρεί στις ορέξεις τού κάθε τοκογλύ-
φου Τόµσεν την ελληνική γη και την ελληνική θάλασσα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-

ΡΙΖΑ-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Παναγιώτης Κουρουµ-
πλής. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά µε έκπληξη, παρακολουθούµε
τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης, η οποία βρήκε έναν τρόπο
να παρακάµπτει επί της ουσίας, την κοινοβουλευτική διαδικασία
και λειτουργία. 

Αυτό αναφέρεται και στο Προεδρείο της Βουλής, διότι συνε-
χώς, βλέπουµε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου να έρχονται
για επικύρωση στο Κοινοβούλιο. Πριν από δυο λεπτά, ήµουν στην
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και αυτό το πράγµα συζητούν
και εκεί. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

Σε µια περίοδο που πραγµατικά, το Κοινοβούλιο θα έπρεπε να
αναλάβει πρωτοβουλίες πάρα πολύ κρίσιµες για τον τόπο και για
την κοινωνία, για να νιώσει η ελληνική κοινωνία ότι υπάρχει εδώ
ένας χώρος όπου έρχεται η αγωνία και η ανησυχία των βιωµάτων
του ελληνικού λαού, παρακάµπτεται εντέλει, η ουσιαστική λει-
τουργία του Κοινοβουλίου και αυτό πρέπει να το δούµε. Είναι
πάρα πολύ κρίσιµο και πολύ ουσιαστικό ζήτηµα. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ άλλη µια
φορά, αυτό που έρχεται να συζητήσουµε σήµερα, καταγράφει
την προχειρότητα µε την οποία έρχονται οι διάφορες νοµοθετι-
κές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης. Αποκορύφωµα δε αυτής της
προχειρότητας είναι η διόρθωση που επιχειρείται, µε αυτήν την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Είναι µια προσβολή για το ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο, τέτοιου είδους πρωτοβουλίες, από τη µεριά
της Κυβέρνησης! Είναι προσβολή προς τους Έλληνες Βουλευ-
τές, όταν έρχονται νοµοσχέδια αυτού του τύπου και σε µικρό
χρονικό διάστηµα γίνεται µια διαδικασία ανάληψης, ότι έγινε
λάθος! Μα τέτοιο λάθος; 

Αφού λοιπόν έγινε αυτό το λάθος, γιατί η Κυβέρνηση, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, δεν µας δίνει τη δυνατότητα να ξέρουµε
πόσα είναι αυτά τα συµβόλαια και τι περιεχόµενο έχουν; Είναι
µυστικό του κράτους; Δεν είναι δηµόσια έγγραφα; Δεν πρέπει να
γνωρίζει το Κοινοβούλιο πού αναφέρονται αυτά τα συµβόλαια,
τα οποία έρχεστε σήµερα και µας ζητάτε να νοµιµοποιήσουµε
από τα λάθη που έχετε διαπράξει;

Νοµίζω ότι είναι εύλογο το αίτηµα της Αίθουσας και επί αυτού,
κύριε Πρόεδρε, πρέπει και εσείς ως Προεδρείο της Βουλής να
πάρετε µια θέση. Δικαιούµεθα, κύριε Πρόεδρε, να  γνωρίζουµε
το περιεχόµενο αυτών των συµβολαίων; Αν δεν δικαιούµεθα, να
ανακαλέσουµε, αλλά να µας το πείτε εσείς ως Προεδρείο της
Βουλής!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική κοινωνία συνεχίζει
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να ζει αυτό το µαρτύριο της σταγόνας που εµπεριέχει ανασφά-
λεια, αβεβαιότητα, ακραία φτώχεια, αποκλεισµούς, ρατσισµούς,
όλα αυτά που γεννούν ένα µελαγχολικό τοπίο που κατεδαφίζει
τις βεβαιότητες της κοινωνίας, ενώ συγχρόνως επιβάλλουν στην
ψυχή των Ελλήνων την ήττα της ελπίδας. Περί αυτού πρόκειται. 

Ενώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βιώνουµε όλοι και η συν-
τριπτική πλειοψηφία αυτής της Αίθουσας –διότι η συντριπτική
πλειοψηφία των Βουλευτών από τα ίδια κοινωνικά στρώµατα κα-
τάγεται- είµαστε µάρτυρες αυτής της τραγικής κατάστασης που
βιώνει η χώρα, υπάρχει ένα φαινόµενο που τείνει πια να γίνει
στάση ζωής από µεριάς των κυβερνήσεων. 

Υπάρχει µια σπουδή, µια «παλικαριά» να επιρρίπτονται συνε-
χώς και να επιβάλλονται µέτρα στις ίδιες και τις ίδιες κοινωνικές
οµάδες σαν να φταίνε οι συνταξιούχοι ή οι εργαζόµενοι –είτε του
δηµοσίου είτε του ιδιωτικού τοµέα- και οι επιδοµατούχοι για όσες
λαθεµένες επιλογές υπήρξαν, σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των
δηµοσίων πραγµάτων τα τελευταία τρία χρόνια τουλάχιστον, για
να µην πω τα τελευταία δέκα χρόνια. 

Κι έχουµε αυτό το φαινόµενο που εκδηλώθηκε χθες. Είναι δύο
χρόνια και αφορά µία λίστα που πάρθηκε από επίσηµο πρόσωπο.
Τουλάχιστον η Ελλάδα, κύριε Πρόεδρε, τη λίστα αυτή των δύο
χιλιάδων ονοµάτων δεν την πήρε από κανέναν κατάσκοπο ούτε
από κανένα λαθρέµπορο, αλλά την πήρε από ένα παγκόσµιας
σηµασίας θεσµικό πρόσωπο, την κ. Λαγκάρντ, ως Υπουργό Οι-
κονοµικών της Γαλλίας. Η Γαλλία, η Γερµανία και άλλες χώρες
δεν αντελήφθησαν ότι διέπρατταν παρανοµία. Η Ελλάδα, που
βιώνει πραγµατικά αυτές τις στερήσεις, αισθάνεται ότι παρ’ ότι
διεπράχθη µε αυτά τα χρήµατα που βγήκαν έξω κακούργηµα,
βρήκε λόγους να µην ψηλαφίσει αυτήν την πραγµατικότητα.

Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε, εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ καταθέσαµε
πριν από λίγο καιρό αίτηµα να ζητηθεί και η λίστα που έχουν τα
CD, που έχει η Βόρεια Ρηνανία-Βεστφαλία. Το κρατίδιο της Βό-
ρειας Ρηνανίας-Βεστφαλίας πήρε από την παραοικονοµία δύο
CD και τα αξιοποιεί για να διεκδικήσει τα δικαιώµατα αυτής της
χώρας. Κι ενώ ζητήσαµε από τον αξιότιµο κύριο Υπουργό Οικο-
νοµικών -που δεν ήξερε τίποτα για το τι είχε συµβεί τα τελευταία
δύο χρόνια στην Ελλάδα µε την περίφηµη λίστα Φαλτσιάνι- και
τον Υπουργό Δικαιοσύνης να ζητήσουν συνδροµή από τους συ-
ναδέλφους τους στη Γερµανία για να πάρει η Ελλάδα αυτήν την
πληροφόρηση, τελικά αναγκαστήκαµε εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ να
απευθυνθούµε στους οικονοµικούς εισαγγελείς και για το ένα
θέµα και για το άλλο.

Γιατί, κύριε Πρόεδρε, πρέπει να λειτουργούν οι θεσµοί µε έναν
τέτοιον τρόπο που πληγώνει όλους µας; Γιατί πρέπει, δηλαδή,
αυτήν τη στιγµή να µην αισθάνεται ο ελληνικός λαός ότι τα βάρη
κατανέµονται µε δίκαιο τρόπο; Γιατί, κύριε Πρόεδρε, σε αυτήν
την κρίσιµη περίοδο αφήνονται σε ασυδοσία και απληστία τρεις
χιλιάδες όµιλοι και πολυεθνικές στην Ελλάδα και η αρµόδια δι-
εύθυνση του Υπουργείου Ανάπτυξης, η Διεύθυνση Ενδοοµιλικών
Συναλλαγών επί τέσσερα χρόνια µε παρεµβάσεις Βουλευτών
όλων των κοµµάτων σε αυτήν την Αίθουσα -το τονίζουµε στη δια-
πασών- αφήνεται µε έναν υπάλληλο ο οποίος σε ένα µήνα θα
συνταξιοδοτηθεί; Κύριε Χατζηδάκη, σας έχω ζητήσει επανειληµ-
µένα να µιλήσουµε γι’ αυτό το θέµα και αποφεύγετε.

Γιατί, κύριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή ζητούµε ως Βουλευτές
να κατατεθεί το πόρισµα του Υπουργείου Οικονοµικών που έχει
συνταχθεί έπειτα από διαµαρτυρίες που προβάλαµε στη Βουλή
γι’ αυτήν τη Διεύθυνση από πέρυσι το Σεπτέµβριο και µας απαν-
τούν άλλα για άλλα; Με ποιο δικαίωµα µπορούν να περιφρονούν
το Κοινοβούλιο, κύριε Πρόεδρε, οι εκάστοτε Υπουργοί; Και γιατί
πρέπει να το επιτρέπετε εσείς ως Προεδρείο της Βουλής των Ελ-
λήνων; Δεν κατανοούν ότι σε αυτήν την περίοδο όσο υποβαθµί-
ζουµε το Κοινοβούλιο εκκολάπτονται τα επικίνδυνα φίδια για τη
δηµοκρατία;

Συνειδητά ή υποσυνείδητα µε αυτόν τον τρόπο και µε αυτήν
τη στάση λειτουργίας συντηρούµε και πυροδοτούµε τέτοιου εί-
δους εκφάνσεις µέσα στην ελληνική κοινωνία.

Θα κλείσω ζητώντας κάτι από την Κυβέρνηση. Πιστεύω ότι δεν
υπάρχει Έλληνας Βουλευτής από οποιαδήποτε πτέρυγα που θα
διαφωνήσει, κύριε Πρόεδρε, µε αυτήν την πρόταση. Η Κυβέρ-
νηση βρίσκεται αυτήν τη στιγµή –υποτίθεται- σε µία κουβέντα µε

την τρόικα και συνεχώς πληροφορούµεθα ότι το ένα µέτρο δεν
το δέχεται η τρόικα, δεν δέχεται το άλλο ισοδύναµο. 

Κύριε Πρόεδρε, µου είπαν από το ΚΕΠΥΟ ότι µία διασταύρωση
για ένα όνοµα µπορεί να χρειαστεί είκοσι επτά δευτερόλεπτα. Σε
είκοσι επτά δευτερόλεπτα µπορούν να κάνουν µία διασταύρωση.

Ε, λοιπόν, να γίνει µία διασταύρωση τουλάχιστον των δύο χι-
λιάδων ονοµάτων που έχει αυτή τη στιγµή η Κυβέρνηση και να
αφαιρεθεί από αυτά τα µέτρα, ιδιαίτερα τα µέτρα για τους συν-
ταξιούχους και τους µισθωτούς, ό,τι προκύπτει από αυτήν την
υπόθεση.

Έστω και µε αυτόν τον τρόπο να δείξουµε ότι είµαστε αποφα-
σισµένοι να απευθυνθούµε σε εκείνους που πραγµατικά πρέπει
να πληρώσουν, κύριε Πρόεδρε, γιατί η ενδηµούσα κοινωνική αδι-
κία απειλεί τη θεσµική λειτουργία της δηµοκρατίας.

Διότι, όταν µοιράζεις, κύριε Πρόεδρε, προνόµια και διαπράξεις
ένα λάθος, πλήττεις ενδεχοµένως το δίκαιο. Όταν επιβάλλεις,
όµως, θυσίες και διαπράττεις τέτοιου είδους αδικίες εις βάρος
της συντριπτικής πλειοψηφίας του ελληνικού λαού, δολοφονείς
το αίσθηµα του δικαίου. Και όταν δεν µπορούµε σε αυτού του εί-
δους τα ζητήµατα να λειτουργήσουµε µε γενναιότητα και απο-
φασιστικότητα, θα πληρώσουµε δυστυχώς όλοι µαζί το επιτίµιο
µιας τέτοιας συµπεριφοράς που υπηρετεί στιγµιαίες σκοπιµότη-
τες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
τον κ. Κουρουµπλή.

Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς
το Σώµα. Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Εσωτερικών,
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Υγείας, Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, Τουρισµού και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κατέ-
θεσαν σχέδιο νόµου µε τίτλο: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Καναδά σχετικά µε την κινη-
τικότητα των νέων».

Παραπέµπεται στην αρµόδια διαρκήεΕπιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας τη συζήτηση από το

κλειστό κύκλωµα, αλλά και την ώρα που προεδρεύω άκουσα σχε-
δόν το σύνολο των συναδέλφων να αναφέρονται σε αυτό το ζή-
τηµα µε το περίφηµο CD και στικάκι ή ό,τι είναι αυτό. Πιστεύω
ότι διερµηνεύω τη βούληση του συνόλου των Βουλευτών του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου, για να πω ότι πρέπει το ζήτηµα αυτό, το
οποίο δεν περιποιεί τιµή για τη χώρα µας, το ταχύτερο να λήξει.
Προς ποία κατεύθυνση; Πρώτον, αν υπάρχουν φοροφυγάδες και
ποιοι είναι αυτοί και, δεύτερον, αν υπάρχει ολιγωρία γύρω από
το χειρισµό του ζητήµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Δύο χρόνια, κύριε Πρόεδρε,

είναι αυτή η ιστορία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πιστεύω ότι σας

κάλυψα µε αυτό το οποίο είπα.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Μανωλάκου για δώδεκα λεπτά.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Από τη µία, το CD ή το στικάκι µε τα δισεκατοµµύρια σε αυ-

τούς που τα έχουν και από την άλλη, η δωρεάν διανοµή τροφί-
µων σε οκτακόσιες χιλιάδες οικογένειες, αξίας 23 εκατοµµυρίων.
Αντίφαση ή αυτή είναι η πολιτική; Και µάλιστα αυτό, όταν οι άνερ-
γοι ξεπερνούν το ενάµισι εκατοµµύριο και υπάρχουν και πολλοί
που εργάζονται και οι εργοδότες δεν τους πληρώνουν, αξιοποι-
ώντας και την κρίση για να κρατήσουν χρήµα. Όλοι αυτοί οι άν-
θρωποι έχουν ανάγκη τροφής κάθε µέρα, όχι ευκαιριακά µε
µερικά κιλά τυρί, ρύζι, όσπρια, όχι ότι δεν θα αξιοποιηθούν και
αυτά, δεν το λέω. Βεβαίως, θα αξιοποιηθούν και τα 23 εκατοµ-
µύρια και θα δοθούν. Δεν το λέω µε υποτίµηση. Όµως, λέω την
αντίφαση, γιατί; Διότι τα µέτρα και η πολιτική είναι ταξικά, ευνο-
ούν τη φτώχεια και τη δυστυχία. Μερικοί, όµως, ευνοούν το
χρήµα. Όχι ότι δεν τους ξέρετε. Τους ξέρετε.

Γιατί το αναφέρω; Η ουσία δεν είναι η χώρα να µετατρέπει σε
ένα απέραντο συσσίτιο, αλλά να υπάρχει µόνιµη και σταθερή
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δουλειά, να υπάρχουν αξιοπρεπείς µισθοί, να αναπτυχθούν το-
µείς που έχει δυνατότητες η χώρα -τα ναυπηγεία, η αγροτική οι-
κονοµία, ο ορυκτός πλούτος- και δεν µας επιτρέπει η πολιτική
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και να µη συγκεντρώνεται ο πλούτος
στους λίγους, την πλουτοκρατία. Διότι η πολιτική της Κυβέρνη-
σης και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η τρόικα, τα µνηµόνια τη φτώ-
χεια εξασφαλίζουν, την εξαθλίωση και τη δυστυχία -αυτά εγγυώ-
νται για τα λαϊκά στρώµατα- και τη µεγαλύτερη κερδοφορία για
τους τραπεζίτες, τους εφοπλιστές, τους βιοµήχανους, τους µε-
γαλέµπορους.

Οι πλούσιοι αυτήν την περίοδο της οικονοµικής κρίσης δεκα-
πλασίασαν τα κέρδη τους όχι µόνο στην Ελλάδα αλλά και στην
Ευρώπη. Αυτά τα στοιχεία δηµοσιοποιούνται. Και εσείς µιλάτε
και συζητάτε για το στικάκι της Λαγκάρντ, λες και δεν τους ξέ-
ρετε. Κάνετε τους έκπληκτους για το ποιοι κατέχουν τον πλούτο
και τι φοροαπαλλαγές έχουν και τι νόµους που τους εξασφαλί-
ζουν την κερδοφορία από την ίδια την πολιτική σας και τη σηµε-
ρινή και των προηγούµενων κυβερνήσεων. Απορώ µε µερικούς
Βουλευτές που ήταν σε κυβερνήσεις και κάνουν και τους έκπλη-
κτους. Αυτή είναι η πολιτική σας. Θέλει ανατροπή γιατί έχει σα-
πίσει.

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, κύριοι Υπουργοί, µη διαµαρτύρε-
στε. Εδώ φέρατε τροπολογία-προσθήκη και υπήρξε κατακραυγή
και, ευτυχώς, καλώς αποσύρθηκε. Μιλάω για την προσθήκη-τρο-
πολογία για τη ρύθµιση καθυστερούµενων ασφαλιστικών εισφο-
ρών και κατάργηση της ασφαλιστικής εισφοράς υπέρ
Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας και Οργανισµού Εργατικής
Εστίας από τους επιχειρηµατίες. Ναι, υπήρξε κατακραυγή γιατί,
αν µην τι άλλο, πέρα από το περιεχόµενό τους που αποτελεί πρό-
κληση, εδώ είναι άσχετα µε το περιεχόµενο µεταξύ τους. Έχετε
δεσµευθεί ότι θα αποφεύγετε τέτοιες ενέργειες.

Βέβαια, και να τη φέρνατε την τροπολογία, που στην ουσία κα-
ταργούνται εργοδοτικές εισφορές, που συµφέρουν τις επιχειρή-
σεις και άλλες για πολλοστή φορά ρυθµίσεις, βεβαίως,
αποτελέσµατα δεν έχετε. Ωστόσο και αυτό να το φέρνατε, απλώς
θα ενίσχυε την καταψήφιση του παρόντος νοµοσχεδίου.

Βέβαια και σε αυτό το σχέδιο νόµου, τα δύο ουσιαστικά άρθρα
έχουν και αυτά ανόµοια µεταξύ τους θέµατα. Δηλαδή, απλώς θα
τρίτωνε το κακό.

Ας πάµε, όµως, στην ουσία του νοµοσχεδίου, δηλαδή την κύ-
ρωση µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της ειδικής αποζη-
µίωσης και οδοιπορικών εξόδων για τις τελευταίες γενικές
βουλευτικές εκλογές σε δικαστικούς αντιπροσώπους, γραµµα-
τείς εφορευτικών επιτροπών, διερµηνείς, όπως προβλέπουν οι
διεθνείς συµβάσεις κ.λπ..

Σε ό,τι αφορά το πρώτο άρθρο, εµείς λέµε ότι το ζήτηµα είναι
τυπικό, γιατί ουσιαστικά έχει δοθεί η ειδική αποζηµίωση στους
δικαιούχους και τυπικά πρέπει να εγκριθεί µε τη σηµερινή διαδι-
κασία. 

Από την πλευρά µας, δεν έχουµε αντίρρηση. Θα το ψηφίσουµε
αυτό το άρθρο. Ωστόσο, δεν θα αποσιωπήσουµε ότι για πρώτη
φορά αυτές οι αποζηµιώσεις υπόκεινται σε κρατήσεις, οι οποίες
έγιναν -και είναι πάνω από 23%- παράτυπα, κατά τη γνώµη µας,
γιατί ο εκλογικός νόµος αναφέρει ότι σ’ αυτές τις αποζηµιώσεις
δεν γίνονται κρατήσεις. Και σε αυτό το νοµοσχέδιο που συζη-
τούµε, δεν αναφέρεται πουθενά ότι οι αποζηµιώσεις αυτές υπό-
κεινται σε κρατήσεις. 

Μάλιστα, δίκαια υπήρξε διαµαρτυρία από το Δικηγορικό Σύλ-
λογο, που έβγαλε και σχετική ανακοίνωση. Είναι ένα ζήτηµα, στο
οποίο δεν πήραµε ουσιαστική απάντηση από τον κύριο Υπουργό
και κατά τη διάρκεια της συζήτησης που έγινε στην επιτροπή.
Είναι βέβαια η εποχή τέτοια. Δεν φτάνουν τα µνηµόνια, οι ερµη-
νευτικοί νόµοι, τα «χαράτσια» και η άγρια φορολογία των πιο οι-
κονοµικά αδύνατων γιατί οι οικονοµικά ισχυροί, δηλαδή η
πλουτοκρατία, έχουν νοµότυπα φοροαπαλλαγές, αφού οι φόροι,
σύµφωνα µε την πολιτική σας, είναι µόνο για τους φτωχούς. 

Έχουµε, λοιπόν, κρατήσεις έξω και από τις νοµοθετικές ρυθ-
µίσεις σ’ αυτές τις αποζηµιώσεις.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο δεύτερο, τις πράξεις νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, η αρµοδιότητα για την έκδοση άδειας απόκτησης
µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπραγµάτων ή ενοχικών δικαιωµάτων

από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες,
καθώς και σε ακίνητα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες, οπουδή-
ποτε και αν αυτές βρίσκονται, ασκείται αποκλειστικά και µόνο
από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας. Δηλαδή, δεν απαιτείται η σύµ-
πραξη δύο Υπουργών και συγκεκριµένα των Υπουργών Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Εθνικής Άµυνας, όπως
προέβλεπε η αρχική ρύθµιση.

Θέλω να σας µιλήσω καθαρά. Εµείς διαφωνούµε τόσο για την
αποκλειστικότητα του Υπουργείου Άµυνας όσο και µε το ίδιο το
περιεχόµενο, ακόµα και διορθωµένου του άρθρου, όπως επιχει-
ρείται µε το σηµερινό νοµοσχέδιο. Διαφωνούµε µε τη λογική των
ιδιωτικών νησιών και αυτό είναι το βασικότερο. 

Ωστόσο, θα τοποθετηθούµε και σε αυτές τις συνθήκες µε τα
ιδιωτικά νησιά ή νησίδες. Θεωρούµε ότι ο Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων πρέπει να έχει λόγο. Ποια είναι η πρα-
κτική σηµασία για την οποία αναρωτήθηκε ο Υπουργός κ. Αθα-
νασίου; Θα σας πω. Γιατί υπάρχουν εκτάσεις οι οποίες ανήκουν
στο δηµόσιο, δεν καταχωρούνται, δηλαδή δεν εφαρµόζεται το
τεκµήριο κυριότητας του δηµοσίου, δεν υπερασπίζεται η δηµό-
σια περιουσία. Μερικές φορές γίνεται εκ των υστέρων, όταν
έχουν γίνει αγοραπωλησίες –και είναι συχνό το φαινόµενο- παρ’
όλο που το απαιτεί ο νόµος, όπως είπε ο κύριος Υπουργός Αγρο-
τικής Ανάπτυξης. 

Επίσης, υπάρχουν περιοχές, νήσοι ή νησίδες, ιδιωτικές που
περιβαλλοντικά πρέπει να προστατεύονται. Μπορεί να είναι ιδι-
αίτερου κάλλους ή περιοχές «Natura» κ.ά. και δεν µπορεί ακόµα
και ο ιδιώτης να κάνει ό,τι θέλει. 

Βέβαια, οι αρµοδιότητες και οι ευθύνες έχουν µεταφερθεί από
το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης στο Υπουργείο Περιβάλλον-
τος. Δεν ξέρω αν αυτό θα αλλάξει ξανά. Όµως, το 1990 που φτιά-
χτηκε ο νόµος η αρµοδιότητα ανήκε στο τότε Υπουργείο
Γεωργίας. 

Συνεπώς εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει συναρµοδιό-
τητα Υπουργείων. Με αυτήν την έννοια, δεν συµφωνούµε ούτε
αποδεχόµαστε τη λογική που ακούστηκε ότι για λόγους απλού-
στευσης δεν απαιτείται η σύµπραξη των δύο Υπουργείων, Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Εθνικής Άµυνας. Βέβαια εδώ υπάρχει και
µία αντίφαση. Το Υπουργείο που θα µείνει απ’ έξω έρχεται και ει-
σηγείται το σηµερινό νοµοσχέδιο. 

Τέλος πάντων, διαφωνούµε ακόµα και µε το δεύτερο άρθρο
του σχεδίου νόµου στη µεταβατικού χαρακτήρα διάταξη, ώστε
να είναι έγκυρες και ισχυρές οι συµβολαιογραφικές πράξεις από
φυσικά πρόσωπα σε ιδιωτικά ακίνητα που βρίσκονται σε µη ιδιω-
τικές νησίδες και νήσους. 

Είπαν και οι δύο Υπουργοί ότι δεν υπάρχει πρακτική αξία κ.λπ..
Αν µη τι άλλο, σας λέω για λόγους διαφάνειας. Είπε ο Υπουργός
κ. Τσαυτάρης ότι υπάρχουν λίγες, µερικές συµβολαιογραφικές
πράξεις. Εµείς ζητήσαµε να µας φέρετε περισσότερα στοιχεία
εγγράφως, τα οποία δεν µας τα φέρατε και δεν ήταν µόνο αίτηµα
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Νοµίζω ότι δεν είναι πολλές
αυτές οι συµβολαιογραφικές πράξεις που έγιναν στα πλαίσια του
νόµου του 2012. Θα µπορούσατε, λοιπόν, να τα έχετε προσκοµί-
σει και να µην υπάρχει και καµµία παρεξήγηση ή καµµία δυσπι-
στία, αν θέλετε. 

Αυτήν τη στιγµή, τι ζητάτε; Ζητάτε να νοµιµοποιήσει εκ των
υστέρων η Βουλή αυτές τις πράξεις που έγιναν. Εµείς σας το
λέµε καθαρά ότι εν λευκώ εξουσιοδοτήσεις δεν δίνουµε. 

Και το άρθρο για τη µεταβατική διάταξη το καταψηφίζουµε,
όπως καταψηφίζουµε και το νοµοσχέδιο επί της αρχής. 

Τελειώνω µε ένα σηµείο για την εξισωτική αποζηµίωση, κύριε
Υπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης. Μπορεί να καυχιέστε ότι δόθηκε
η εξισωτική αποζηµίωση. Δεν έχει, όµως, δοθεί σε πολλούς κτη-
νοτρόφους και την έχουν ανάγκη. Το ξέρετε καλά ότι είναι πολύ
οξυµένη η κατάσταση. Σας παρακαλώ, συντοµεύσετε, για να
φθάσει σε όλους τους δικαιούχους. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

την κ. Μανωλάκου. 
Δεν υπάρχει κανείς άλλος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος που

να έχει ζητήσει το λόγο.
Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών.
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Επιθυµεί κάποιος συνάδελφος να δευτερολογήσει; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Και εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο

κ. Ανδριανός για επτά λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα συµφωνήσω µε την τοποθέτησή σας που αφο-

ρούσε το να διερευνηθεί άµεσα και σε βάθος η υπόθεση του CD,
ενός πραγµατικά θλιβερού γεγονότος, έτσι όπως έγινε, δεδοµέ-
νου ότι από τη στιγµή που δόθηκε από την κ. Λαγκάρντ, ξεχά-
στηκε σε κάποια συρτάρια, ενώ θα έπρεπε να το παραδώσουν
εκεί που θα έπρεπε να το έχουν παραδώσει και οι αρχές να είχαν
διερευνήσει αυτήν την υπόθεση. 

Επίσης, θέλω να πω πως είναι θετικό το γεγονός ότι ο Υπουρ-
γός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων ανακοίνωσε ότι οι υπη-
ρεσίες του Υπουργείου δούλεψαν και το Σαββατοκύριακο, ώστε
να λυθούν τα προβλήµατα µε τις εξισωτικές που εκκρεµούσαν
µε κάποιους δικαιούχους και είχαν ως αποτέλεσµα να µην είχαν
δοθεί αυτές οι εξισωτικές. Μας είπατε για είκοσι τέσσερις χιλιά-
δες δικαιούχους. Σας είχα επισηµάνει ότι το 50% των δικαιούχων
της Αργολίδας δεν είχε πάρει τις εξισωτικές. Ελπίζω, λοιπόν, να
έχει λυθεί το πρόβληµα και πιστεύω πως αν υπάρχουν κάποιες
περιπτώσεις, θα τις δούµε για να λυθεί και εκεί το πρόβληµα.  

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Το πρόβληµα λύθηκε. Τα χρήµατα έχουν κατα-
τεθεί. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ: Αυτό το γεγονός είναι πολύ θετικό,
όπως θετική είναι και η ολοκλήρωση του διαγωνισµού για τη δια-
νοµή τροφίµων σε οκτακόσιες χιλιάδες συµπολίτες µας. 

Όσον αφορά τώρα το νοµοσχέδιο, κύριοι συνάδελφοι, θα πως
κάποια πράγµατα για άλλη µια φορά, ώστε να µην υπάρχει η πα-
ραµικρή αµφιβολία ή παρεξήγηση.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα δεν αφορά ούτε δηµό-
σιες εκτάσεις ούτε εκτάσεις σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες. Το
λάθος που διορθώνει αφορά ιδιωτικές εκτάσεις σε δηµόσιες νή-
σους, δηλαδή χωράφια, οικόπεδα και σπίτια σε νησιά, όπως είναι
η Θάσος, η Ρόδος, η Σαλαµίνα και η Ζάκυνθος. Αν δεν ψηφιζόταν
αυτό το νοµοσχέδιο, θα έπρεπε για το οποιοδήποτε συµβόλαιο
συντασσόταν σ’ αυτά τα νησιά, τα µη ιδιωτικά, να λαµβάνεται
άδεια από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Αυτό διορθώνουµε,
αυτό αποκαθιστούµε. 

Εξίσου απολύτως διαφανής είναι και η µεταβατική διάταξη.
Ποιο είναι το πρόβληµα που αντιµετωπίζει; Στο διάστηµα µεταξύ
της 22ας Μαρτίου 2012, ηµεροµηνία δηµοσίευσης στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως της τροποποιητικής διάταξης του άρ-
θρου 33 του ν. 4061/2012 και της 1ης Ιουνίου 2012, ηµεροµηνία
δηµοσίευσης στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως της υπό κύ-
ρωση πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, συντάχθηκαν συµβό-
λαια µεταξύ ιδιωτών για σπίτια, χωράφια κ.λπ. σε µη ιδιωτικά
νησιά, όπως είναι η Κρήτη, η Αίγινα, η Ύδρα, οι Σπέτσες κ.ά. Σύµ-
φωνα µε το µη τροποποιηµένο άρθρο 33 του ν. 4061/2012, που
τυπικά ισχύει και σήµερα, για να είναι έγκυρες αυτές οι πράξεις,
θα έπρεπε να λάβουν άδεια από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. 

Το νοµοσχέδιο, λοιπόν, που συζητάµε σήµερα, λέει ότι τα συµ-
βόλαια που συντάχθηκαν για ιδιοκτησίες και δικαιώµατα σε µη
ιδιωτικά νησιά στο διάστηµα αυτό είναι έγκυρα και ισχύοντα
ακόµα και χωρίς την άδεια του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. 

Όσο και αν είναι εύλογη και επιβεβληµένη η επιφυλακτικότητα
κάθε Βουλευτή της Αντιπολίτευσης σε οποιοδήποτε σχέδιο
νόµου, θα µου επιτρέψετε να πω ότι εδώ, στην προκειµένη περί-
πτωση δεν υπάρχει λόγος για κάτι τέτοιο, διότι δεν υπάρχει καν
η δυνατότητα της όποιας περίεργης τακτοποίησης. Η ρύθµιση
αφορά συµβόλαια που πάντα συντάσσονταν χωρίς την άδεια του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Με αυτό το νοµοσχέδιο αυτά ανα-
γνωρίζουµε ως έγκυρα και τίποτα άλλο. 

Θα µπορούσαµε, βεβαίως, να δώσουµε άλλη λύση ή να ζητή-
σουµε, όπως ακούστηκε, από τους συµβαλλόµενους να επανα-
λάβουν τα συµβόλαια. Όµως, είµαι βέβαιος ότι αντιλαµβάνεστε
την ταλαιπωρία και τα πρόσθετα έξοδα που συνεπάγεται αυτή η
λύση. 

Τέλος, καταλαβαίνω ότι κάποιοι συνάδελφοι έχουν διαφορε-

τική άποψη σε ό,τι αφορά το θεσµικό καθεστώς που διέπει τις
ιδιωτικές νήσους και νησίδες. Ακούστηκε στην επιτροπή ότι δεν
θα έπρεπε να αφαιρεθεί η συναρµοδιότητα από το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και ότι θα έπρεπε να συνε-
χίσει να απαιτείται η άδεια και των δύο Υπουργείων, του Υπουρ-
γείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα –επαναλαµβάνω- δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε το
θεσµικό καθεστώς που διέπει ιδιωτικές νήσους και νησίδες. Δεν
έχει σχέση µε δηµόσια περιουσία. Το τονίζω: Δεν έχει καµµία
σχέση µε τη δηµόσια περιουσία.

Σε ό, τι αφορά την πρώτη διάταξη του νοµοσχεδίου για την κα-
ταβολή αποζηµίωσης και οδοιπορικών στους δικαιούχους των τε-
λευταίων εκλογών ακούστηκαν στην Αίθουσα κάποιες θέσεις.
Μπορεί κάποιος να µη συµφωνεί µε τις προβλέψεις για τη διεξα-
γωγή των εκλογών. Αυτό είναι απολύτως συζητήσιµο. Ο καθένας
µας έχει τις θέσεις και τα επιχειρήµατά του. Όµως, είναι άλλο
πράγµα, επειδή κάποιος δεν συµφωνεί µε αυτές τις προβλέψεις,
να λέει ότι οι άνθρωποι που ήδη εργάστηκαν για τη διεξαγωγή
των εκλογών δεν πρέπει να λάβουν την αποζηµίωση και τα οδοι-
πορικά που δικαιούνται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και προηγουµένως,
το παρόν νοµοσχέδιο αντιµετωπίζει δύο σηµαντικές εκκρεµότη-
τες. Ιδιαίτερα η δεύτερη, που αφορά τη διορθωτική διάταξη,
παρά το γεγονός ότι όντως, λόγω περίπλοκης διατύπωσης και
µπερδεµένου ιστορικού, µπορεί να γεννήσει επιφυλάξεις, πι-
στεύω ότι µετά τις εξηγήσεις που δόθηκαν από τους δύο Υπουρ-
γούς είναι πλέον απολύτως σαφής και ξεκάθαρη. Γι’ αυτό ζητάω
τη θετική ψήφο. Η θετική ψήφος θα αντιµετωπίσει δύο ζητήµατα
που αφορούν κάποιους συµπολίτες µας και δεν υποκρύπτει κάτι
άλλο.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

τον κ. Ανδριανό.
Το λόγο έχει ο κ. Ευάγγελος Αποστόλου, εισηγητής του ΣΥ-

ΡΙΖΑ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, θα συµφωνήσουµε κι εµείς µε την αγωνία σας

για την κυκλοφορία της λίστας, προσθέτοντας την αγωνία µας
µήπως τυχόν σ’ αυτά τα δύο χρόνια προκύψουν «µαγειρέµατα»,
όπως αντιλαµβάνεστε. Απλά εκφράζουµε την αγωνία µας.

Κύριε Υπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, εκ των
πραγµάτων από την ώρα που η επιχείρηση τροποποίησης του
άρθρου αναφερόταν σε νησιά και νησίδες, αντιλαµβάνεστε πως,
όταν η περιρρέουσα ατµόσφαιρα εδώ και καιρό έχει αναδείξει
ως κυρίαρχο ζήτηµα για την Κυβέρνηση τις αποκρατικοποιήσεις,
ξεκινώντας ιδιαίτερα από νησίδες και βραχονησίδες, η αντίδρασή
µας και η αναζήτησή µας για το τι έχει γίνει την προηγούµενη πε-
ρίοδο είναι ασφαλώς δικαιολογηµένη. 

Στην απάντησή σας είπατε: «Από το Υπουργείο Εθνικής Άµυ-
νας µε πληροφόρησαν ότι δεν έγινε καµµία τέτοια συµβολαι-
ογραφική πράξη». Μα, αφού δεν τους κάλεσαν. Αυτοί που
συνέταξαν τα συµβόλαια δεν ήθελαν τη γνώµη του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας. Άρα το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας δεν ξέρει
στην προκειµένη περίπτωση. Και –επιτρέψτε µου- η ανησυχία
µας δεν αφορά αν ένα οικόπεδο στην Εύβοια, το νησί µου ή
κάπου αλλού σε µια νησιώτικη περιοχή, µεταβιβάστηκε. Εδώ µι-
λάµε συγκεκριµένα για νησίδες, βραχονησίδες, γιατί αυτό βλέ-
πουµε ότι περιρρέει σήµερα στην οικονοµική, στην πολιτική ζωή.

Είπατε, επίσης: «Αφορά ιδιωτικές νησίδες». 
Να ξεκαθαρίσουµε ένα πράγµα, κύριοι της Κυβέρνησης: Επι-

τέλους, πότε θα αντιληφθείτε ότι τα θέµατα που έχουν σχέση µε
την καταγραφή της δηµόσιας περιουσίας, δηλαδή µε αυτό που
λέµε «προώθηση του Κτηµατολογίου», είναι άκρως επείγοντα;
Εµείς από τη δική µας πλευρά δεν δεχόµαστε ότι υπάρχουν ιδιω-
τικές νησίδες. Γιατί ξέρουµε ότι πίσω από αυτές τις ιδιωτικές νη-
σίδες κρύβονται διάφορα χρυσόβουλα και διάφορα άλλα, τα
οποία εµείς δεν αναγνωρίζουµε.

Το ξέρετε και εσείς, κύριε Υπουργέ, ότι, επειδή όλα αυτά ου-
σιαστικά αποτελούν, όπως σας είπα και προηγουµένως, άγριες
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γαίες, δηλαδή είναι αυτά που λέµε εµείς «δασικού χαρακτήρα
εδάφη», εκεί εκ των πραγµάτων ισχύει το τεκµήριο κυριότητας
του δηµοσίου, το οποίο δυστυχώς δεν στηρίζετε. 

Έγινε µια συζήτηση σχετικά µε την «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.».
Έγινε η µεταφορά των δασικών εκτάσεων και πήγε στο Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος. Τι έγινε εκεί, στο Υπουργείο Περιβάλλοντος
και αντί να αναβαθµιστεί η συγκεκριµένη δραστηριότητα, η υπε-
ράσπιση δηλαδή του δασικού χαρακτήρα των εδαφών, µεταφέρ-
θηκε στην «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.», µε αποτέλεσµα η «ΚΤΗΜΑΤΟ-
ΛΟΓΙΟ Α.Ε.» να φτάνει σε σηµείο –προσέξτε το, αγαπητοί συνά-
δελφοι- όταν γίνονται εγγραφές κατά την κατάρτιση του Κτηµα-
τολογίου να καλεί ιδιώτες και δηµόσιο να καταθέσουν τίτλους
και οι δύο;

Μάλιστα, πολλές φορές ούτε καν καλεί ιδιώτη, αλλά καλεί το
δηµόσιο να του φέρει τίτλους. Τι τίτλους θα φέρει το δηµόσιο;
Οι τίτλοι του δηµοσίου είναι οι συνθήκες απελευθέρωσης της
χώρας. Δεν µας επιτρέπει ο χρόνος τώρα να επεκταθώ σε αυτό
το συγκεκριµένο ζήτηµα.

Από εκεί και πέρα, έγινε αναφορά σε σας ότι το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης βεβαίως συµµετέχει σ’ αυτές τις διαδικα-
σίες µε την Κτηµατική Υπηρεσία. Ποια Κτηµατική Υπηρεσία; Η
Κτηµατική Εταιρεία του Δηµοσίου δεν ανήκει στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης, ανήκει στο Υπουργείο Οικονοµικών. Και
ξέρετε τι κάνει η Κτηµατική Εταιρεία του Δηµοσίου; Εγώ θα σας
πω συγκεκριµένο παράδειγµα.

Έστειλα πριν από έναν, ενάµιση µήνα µία ερώτηση στον
Υπουργό Οικονοµικών σχετικά µε την υπεράσπιση της δηµόσιας
περιουσίας κατά την κατάρτιση του κτηµατολογίου. Η απάντηση
του Υπουργείου Οικονοµικών ήταν ότι το δηµόσιο δυστυχώς σ’
αυτήν τη διαδικασία δεν έχει µπορέσει να στοιχειοθετήσει και ιδι-
αίτερα η Κτηµατική Υπηρεσία του Δηµοσίου µε όλη της τη λει-
τουργία ούτε καν έχει ασχοληθεί µε αυτό που λέγεται δηµόσια
γη.

Θα σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα, επειδή
άνοιξε η συζήτηση. Στο Νοµό Ηλείας µεταβίβασε η Κτηµατική
Εταιρεία του Δηµοσίου στο ΤΑΙΠΕΔ, στο Ταµείο Αποκρατικοποί-
ησης, δεκαπέντε χιλιάδες στρέµµατα, παραλιακές εκτάσεις κυ-
ρίως, για να αρχίσει η γνωστή αυτή διαδικασία -µε την οποία
διαφωνούµε- της αποκρατικοποίησης των συγκεκριµένων εκτά-
σεων, του ξεπουλήµατος που λέµε εµείς. Όταν πήγαν οι ελεγ-
κτές του ΤΑΙΠΕΔ, ξέρετε πόσες εκτάσεις βρήκαν που δεν είχαν
καταπατηθεί από τα δεκαπέντε χιλιάδες στρέµµατα; Μόνο χίλια
στρέµµατα! Τα υπόλοιπα όλα είχαν καταπατηθεί, είχαν γίνει σπί-
τια, είχαν γίνει οικόπεδα και η Κτηµατική Εταιρεία του Δηµοσίου
τα παρουσίαζε αυτά ότι είναι περιουσία του δηµοσίου. Αντιλαµ-
βάνεστε, δηλαδή, ότι είναι πάρα πολύ σοβαρό το ζήτηµα και γι’
αυτό επιµένουµε σχετικά µε τις διαδικασίες αγοραπωλησίας σε
νησίδες κ.λπ..

Ένα δεύτερο πάρα πολύ σηµαντικό ζήτηµα έχει σχέση µε αυτό
που σας είπα και προηγούµενα. Δεν είναι µόνο το θέµα «Natura»
στις συγκεκριµένες νησίδες, είναι και το άλλο ζήτηµα που έχει
σχέση µε την πολιτιστική κληρονοµιά. Και επειδή βλέπω απέναντί
µου τον Μανώλη τον Γλέζο, φανταστείτε πώς θα πληγωθούν
αυτοί οι άνθρωποι όταν βλέπουν, διαβάζουν, ανακοινώνεται ότι
ενδέχεται σε αυτές τις νησίδες να είναι το Μακρονήσι, να είναι η
Γυάρος. Λέγονται και τέτοιες κουβέντες και πρέπει να το τονί-
ζουµε γιατί είναι πάρα πολύ σοβαρό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δύο λόγια µόνο γι’ αυτά που είπατε, έξω από τη συζήτηση που

κάναµε σήµερα. Το πρώτο κοµµάτι αφορά τις προθεσµίες του ν.
4061/2012.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει άµεσα να βρείτε τρόπο να παραταθούν
οι ηµεροµηνίες που έχουν ήδη λήξει, γιατί έχει αναστατωθεί η
περιφέρεια και έχουν δηµιουργηθεί ένα σωρό προβλήµατα που
δεν θα τα αναφέρω γιατί δεν µου επιτρέπει ο χρόνος.

Δεύτερον, επειδή η αγωνία σχετικά µε τη Βιοµηχανία Ζάχαρης
και µε τη ΔΩΔΩΝΗ κυριαρχεί, χρειάζεται και εσείς -γιατί ουσια-
στικά είναι και δική σας αρµοδιότητα- να πάρετε συγκεκριµένη
θέση και να ενηµερώσετε ότι επιτέλους αυτό το πράγµα δεν µπο-

ρεί να περπατήσει. Ο µεταποιητικός χώρος στον αγροτικό τοµέα
θα εξαφανιστεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Ο ειδικός αγορητής του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Κασσής έχει το
λόγο για επτά λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ: Άνοιξαν πολλά θέµατα. Ενώ κατά την
άποψή µου ήταν απλά τα ζητήµατα που καλούµαστε σήµερα να
συζητήσουµε, άνοιξε το θέµα των περιβόητων CD και της µεγά-
λης ή της µικρής λίστας.

Το τελευταίο διάστηµα όλο για λίστες ακούµε και λίστες δεν
βλέπουµε. Καλό είναι να τις δούµε.  Και αυτά τα CD δεν θα
έπρεπε να τα έχουν µόνο οι εισαγγελείς και οι Υπουργοί. Καλό
θα ήταν να τα µοιράζανε για να τα έχει και ο απλός πολίτης για
να γνωρίζει τι ακριβώς γίνεται σ’ αυτήν τη χώρα προκειµένου να
βγουν όλα στη φόρα.

Υπάρχουν τεράστιες ευθύνες. Ας αναλογιστεί ο καθένας τις
ευθύνες και ας τις αναλάβει, είτε συµµετείχε ενεργά σε Κυβερ-
νήσεις είτε ήταν απλό µέλος του Κοινοβουλίου. 

Εγώ δεν θα επιτρέψω σε κανέναν να χορηγεί πιστοποιητικά εν-
τιµότητας και ήθους σε ό,τι έχει να κάνει µε τη διαφάνεια. Γι’
αυτό πρέπει άµεσα να παρέµβουν οι οικονοµικοί εισαγγελείς και
να βγει αυτή η περιβόητη λίστα για να δούµε ποιοι είναι αυτοί
που πίνουν το αίµα του ελληνικού λαού.

Απ’ ό,τι φαίνεται αποσύρθηκε η τροπολογία που αφορούσε το
ΙΚΑ. Πρέπει να δούµε το θέµα και εσείς ειδικά, κύριε  Υπουργέ
της Γεωργίας, που γνωρίζετε πολύ καλά ότι πολλές επιχειρήσεις
του µεταποιητικού κλάδου στον πρωτογενή τοµέα υποφέρουν
γιατί υπάρχουν οικονοµικά προβλήµατα. Πρέπει να γίνει σύντοµα
αυτή η ρύθµιση, που αφορά το ΙΚΑ, για να επιβιώσουν οι επιχει-
ρήσεις και να πληρωθούν οι εργαζόµενοι.  Γνωρίζω πολύ καλά
ότι οι επιχειρήσεις του συνεταιριστικού χώρου έχουν πολλά προ-
βλήµατα. 

Όσον αφορά την εκλογική αποζηµίωση, έφυγαν οι πατριώτες
από εδώ γιατί νόµιζαν ότι µπορούν να χορηγούν πιστοποιητικά
πατριωτισµού. Θεωρώ ότι ήταν µια διαδικασία απλή και πρέπει
να προχωρήσει. Δεν ξέρω αν πληρώθηκαν ή όχι, αλλά κατά την
άποψή µου θα έπρεπε να έχουν πληρωθεί. Σωστά ειπώθηκε στην
επιτροπή αυτές οι αποζηµιώσεις να δίνονται και σ’ αυτούς που
προκαλούν τις εκλογές. Οι εκλογές στις 17 του Ιούνη δεν έκαναν
τίποτα περισσότερο απ’ ό,τι είχαν κάνει οι εκλογές στις 6 του
Μάη. 

Όσον αφορά τις ρυθµίσεις που σχετίζονται µε το δεύτερο
θέµα, νοµίζω ότι και οι δύο Υπουργοί ήταν πολύ κατατοπιστικοί.
Πρέπει και εκεί να οµαλοποιηθούν τα πράγµατα για να µην τα-
λαιπωρούνται οι πολίτες. Αντί να θέλουµε να µειώσουµε τη γρα-
φειοκρατία, επιδιώκουµε πάντα να τη µεγαλώνουµε.

Γι’ αυτούς τους λόγους όπως είπα και στην πρωτολογία µου,
στηρίζουµε και ψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο όπως έχει κατα-
τεθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε  συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί από το ιδιωτικό Δηµοτικό Σχολείο «Σχολή Ξε-
νοπούλου» Νέας Σµύρνης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. Τους ευχόµαστε καλή πρόοδο και
καλή σχολική χρονιά.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο κ. Γιοβανόπουλος, ειδικός αγορητής των Ανε-

ξάρτητων Ελλήνων.
Κύριε  Γιοβανόπουλε, θα µιλήσετε από τη θέση σας;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Άλλωστε ο Κα-

νονισµός λέει ότι µέχρι και για επτά λεπτά µιλάµε από τη θέση
µας.
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Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, αγαπητά παιδιά που µας ακούτε,
θα ξεκινήσω από τα θέµατα που θέσατε σ’ ό,τι αφορά τα τρό-
φιµα. Δεν ήταν µέσα στο θεµατολόγιο της σηµερινής συζήτησης,
αλλά θα εξηγήσω κάτι: Επειδή είµαι υπεύθυνος του αγροτικού
τοµέα, το κοµµάτι µε την προσφορά τροφίµων σε ευαίσθητες
κοινωνικές οµάδες πράγµατι είναι ένα κοµµάτι που πρέπει να
αξιοποιούµε, αλλά πρέπει να το αξιοποιούµε καθαρά. Είχα κα-
ταγγελίες –και θα ήθελα να τις επιβεβαιώσετε ή όχι- για το αν
στην προπέρσινη χρονιά ο υποψήφιος στο διαγωνισµό για να πα-
ραχωρήσει γραβιέρα Κρήτης ήταν µόνο ένας. Αφού συνέβη αυτό
και έγιναν οι καταγγελίες και οι ενστάσεις, οι οποίες όµως δεν
είχαν χρόνο να ευδοκιµήσουν γιατί έτρεχε το επόµενο πρό-
γραµµα, στην περσινή χρονιά ο υποψήφιος πάλι για γραβιέρα
Κρήτης ήταν επίσης ένας. 

Αυτό δεν σας δηµιουργεί κάποιο θέµα; Ούτε αυτό σας κάνει
καχύποπτο; Μιλάµε για 4,5 εκατοµµύρια ευρώ η µία παραγγελία,
4,5 εκατοµµύρια η άλλη παραγγελία, σύνολο 9 εκατοµµύρια
ευρώ. Έχω τις καταγγελίες, τις µεταφέρω σε σας µε κάθε επι-
σήµανση και παρακαλώ να είµαστε όλοι πάρα πολύ προσεκτικοί.
Οι καιροί είναι πονηροί. Αυτό σ’ ό,τι αφορά το κοµµάτι στο οποίο
αναφερθήκατε κι εσείς εισαγωγικά στην οµιλία σας.

Ως προς τις παρατηρήσεις για τις οποίες συζητάµε εδώ, αφού
δεν έγινε κανένα συµβόλαιο, κύριε Υπουργέ, όπως µας είπατε
στην οµιλία σας, τι να επικυρώσουµε; Ποιες συµβολαιογραφικές
πράξεις να επικυρώσουµε, όταν δεν έχει συνταχθεί ούτε µία; Νο-
µίζω ότι στα Πρακτικά έτσι έχει καταγραφεί, το µεταφέρω αυτο-
λεξεί. Γιατί µας ζητάτε να επικυρώσουµε συµβόλαια που δεν
έχουν συνταχθεί; Θέλω σ’ αυτό να µας δώσετε µία πραγµατική
εξήγηση. Αν κατάλαβα καλά από τα Πρακτικά της Βουλής, δώ-
σατε µία παρατήρηση ενός συµβολαιογράφου και µία βεβαίωση
ενός κτηµατολογικού γραφείου, όµως συµβόλαιο το οποίο µένει
ανεπικύρωτο δεν ήλθε. Γιατί λοιπόν επιµένετε σ’ αυτήν τη διά-
ταξη όταν δεν έχει συνταχθεί ούτε ένα συµβόλαιο;

Επειδή ξέρουµε τι λέµε, οι πληρωµές έγιναν στους δικαστι-
κούς αντιπροσώπους και βέβαια είναι και αυτό πολιτική «καντρί-
λια», δηλαδή να µπαίνει αυτή η επικεφαλίδα πάνω στο νοµο-
σχέδιο, εµείς να αρνούµαστε και να εισπράττουµε ενδεχοµένως
κάποιο κόλαφο από την κοινωνία γιατί αρνούµαστε κάποιο δίκαιο
αίτηµα. Μα, το δίκαιο αίτηµα έχει ήδη εκπληρωθεί κι εµείς ερχό-
µαστε τώρα να σας ελέγξουµε κοινοβουλευτικά τι στην ευχή κά-
νουµε εδώ και γιατί θα πρέπει να συρόµαστε εµείς µε δικές µας
υπογραφές να νοµιµοποιούµε είτε πράγµατα που έχουν επισυµ-
βεί και δεν χρειάζεται να «µασκαρεύουµε» τα νοµοσχέδια, είτε
πράγµατα για τα οποία δεν χρειάζεται υπογραφή των Βουλευτών
αλλά απλές συµβολαιογραφικές επαναλήψεις. Σωστά το παρα-
τηρήσατε, κύριε Ανδριανέ. Νοµίζω ότι όντως µπορούσε να γίνει
έτσι, χωρίς να δηµιουργηθεί όλη αυτή η καχυποψία στην Αί-
θουσα.

Είχα τη χαρά να «ψηλαφήσει» τις σκέψεις µου κατεβαίνοντας
από το Βήµα ο κ. Γλέζος. Δεν τολµώ ούτε καν να τον αποκαλέσω
συνάδελφο. Είναι ένα µυθικότερο πρόσωπο και έχουµε τη χαρά
να ζούµε δίπλα του. Μ’ αυτή την αφορµή λοιπόν συζητήσαµε κά-
ποιο θέµα σ’ ό,τι αφορά την πολιτεία και ότι όταν απευθυνόµα-
στε, απευθυνόµαστε για όλους τους πολίτες και εξ ονόµατος
όλων των πολιτών. 

Μ’ αυτή την αφορµή λοιπόν µού ήλθε στη σκέψη εκείνο το χα-
ρισµατικότερο πολιτειακό κείµενο που έχει ποτέ γραφεί που είναι
ο Επιτάφιος του Θουκυδίδη. Όταν ο Περικλής τελειώνει την οµι-
λία του σε µία Αθήνα στην οποία έχει ενσκήψει λοιµός, απευθύνει
τη φράση και λέει: «Νυν δε απολοφυράµενοι ον προσήκει εκάστω
άπιτε». Είναι µία φράση η οποία έχει περάσει στην παγκόσµια πο-
λιτειακή επιστήµη και για την οποία έχουν γραφεί χιλιάδες συγ-
γράµµατα. Ας κλάψουµε λοιπόν ο καθένας µας όποιον έχει ένα
θύµα στο δικό του σπίτι και ας πάµε ξανά µπροστά. Άπιτε. Ας φύ-
γουµε, ας συνεχίσουµε. 

Έχει ενσκήψει λοιµική και σ’ αυτήν εδώ την πατρίδα, κύριε
Υπουργέ. Ας είµαστε όλοι προσεκτικότεροι, ας διδαχθούµε από
τα σφάλµατα. Υπηρετείτε µία Κυβέρνηση όπου τα κόµµατα που
την απαρτίζουν είναι αυτοί που έφεραν αυτή την Ελλάδα στο 7,9

σήµερα στις ληξιπρόθεσµες οφειλές του δηµοσίου, µία ξεκά-
θαρη εσωτερική πτώχευση, µία στάση πληρωµών και διαµαρτύ-
ρεστε γιατί είµαστε καχύποπτοι; Διαµαρτύρεστε γιατί ερχόµαστε
και σας ελέγχουµε και σας εφιστούµε την προσοχή και σας λέµε:
«Για όνοµα του θεού, µην είστε τόσο εύκολοι σ’ αυτού του είδους
τις υπογραφές, µην επικαλείσθε το «ψαλίδισµα» της γραφειοκρα-
τίας για να πάµε σε κάτι χειρότερο»; 

Αυτές οι κυβερνήσεις αυτών των κοµµάτων όπου κι εσείς συµ-
µετέχετε µας έφεραν εδώ που µας έφεραν. Έχουµε κάθε δι-
καίωµα να είµαστε επιφυλακτικοί, έχουµε κάθε δικαίωµα να σας
ελέγχουµε και θα είµαστε εδώ και την επόµενη µέρα, ώστε µε
τον κοινοβουλευτικό µας έλεγχο να ασκούµε κριτική. Εκεί που
«πονάει» η Δηµόσια Διοίκηση, εκεί που «πονάνε» οι υπουργικές
αποφάσεις, εµείς θα τις ελέγχουµε, να είστε σίγουροι γι’ αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει η κ. Ασηµίνα Ξηροτύρη-Αικατερινάρη, ειδική αγο-

ρήτρια της Δηµοκρατικής Αριστεράς. 
Έχετε το λόγο για επτά λεπτά, κυρία συνάδελφε.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Θέλω να προσθέσω κάποια θέµατα και κυρίως να απαντήσω

σε κάποια θέµατα που έθεσε µε την οµιλία του ο κ. Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης. 

Ως προς την πληρωµή των δικαστικών θέλω να πω ότι έχει
λήξει το θέµα. Και εµείς που δεν είµαστε νοµικοί …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συγνώµη, να
σας διακόψω; Επειδή το ακούω και το  ξανακούω. Είναι θέµα
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Αν δεν υπάρχει νοµιµότητα στην κατα-
βολή, τελειούται η νοµιµοποίηση µε αυτή την επικύρωση. Αυτό
είναι το ζήτηµα. Προς όλους τους συναδέλφους το λέω. Το λένε,
το ξαναλέω.

Ευχαριστώ πολύ και συγνώµη αν σας πήρα τη σκέψη.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Προσπαθώ να πω ότι

όταν το διαβάζει κανείς καταλαβαίνει ότι υπήρξε µια πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου που είχε αυτόν τον επείγοντα χαρα-
κτήρα. Οι άνθρωποι πήραν τα χρήµατά τους και πρέπει να
επικυρωθεί αυτή η διαδικασία. 

Βέβαια, το ότι υπάρχει αυτή η γενικότερη ατέλεια σε ένα νο-
µοσχέδιο, να έχει αυτή τη διάταξη και µια ακόµα, που είναι εντε-
λώς διαφορετική και αφορά ένα εντελώς διαφορετικό θέµα, είναι
ένα πρόβληµα. Αυτό εδώ το πρόβληµα µας αναγκάζει να συζη-
τάµε και να υποπτευόµαστε διάφορα. Και σωστά κάνουµε να συ-
ζητάµε. Αλλά φτάνουµε να λέµε ότι κι αυτό το νοµοσχέδιο επιχει-
ρεί ένα ατόπηµα, όσον αφορά στην πώληση βραχονησίδων και
να δεν µπαίνουµε σε άλλα θέµατα ουσίας επ’ ευκαιρία αυτού του
νοµοσχεδίου.  Νοµίζω ότι µερικές φορές είναι µόνο για να δηµι-
ουργούµε εντυπώσεις. 

Για το δεύτερο θέµα τόνισα ότι µε την αλλαγή, που είχε γίνει
στο άρθρο 28 του ν.1892 µε το ν.4061, σωστά το προβάδισµα σ’
αυτήν τη διαδικασία των αγοραπωλησιών ιδιωτικών νησιών και
ακινήτων σε ιδιωτικά νησιά πρέπει να το έχει ο Υπουργός Εθνικής
Άµυνας. Εξέφρασα βέβαια και την άποψη ότι θα µπορούσε να
παραµείνει και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Αλλά αυτό
έγινε σ’ εκείνη τη φάση.

Το άρθρο θα το ψηφίσω. Το σκεπτικό µου είναι το εξής. Ακόµα
η χώρα µας έχει πάρα πολλά προβλήµατα στο να καταγράψει τη
δηµόσια περιουσία της και τη δηµόσια γη. Κύριε Υπουργέ,
άκουσα στην οµιλία σας στην επιτροπή για την προσπάθεια που
έχει γίνει µέσω ΟΠΕΚΕΠΕ. Βέβαια, δεν είναι αυτό το σηµαντικό
εργαλείο. Και εσείς  τονίσατε ότι τα άλλα εργαλεία, το Κτηµατο-
λόγιο κ.λπ., πρέπει να τελειώσουν. Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ
σωστή αυτή η προσπάθεια που έχει γίνει από το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης. Όµως και αυτό πρέπει να ολοκληρώσει
το δασολόγιό του και τελικά το Κτηµατολόγιο, όπως είπα και
στην πρωτοµιλία µου, θα πρέπει να δώσει ένα προβάδισµα και
στα θέµατα καταγραφής της δηµόσιας γης. Να µη µείνουµε µόνο
στην καταγραφή του αστικού περιβάλλοντος. Αυτή η στιγµή
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αυτό γίνεται, γιατί βέβαια πρέπει να καλυφθούν και αυτά τα συµ-
φέροντα. Και εδώ δεν ακούστηκαν συζητήσεις πάνω σ’ αυτό.
Όταν συζητάµε δεν κάνουµε παρατηρήσεις στον Υπουργό. Επί
τη ευκαιρία των θεµάτων λέµε τι λείπει στο ελληνικό δηµόσιο και
τι υποχρεούται να προωθήσει. 

Κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί χωρίς κτηµατολόγιο να µιλάει
κανείς για ανάπτυξη. Και κυρίως για τέτοια ανάπτυξη η οποία
πραγµατικά προωθεί το δηµόσιο συµφέρον, η οποία πραγµατικά
να θέτει σωστά θεµέλια, δηλαδή είτε αξιοποιεί τη δηµόσια περι-
ουσία είτε ιδιωτικές πρωτοβουλίες µε έναν τρόπο που έχει κατα-
γραµµένο στο δικό της οπλοστάσιο: τι ακριβώς έχει το δηµόσιο
και τι ακριβώς διαχειρίζεται, ή τι παραχωρεί, ή δίνει άδειες είτε
να πουληθούν είτε όχι. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι είµαστε στην ίδια κατεύθυνση µε το
Υπουργείο. Και θεωρώ ότι καταλαβαίνει αυτή την αγωνία την
οποία έχουµε όλοι και για τα θέµατα των ιδιωτικών νησιών. 

Είναι γεγονός ότι όταν υπάρχουν δηµοσιεύµατα –και καταγρά-
φονται- όπου ιδιωτικά νησιά, δηµόσια µικρά νησιά µπορούν να
δοθούν µε συµβάσεις παραχώρησης, είναι δικαιολογηµένες οι
σκέψεις όλων µας και η ανησυχία. Όλα αυτά σε µία άλλη φάση
θα πρέπει να έρθουν εδώ, να είναι καταγεγραµµένα, για να ξέ-
ρουµε ακριβώς περί τίνος πρόκειται.

Η ερώτηση που είχα κάνει, τελικά διευκρινίστηκε από τους συ-
νεργάτες σας, κύριε Υπουργέ, ότι όντως η παράγραφος 2 του ν.
33, που προβλέπει έστω ένα πιστοποιητικό από την Κτηµατική
Υπηρεσία του Δηµοσίου, αυτή δεν απαλείφεται. Κι έτσι όπως
έχουν τοποθετηθεί τα κόµµατα κλπ., σωστά παραµένει ότι πρέπει
να υπάρχει αυτό το πιστοποιητικό.

Από την άλλη πλευρά, αυτό δεν σηµαίνει ότι η Κτηµατική Υπη-
ρεσία του Δηµοσίου έχει κάνει καλά τη δουλειά της. Δεν την έχει
κάνει καλά. Ας δούµε το τελευταίο παράδειγµα µε το Βατοπέδι.
Θα έπρεπε, λοιπόν, και αυτή να έχει όλα αυτά τα εργαλεία, ώστε
να µπορεί µε ψηφιακά µέσα κλπ., να πατάει ένα κουµπί και να
βλέπει όλα αυτά που πρέπει να γίνουν, χωρίς να παρεµβαίνουν
άλλοι παράγοντες.

Με αυτές τις σκέψεις, εγώ ψηφίζω και τα δύο άρθρα. Καταλα-
βαίνω ότι αυτές οι δύο, τρεις συµβολαιογραφικές πράξεις πρέ-
πει, µέσω αυτής της διάταξης, να καταστούν νόµιµες. Δεν
χρειαζόταν να πάνε στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, διότι ήταν
απλές συµβολαιογραφικές πράξεις σε νησιά και όχι στα ιδιωτικά
νησιά. 

Από εκεί και πέρα, µε αυτό το νοµοσχέδιο ανοίγει µία µεγάλη
συζήτηση. Κατ’ αρχάς, τα θέµατα, όταν δεν έχουν ολοκληρωθεί
–Κτηµατολόγιο κ.λπ.- καλό είναι να µην τα χειρίζεται ένας Υπουρ-
γός, αλλά περισσότεροι. Επίσης, καλό είναι να δώσουµε όλες
µας τις δυνάµεις, ούτως ώστε να αποκτήσει επιτέλους η χώρα
µας αυτά τα ουσιαστικά αναπτυξιακά εργαλεία, όπως το Κτηµα-
τολόγιο, το Δασολόγιο κλπ..

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ την κυρία συνάδελφο.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Καµµένος.

Πόσα λεπτά θέλετε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε. Θα µιλήσω, όµως, από το
Βήµα, γιατί θέλω να καταθέσω ένα έγγραφο.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήτησα το λόγο
διότι σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, στο ναό της Δηµοκρατίας, πρέ-
πει να ξεκαθαρίζουν τα πράγµατα.

Πριν από λίγο επισκέφτηκα τον Ειδικό Γραµµατέα του ΣΔΟΕ.,
τον κ. Στυλιανό Στασινόπουλο, κατόπιν της εξωδίκου, της οποίας
είχα καταθέσει χθες και την οποία πήγα στον Πρωθυπουργό, τον
Υπουργό Οικονοµικών, στον Υφυπουργό, τον κ. Μαυραγάνη και
στον κ. Στασινόπουλο, σχετικά µε την ύπαρξη ή µη λίστας του
ΣΔΟΕ η οποία αναφέρει τα τριάντα έξι πολιτικά πρόσωπα, µε-
ταξύ αυτών κι εµού. Και προσκόµισα τους τίτλους του υποθηκο-
φυλακείου που αναφερόταν στη δήθεν καταγγελία, ότι δεν έχω
κανένα ακίνητο στο όνοµά µου.

Ο κ. Στασινόπουλος, ο Ειδικός Γραµµατέας του ΣΔΟΕ, προς
τιµήν του µου απάντησε, σε αντίθεση µε τον Υφυπουργό, τον κ.
Μαυραγάνη, ο οποίος πρέπει να µάθει να λειτουργεί όχι ως ανι-

ψιός τραπεζίτη, αλλά ως Υπουργός της Ελληνικής Κυβέρνησης,
ότι δεν υφίσταται λίστα του ΣΔΟΕ και ότι είναι ψέµατα και στη-
µένη ιστορία.

Ο κ. Μαυραγάνης χθες, στις 8 η ώρα έστειλε επιστολή, µε την
οποία έλεγε «δεν µπορώ να σας δώσω κανένα στοιχείο, διότι διε-
ξάγεται έρευνα από την Εισαγγελία». Και ο Προϊστάµενος του
ΣΔΟΕ, ο υφιστάµενός του, έντιµα και καθαρά και αντιλαµβανό-
µενος τι έλεγα στο εξώδικο, απαντάει, µε αριθµό πρωτοκόλλου
44, προς εµένα τα εξής:

«Σε απάντηση της από 01-10-2012 εξώδικη δήλωση – διαµαρ-
τυρίας και πρόσκλησης, σας γνωρίζουµε ότι σε σχέση µε όσα
αναφέρονται από εσάς στην ανωτέρω εξώδικη δήλωσή σας, ου-
δεµία λίστα στην οποία αναγράφεται το όνοµά σας, υπάρχει στην
υπηρεσία µας.»

Το καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.

Παναγιώτης Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βου-
λής)

Εδώ, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προκύπτει πλέον
ένα σοβαρό θέµα. Το σοβαρό θέµα έχει να κάνει µε το γεγονός
ότι κάποιοι πήραν στα χέρια τους από τη γαλλική κυβέρνηση τη
λίστα των χιλίων εννιακοσίων ενενήντα ενός ατόµων, Ελλήνων
πολιτών που έβγαλαν χρήµατα στην Ελβετία παράνοµα, αδή-
λωτα, προκειµένου να εξαγοράσουν την πτωχευµένη Ελλάδα
όταν την οδηγούσαν στην πτώχευση κατόπιν των δικών τους
ενεργειών. Το stick αυτό ο συνέταιρος της κυβέρνησης ο κ. Βε-
νιζέλος, αντί να το χρησιµοποιήσει µέσω του ελεγκτικού µηχανι-
σµού, δηλαδή του ΣΔΟΕ, το πήρε στο σπίτι του και µόνο όταν
αποκαλύφθηκε το που ευρίσκετο η λίστα, το πήγε σαν παιδάκι
που έχει κλέψει την µαρµελάδα στο µέγαρο Μαξίµου και το πα-
ρέδωσε στον Πρωθυπουργό και ο Πρωθυπουργός στο διοικητή
του ΣΔΟΕ και ο διοικητής του ΣΔΟΕ στον εισαγγελέα των Οικο-
νοµικών, τον κ. Πεπόνη. 

Και εδώ προκύπτει και το άλλο ερώτηµα: Πως ο τέως διοικη-
τής του ΣΔΟΕ ο κ. Διώτης, ενώ είχε στα χέρια του υλικό που χρη-
σιµοποίησε η κυβέρνηση των Ηνωµένων Πολιτειών, της Γαλλίας,
της Γερµανίας και βρήκαν τους απατεώνες που έβγαζαν παρά-
νοµα λεφτά έξω και αδήλωτα και τους έπιασαν, κατ’ εντολή του
κ. Βενιζέλου, του πολιτικού του προϊστάµενου, το απέκρυψε και
δεν ενήργησε; Και ρωτώ την κυβέρνηση: Τον καλύπτετε ή όχι; 

Σας λέω και το επόµενο. Κάποια ονόµατα που βγήκαν σε αντι-
περισπασµό κατ’ εντολή του κ. Βενιζέλου, φοβούµαι ότι ο κ. Διώ-
της τα έστειλε σε υπηρεσίες ενώ είχαν µπει στο αρχείο στις 9-5,
την εποµένη των πρώτων εκλογών. 

Από εδώ, λοιπόν, αρχίζει η έρευνα και όσοι δεν έχουµε να φο-
βηθούµε τίποτα σας λέµε ξεκάθαρα: Θα µας έχετε απέναντι σας.
Σταµατήστε να καλύπτετε τους απατεώνες και τους κλέφτες. Η
Ελλάδα δεν αντέχει άλλο. Θα ενωθούµε οι υπόλοιποι Έλληνες
για να βάλουµε στην άκρη εκείνους που συντηρούν το σύστηµα
της συγκυβέρνησης και τους τραπεζίτες και τους πιστωτές της
χώρας που οδηγούν τον ελληνικό λαό στην εξαθλίωση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές των Ανεξάρτητων Ελλήνων χειροκρο-

τούν ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε Πρόεδρε.
Δεν ξέρω από εδώ και πέρα αν θέλει κανείς άλλος συνάδελφος

να δευτερολογήσει. Είναι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και
είναι και τρεις οµιλητές που έχουν πρωτολογήσει. Έχει ζητήσει
ο κ. Μαριάς, προτασσόµενη δευτερολογία.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ ΜΑΡΙΑΣ: Δεν θα δευτερολογήσω, κύριε
Πρόεδρε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Επειδή ειπώθηκαν ορισµένα πράγµατα από τις
δευτερολογίες των κυρίων Βουλευτών, θα ήθελα να πω δύο -
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τρία πράγµατα, να δώσω και άλλες διευκρινίσεις και να εξηγήσω
τι είπα σε σχέση µε την κύρωση της πράξης νοµοθετικού περιε-
χοµένου.

Ήθελα, λοιπόν, να πω ότι είναι η παρουσία ίσως και η απουσία
των Βουλευτών στην Αίθουσα γιατί όπως είπατε ορισµένοι πα-
ρακολουθούν και κάποιες επιτροπές και έρχονται ξαφνικά στην
Αίθουσα και λένε πράγµατα τα οποία απαντήθηκαν ήδη. Είχα
απαντήσει σε πολλά από τα ερωτήµατα που έθεσε ο κ. Κουρου-
πλής, για παράδειγµα. 

Είχα πει ότι δεν αντικαθιστούµε εδώ το Υπουργείο Άµυνας. Ίσα
– ίσα βγαίνει το Υπουργείο Γεωργίας. Δεν φτιάχνουµε έναν και-
νούργιο νόµο. Ούτε φτιάξαµε εµείς τις προηγούµενες τρεις πρά-
ξεις. Ερχόµαστε σήµερα να κυρώσουµε µια πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου που έγινε από τις 6 Ιουνίου του 2012, δηλαδή, πριν
αναλάβουµε εµείς αυτήν την Κυβέρνηση. Δεν φέρνει αυτή η Κυ-
βέρνηση, όπως είπε, µε τόση προχειρότητα ένα τόσο λανθα-
σµένο νόµο. Δεν έφερε κανένα νόµο. Ήρθε να διορθώσει ένα
λάθος ενός προηγούµενου νόµου. Εάν δεν θέλετε να διορθωθεί,
εγώ δεν έχω κανένα πρόβληµα. Είναι στα χέρια του Κοινοβουλίου
να πει: «Ας µείνει ο προηγούµενος λανθασµένος νόµος.» Θα έχει
σαν αποτέλεσµα, όπως σας είπα, ό,τι συµβόλαιο γίνει σε όλα τα
µη ιδιωτικά νησιά, δηλαδή στα δηµόσια νησιά, στην Κρήτη σας
κ. Μανωλάκου, στην Εύβοια που είπε ο κ. Αποστόλου, οι άνθρω-
ποι να πηγαίνουν και να ζητούν την άδεια του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας. 

Αυτό προσπάθησα να σας πω. Κατά την άποψή µου και κατά
την άποψη του Υπουργείου, ήταν λάθος που αφέθηκε να γίνει.
Πρέπει, όµως, να διορθωθεί. Εάν δεν διορθωθεί, σας είπα τις συ-
νέπειες. Και δεν ήταν δικό µου λάθος. 

Εις ό,τι αφορά τα υπόλοιπα που ακούστηκαν, επαναλαµβάνω
για εσάς, κυρία Μανωλάκου, ότι δεν έχουµε πρόβληµα να ανα-
φέρεστε στα άλλα θέµατα που αναφερθήκατε. Παρακαλώ, όµως,
να µη µειώνετε το Υπουργείο Γεωργίας. Μπορεί να είναι ταπεινά
και λίγα τα χρήµατα που δόθηκαν από το Υπουργείο Γεωργίας
για την επισιτιστική βοήθεια -τα 23 εκατοµµύρια για αυτά τα
πέντε προϊόντα- αφορούν όµως σε αυτή τη δύσκολη συγκυρία
οκτακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες οικογένειες, που θα πάρουν
τόσα χρήµατα, προκειµένου να αποκτήσουν τρόφιµα. Αυτό µπο-
ρούσε να κάνει το Υπουργείο για τη συγκεκριµένη περίπτωση.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Για τα δισεκατοµµύρια µιλώ, κύριε
Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μην διακόπτετε
τον Υπουργό, κυρία Μανωλάκου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εγώ σας άκουσα µε πολλή προσοχή και δεν σας
διέκοψα. Παρακαλώ, αφήστε και εµένα να ολοκληρώσω τις σκέ-
ψεις µου, γιατί πρέπει να απαντήσω σε πάρα πολλά πράγµατα. 

Γνωρίζετε πολύ καλά τις προσπάθειες που κάνουµε για να ορ-
θοποδήσει ο τόπος, έχοντας ως πυλώνα τη γεωργία. Ξέρετε
πολύ καλά, στο διάστηµα που εγώ τουλάχιστον είµαι Υπουργός,
τι προσπάθειες γίνονται, για να αναπτυχθεί ο πρωτογενής το-
µέας. Αυτός ο τοµέας, παρά τη µείωση που του κάνετε, σας γνω-
ρίζω ότι, πέραν των προϊόντων που βγάζει και δίνει στην αγορά,
που σε πάρα πολλά προϊόντα είµαστε αυτάρκεις και εξαγωγικοί,
θα δώσει στην ελληνική οικονοµία µετά τη 15η Οκτωβρίου 1,1 δι-
σεκατοµµύριο ευρώ από τις προκαταβολές των ενισχύσεων για
τα αγροτικά προϊόντα και µετά τη 15η Δεκεµβρίου ο ίδιος τοµέας
θα δώσει ξανά στην ελληνική επικράτεια και ιδιαίτερα στην περι-
φέρεια άλλο 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ. Δηλαδή, στους επόµε-
νους δύο µήνες αυτός ο παραγωγικός χώρος θα δώσει στην
ελληνική οικονοµία 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, να µην τον υποτιµάτε. Θέλω να
µου δείξετε ποιος άλλος παραγωγικός τοµέας σ’ αυτό το δίµηνο
θα δώσει 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ, όταν ο κόσµος «στραγγίζε-
ται» για να βρει 30 ή 50 εκατοµµύρια ευρώ, όπως γίνεται αυτήν
τη στιγµή.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και θα δώσει 2,5 δισεκατοµµύρια
για εισαγωγές στα κτηνοτροφικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρία Μανωλά-
κου, µην διακόπτετε. Αφήστε τον Υπουργό να µιλήσει, γιατί έχει
λίγο χρόνο στη διάθεσή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Έτσι είναι όπως το λέτε, αλλά δεν είµαι εγώ
υπεύθυνος. Σας γνωρίζω τι κάνω και θα αναφερθώ και σ’ αυτό
που λέτε παρακάτω, εάν µου δοθεί λίγος χρόνος ακόµη. 

Εις ό,τι αφορά την τροπολογία στην οποία αναφερθήκατε, δεν
ξεσηκώθηκε ο κόσµος. Ευρισκόµενος εγώ στις Βρυξέλλες, διότι
έπρεπε να πάω στο Συµβούλιο Υπουργών Γεωργίας, έµεινα τρεις
ηµέρες, για να παρευρεθώ και στο Συµβούλιο Υπουργών Αλιείας.
Σας γνωρίζω ότι τα τελευταία χρόνια δεν πήγε Υπουργός Αλιείας
στα Συµβούλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είχα χρέος να το κάνω,
παρά το ότι για µία εβδοµάδα πήρα την αρµοδιότητα της αλιείας
και χρειάστηκε να ξοδέψω µέρες για ένα τόσο σηµαντικό θέµα. 

Είπα, λοιπόν, γι’ αυτή την τροπολογία που έρχεται να προστε-
θεί σε αυτή τη συγκεκριµένη πράξη ότι δεν ταιριάζει εδώ. Εδώ,
προσπαθούµε να κυρώσουµε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, κάτι που είναι τρεις-τέσσερις γραµµές. Πώς είναι δυνατόν
να προστεθεί τώρα ακόµη µία παραπάνω; Ούτως ή άλλως, κατη-
γορηθήκαµε, διότι αυτή η κύρωση αφορά δύο τέτοιες πράξεις
στην ουσία. Ακούσατε ότι ειπώθηκε πως είναι ήδη αχταρµάς.
Πώς είναι δυνατόν τώρα να δεχθούµε ένα τρίτο, δηλαδή κάτι και-
νούργιο; Δεν έχει περάσει από την επιτροπή, δεν συζητήθηκε
στην επιτροπή. Κατά συνέπεια, καλό είναι να έρθει ξέχωρα, παρά
τις δυσκολίες που δηµιουργεί ακόµη και το χάσιµο ορισµένων
ηµερών. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και απεσύρθη από δική µου πρωτοβουλία, όχι
από κατακραυγές, ούτε τίποτα άλλο, γιατί είπα ότι θα δηµιουρ-
γήσει αυτή την ώρα µία δυσλειτουργία στη λειτουργία του Κοι-
νοβουλίου, ιδιαίτερα µιλώντας για πράξεις που αφορούν
κυρώσεις πράξεων ήδη φτιαγµένων από το παρελθόν. Γι’ αυτό
απεσύρθη. Είµαι σίγουρος ότι θα έρθουµε σύντοµα µε κανονικές
διατάξεις, για να ψηφιστούν.

Εις ό,τι αφορά το θέµα που θίξατε για τις άδειες, εµείς µ’
αυτόν το νόµο δεν δίνουµε άδειες για να χτίσει ένας ιδιώτης. 

Λέτε ότι η πολιτεία θα πρέπει να γνωρίζει ακόµα και τι θα κάνει
αυτός ο ιδιώτης. Φυσικά και θα γνωρίζει. Με αυτό το νόµο δί-
νουµε άδεια σε έναν ιδιώτη να πάει να χτίσει σε αυτό το νησί; Με
αυτό το νόµο δίνουµε τη δυνατότητα ένας ιδιώτης να πουλάει το
κτήµα του σε έναν άλλον και µάλιστα να έχει λόγο και το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άµυνας, ακόµα κι αν είναι µια µικρή νησίδα ή βρα-
χονησίδα.

Μας ζητήθηκε –και σ’ αυτό απήντησα, κύριε Βουλευτά- αν και
κατά πόσο έγιναν πράξεις για τέτοιες νησίδες ή βραχονησίδες
γιατί µέσα, όπως είπατε και εσείς, στη δύσκολη περίοδο που περ-
νάµε, όπου είµαστε καχύποπτοι για πάρα πολλά πράγµατα, µπο-
ρεί να πουλήθηκε µία τέτοια νησίδα ή βραχονησίδα χωρίς να το
πάρουν χαµπάρι. 

Λέω, λοιπόν, ότι ζητήσαµε από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
–νοµίζω ότι αυτό είχατε ζητήσει- να µας πει εάν και κατά πόσο
ζητήθηκε κάτι τέτοιο και έγινε τέτοια πράξη στο διάστηµα Μαρ-
τίου-Ιουνίου που έγινε η τροποποίηση. Μας απήντησαν ότι δεν
ζητήθηκε καµµία τέτοια πράξη. Επαναλαµβάνω όµως ότι έγιναν
συµβόλαια και στην Κρήτη και στη Θάσο τα οποία, µη γνωρίζον-
τας την τροπολογία οι άνθρωποι, δεν πήγαν να ζητήσουν τη γνω-
µάτευση ώστε να δώσει κάποιος στο παιδί του το χωράφι του ή
να το κληρονοµήσει. 

Αυτές τις περιπτώσεις προσπαθούµε να νοµιµοποιήσουµε µε
το δεύτερο εδάφιο. Να µην ακυρωθεί αυτό το συµβόλαιο και
τους πουν ότι τώρα δεν µεταγράφεται γιατί δεν πήρε άδεια από
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και θα πρέπει να το ζητήσουν για
να το µεταγράψουν δηλαδή να ξανακάνουν το συµβόλαιο. Δεν
αναφερόµαστε όµως ούτε σε δηµόσιες εκτάσεις ούτε σε ιδιωτι-
κές νήσους ή νησίδες.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να αναφερθώ σε κάτι που αφορά τους
δικαιούχους. Εξήγησα και την άλλη φορά πως θέλουµε να κά-
νουµε επισταµένους ελέγχους σε ό,τι χρήµατα δίνουµε. Πρέπει
να είναι πραγµατικοί δικαιούχοι αυτοί που πρέπει να πάρουν την
εξισωτική. Αν δεν την πήραν να είστε σίγουροι ότι κάτι λείπει από
τα δικαιολογητικά τους. Για παράδειγµα, έχουµε κτηνοτρόφους,
όπως είπατε κι εσείς από την Κρήτη, όπου για να πάρει κάποιος
την εξισωτική πρέπει να βεβαιωθεί από τον κτηνίατρο της περιο-
χής του ότι πραγµατικά άλλαξαν δύο τοποθεσίες, πήγαν στο
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βουνό και ήρθαν, γιατί γι’ αυτό δίνεται. Αν δεν υπάρχει αυτή η
βεβαίωση του κτηνιάτρου γιατί δεν έγινε, δεν µπορούµε να δώ-
σουµε την εξισωτική σε αυτούς τους ανθρώπους. Πρέπει να
υπάρξει αυτό το κριτήριο για να τηρηθεί µε ακρίβεια ο Κανονι-
σµός.

Το έχω δηλώσει και στην επιτροπή, το δηλώνω και από αυτό
το Σώµα, επί της θητείας µου δεν θέλω να γίνει πράξη που ενδέ-
χεται να δηµιουργεί αµφιβολίες ως προς τη νοµιµότητα της. Τα
προβλήµατα αυτά τα βρίσκουµε αργότερα µπροστά µας. Τα βρή-
καµε µπροστά µας τώρα µε τον ΕΛΓΑ. Θυµηθείτε ότι ήταν οι
δικές σας πράξεις που έδωσαν εδώ περίπου 4,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ άνοιγµα στον ΕΛΓΑ από µη νόµιµες χρηµατοδοτήσεις,
όπως επίσης και µία σειρά πραγµάτων που θα ξαναβάλουν τώρα
στο κοµµάτι της ΑΤΕ που έµεινε, άλλο 0,5 περίπου δισεκατοµµύ-
ριο ευρώ από τέτοιες παρατυπίες των Ενώσεων Αγροτικών Συ-
νεταιρισµών ή των µεταποιητικών βιοµηχανιών που έχουµε.

Πρέπει να σταµατήσει η ιστορία των προστίµων. Γι’ αυτό µε
βλέπετε επιφυλακτικό, γι’ αυτό και θέλω µέχρι και την τελευταία
στιγµή να ελέγχονται όλες οι διεργασίες. Μπορεί να περάσει ο
έλεγχος και να είναι θετικός. Γι’ αυτό ανέφερα ότι ζήτησα από
τις υπηρεσίες να καθίσουν σαββατοκύριακο και πρωί και νύχτα,
για να µην χρειαστούν δεκαπέντε µέρες για να πάρουν τα λεφτά
οι άνθρωποι που δικαιούνται, αλλά να κατατεθούν στους λογα-
ριασµούς τους τη Δευτέρα, δηλαδή αµέσως µετά τον έλεγχο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να σας ενηµερώσω ότι, όπως του-

λάχιστον ισχυρίζονται οι κτηνοτρόφοι αυτοί οι µετακινούµενοι,
µέχρι και πέρυσι δεν εζητείτο αυτή η βεβαίωση του κτηνιάτρου,
µε αποτέλεσµα να υποβάλουν τα δικαιολογητικά για την εξισω-
τική χωρίς αυτή. Τώρα που δηµιουργήθηκε το θέµα, πιστεύω µε
τις ενστάσεις που κάνουν καταθέτοντας και τη βεβαίωση του κτη-
νιάτρου, να λυθεί το πρόβληµα και να µην χάσουν οι άνθρωποι
τα λεφτά τους. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Βεβαίως, η αλλαγή του Κανονισµού της Ευρω-
παϊκής Ένωσης επέβαλε αυτό, αλλά όσοι φέρουν το πιστοποι-
ητικό -τη βεβαίωση- έχουν πληρωθεί αµέσως. Γι’ αυτό υπήρξαν
µικρές καθυστερήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εντάξει, ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών,
κ. Αθανασίου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, πριν πάρει το λόγο ο κ. Αθανα-
σίου, θα ήθελα να πω κάτι για τη γραβιέρα, γιατί αναφέρθηκε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Αυτό δεν το γνωρίζω. Αφορά δύο χρόνια πριν
και θα το ελέγξω. Σε ό,τι αφορά, όµως, το διαγωνισµό που εγώ
χειρίστηκα αυτή τη στιγµή, σας ανακοίνωσα ότι υπάρχουν επτά
εταιρείες που έχουν εµπλακεί: πέντε εταιρείες και δύο ΕΑΣ της
Κρήτης ειδικά για τη γραβιέρα, στην οποία αναφέρεσθε, και µά-
λιστα οι περισσότεροι εξ αυτών δεν έχουν ξαναπάρει στο παρελ-
θόν τέτοιο έργο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών έχει το λόγο για δύο
λεπτά.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Κύριε Πρόεδρε, είχα αναφέρει στην αρχή γιατί ήταν η
αναγκαιότητα της εκδόσεως της πράξεως νοµοθετικού περιεχο-
µένου αναφορικά µε το πρώτο άρθρο, για την καταβολή της απο-
ζηµίωσης και εξήγησα ότι είναι απαραίτητη διότι προκαταβάλ-
λεται. Χρειάζεται µε τη νοµοθεσία που ίσχυε µέχρι τότε, να υπάρ-
χουν χρηµατικά εντάλµατα που εκδίδονται από τις υπηρεσίες δη-
µοσιονοµικού ελέγχου. 

Επειδή γίνονται οι εκλογές γρήγορα, αρκούσε µόνο η υποβολή
των δικαιολογητικών, αλλιώς δεν πληρώνονται. Δεν έχει σηµασία

αν εκ των υστέρων έχουν καταβληθεί αυτή τη στιγµή. Είπα ότι η
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου εκδόθηκε την 1η Ιουνίου και
οι εκλογές έγιναν στις 17 Ιουνίου. Έπρεπε, λοιπόν, να καταβλη-
θούν τα χρήµατα. 

Τώρα, αν και απήντησε ο κύριος Υπουργός, θέλω να πω κάτι
πάνω σε αυτό, επειδή δύο ειδικοί αγορητές αναφέρθηκαν σε
µένα. Ας ξεχάσουµε το νόµο. Πείτε ότι γίνεται µια µεταβίβαση
ιδιωτικού ακινήτου σε ένα νησί, στην Κρήτη. Θα χρειαζόταν άδεια
από Υπουργό; Όχι. Εάν είναι µη ιδιωτικό θα χρειαζόταν; Θα χρει-
αζόταν. Τι έρχεται και λέει η µεταβατική διάταξη; Απλά πράγ-
µατα, να θεωρηθούν έγκυρες οι πράξεις, οι οποίες αφορούν µη
ιδιωτικές εκτάσεις. Απλούστατο. Γιατί, λοιπόν, ειπώθηκε ότι πρέ-
πει να δούµε τα συµβόλαια ή πρέπει να ξαναγίνουν τα συµβό-
λαια;

Σας το λέω νοµικά τώρα. Γιατί πρέπει να ξαναγίνουν τα συµ-
βόλαια, για τα οποία ενδεχοµένως -πριν γίνει αυτό το µπέρδεµα
µε τη διάταξη- ήταν απαραίτητο να υπάρχει η απόφαση του
Υπουργού Άµυνας, όταν δεν χρειάζεται; Πρακτικά δεν έχει καµ-
µιά συνέπεια. Γιατί κολλήσαµε σε αυτό το ζήτηµα; Είναι ξεκά-
θαρα τα πράγµατα.

Τώρα θα µου πείτε, αν υπάρχει ιδιωτική έκταση που µεταβιβά-
στηκε χωρίς την άδεια του Υπουργού, φυσικά και είναι το συµ-
βόλαιο ανυπόστατο και δεν θα ισχύει. Απλά πράγµατα.

Να πω κάτι τελευταίο, επειδή ειπώθηκε από τον αξιότιµο Πρό-
εδρο των Ανεξάρτητων Ελλήνων σχετικά µε τις λίστες. Εγώ, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρω το περιεχόµενο της λίστας
ούτε τα ονόµατα που αναφέρονται. Βεβαίως δεν µπορώ να αµ-
φισβητήσω ένα δηµόσιο έγγραφο το οποίο έδωσε ο ΣΔΟΕ. Δεν
το αµφισβητώ, αλλά αυτό είναι διαφορετικό ζήτηµα από το αν
υπάρχει Έλληνας πολίτης ή Έλληνας Βουλευτής στην Αίθουσα
αυτή, εκπρόσωπος της Εθνικής Αντιπροσωπείας που να θέλει να
καλύψει οποιονδήποτε.

Είναι αδιανόητο να µην οδηγηθούν όσοι εµπλέκονται στη δι-
καιοσύνη και αυτό είναι σαφές από όλα τα κόµµατα. Ο Πρωθυ-
πουργός, µάλιστα…

(Θόρυβος από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, σας παρακαλώ ήρεµα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Ο Πρωθυπουργός ήταν σαφέστατος: «Τέλος η ατιµω-
ρησία». Και θα κληθούµε όλοι εδώ, όταν έρθει η ώρα, να
τροποποιήσουµε τη διάταξη για την ασυλία των Βουλευτών και
να αλλάξουµε το νόµο περί ευθύνης Υπουργών. «Κοντός ψαλ-
µός, αλληλούια». Εδώ είµαστε. Ατιµωρησία, λοιπόν, τέλος. Τώρα,
τις διαδικασίες θα τις ακολουθήσουν τα δικαστικά όργανα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κηρύσσεται πε-
ραιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων: «Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και
των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντι-
προσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι,
γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση
της παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’101)” και λοιπές
διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
«Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των οδοιπορικών
εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δι-
καστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφο-
ρευτικών επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας στις
εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση της παρ. 1 του άρθρου
28 του ν. 1892/1990 (Α’101)” και λοιπές διατάξεις», έγινε δεκτό
επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων.
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Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το

άρθρο πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς, το

άρθρο δεύτερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων: «Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και
των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντι-
προσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι,
γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση
της παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’101)” και λοιπές
διατάξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής και επί
των άρθρων. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων: «Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµο-
θετικού Περιεχοµένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και
των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντι-
προσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι,
γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση
της παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’101)” και λοιπές
διατάξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής: 

«Κύρωση της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου “Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των οδοι-
πορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντιπρο-
σώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµ-
µατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της τουρκι-
κής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση της
παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’101)” και λοιπές δια-
τάξεις

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως η από 1 Ιουνίου 2012 Πράξη Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου «Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης
και των οδοιπορικών εξόδων σε όσους διορίζονται έφοροι των
αντιπροσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι,
γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση
της παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990 (Α’ 101)», η οποία
δηµοσιεύθηκε την 1η Ιουνίου 2012 στο τεύχος πρώτο του αριθ.
128 Φύλλου της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως και της οποίας
το κείµενο έχει ως εξής: 

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ

Καταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των οδοιπορικών εξό-
δων σε όσους διορίζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δικα-
στικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευ-
τικών επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας στις

εκλογές της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση της παρ. 1 του άρθρου
28 του ν. 1892/1990 (Α’ 101)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡAΤΙAΣ

Έχοντας υπόψη: 
1. Την παράγραφο 1 του άρθρου 44 του Συντάγµατος.
2.α) Το γεγονός ότι µε τη διάταξη της παραγράφου 10 του άρ-

θρου 45 του ν. 4071/2012 (Α’ 85) εισάγεται από τις 11 Μαΐου 2012
νέα διαδικασία, µεταξύ άλλων, και για την πληρωµή αποκλειστικά
µέσω χρηµατικών ενταλµάτων που εκδίδονται από τις κατά τόπον
Υπηρεσίες Δηµοσιονοµικού Ελέγχου, της ειδικής αποζηµίωσης
και των οδοιπορικών εξόδων όσων διορίζονται έφοροι των αντι-
προσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι,
γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της
τουρκικής γλώσσας στις γενικές βουλευτικές εκλογές της 17ης
Ιουνίου 2012.

β) την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλε-
πτης ανάγκης, η οποία συνίσταται αφενός στην προκήρυξη των
γενικών βουλευτικών εκλογών µία περίπου εβδοµάδα µετά την
έναρξη ισχύος της παραγράφου 10 του άρθρου 45 του ν.
4071/2012, αφετέρου δε στην εξασφάλιση της οµαλής εξέλιξης
της διαδικασίας στην επικείµενη εκλογική αναµέτρηση, διαδικα-
σίας που επιβάλλει να καταβάλλουν χωρίς καθυστέρηση οι οι-
κείες Δηµόσιες Οικονοµικές Υπηρεσίες την ειδική αποζηµίωση
και τα οδοιπορικά έξοδα όσων διοριστούν έφοροι των αντιπρό-
σωπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµα-
τείς των εφορευτικών επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής
γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου 2012.

3. α) Το γεγονός ότι η διάταξη του άρθρου 33 του ν. 4061/2012
(Α’ 66), η οποία αντικατέστησε το άρθρο 28 του ν. 1892/1990 (Α’
101) προβλέπει, µεταξύ άλλων, ότι «για την απόκτηση µε δικαιο-
πραξία εν ζωή εµπράγµατων ή ενοχικών δικαιωµάτων από φυ-
σικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες, καθώς
και σε ιδιωτικά ακίνητα νήσων ή νησίδων, οπουδήποτε κι αν
αυτές βρίσκονται, απαιτείται άδεια από τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας», ενώ η διάταξη που αντικαταστάθηκε όριζε ότι «για την
απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή ενοχικών δι-
καιωµάτων, από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτικές νήσους
ή νησίδες, καθώς και σε ακίνητα ιδιωτικών νήσων ή νησίδων,
οπουδήποτε και εάν βρίσκονται αυτές, απαιτείται άδεια του
Υπουργού Γεωργίας, που παρέχεται ύστερα από σύµφωνη
γνώµη της αρµόδιας υπηρεσίας του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
- ΓΕΣ, ΓΕΝ ή ΓΕΑ- ανάλογα µε την περιοχή».

β) το γεγονός ότι από τις ανωτέρω διατάξεις και την αιτιολο-
γική έκθεση του ν. 4061/2012 προκύπτει ότι η τροποποίηση της
αρχικής διάταξης είχε ως µοναδικό σκοπό τη µεταβίβαση της αρ-
µοδιότητας για την έκδοση της άδειας σε άλλο όργανο της Διοί-
κησης, δηλ. στον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, και ότι εκ παραδρο-
µής τέθηκε στην τροποποιητική διάταξη ο όρος «ιδιωτικών» ως
επιθετικός προσδιορισµός των ακινήτων αντί των νήσων ή νησί-
δων,

γ) την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλε-
πτης ανάγκης, η οποία συνίσταται στην άµεση αποκατάσταση
της οµαλής οικονοµικής ζωής της Χώρας, που διαταράσσεται
από την εφαρµογή της ανωτέρω διάταξης, σύµφωνα µε την
οποία επιβάλλεται n προηγούµενη λήψη άδειας του Υπουργού
Εθνικής Άµυνας στο σύνολο των συναλλαγών για την απόκτηση
µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή ενοχικών δικαιωµάτων σε
ιδιωτικά ακίνητα που βρίσκονται ακόµη και σε µη ιδιωτικές νήσους
ή νησίδες εντός της ελληνικής Επικράτειας.

4. Με πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου, αποφασίζουµε:

Άρθρο 1

Η ειδική αποζηµίωση και τα οδοιπορικά έξοδα όσων διορίζον-
ται έφοροι των αντιπροσώπων της δικαστικής αρχής, δικαστικοί
αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευτικών επιτροπών και διερ-
µηνείς της τουρκικής γλώσσας στις εκλογές της 17ης Ιουνίου
2012 πληρώνονται, κατά παρέκκλιση των διατάξεων της παρ. 10
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του άρθρου 45 του ν. 4071/2012, από τις κατά τόπους Δηµόσιες
Οικονοµικές Υπηρεσίες µε µόνη την υποβολή των δικαιολογητι-
κών που προβλέπονται στην κοινή απόφαση των Υπουργών Εσω-
τερικών και Οικονοµικών, η οποία εκδίδεται κατ’ εξουσιοδότηση
της παρ. 1 του άρθρου 131 του π.δ. 96/2007 «Κωδικοποίηση σ’
ενιαίο κείµενο των διατάξεων της νοµοθεσίας για την εκλογή
βουλευτών» (Α’116), όπως η παρ. αυτή αντικαταστάθηκε µε την
παρ. 10 του άρθρου 19 του ν. 4071/2012 και το πρώτο εδάφιό
της τροποποιήθηκε µε την περίπτ. α’ της παρ. 10 του άρθρου 58
του ν. 4075/2012 (Α’ 89).

Άρθρο 2

Το πρώτο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 28 του ν. 1892/1990,
όπως το άρθρο αυτό αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 33 του ν.
4061/2012, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«1. Για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή
ενοχικών δικαιωµάτων από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτι-
κές νήσους ή νησίδες, καθώς και σε ακίνητα ιδιωτικών νήσων ή
νησίδων, οπουδήποτε και αν αυτές βρίσκονται, απαιτείται άδεια
από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας».

Άρθρο 3 
Έναρξη Ισχύος

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα 1 Ιουνίου 2012

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
ΚΑΡΟΛΟΣ ΓΡ. ΠΑΠΟΥΛΙΑΣ

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ο. ΠΙΚΡΑΜΜΕΝΟΣ

ΤΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

ΠΑΥΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙΔΗΣ, ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ,  ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΖΑΝΙΑΣ, ΠΕΤΡΟΣ ΜΟΛΥΒΙΑΤΗΣ, ΦΡΑΓΚΟΥΛΗΣ ΦΡΑΓΚΟΣ,

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΟΥΡΝΑΡΑΣ, ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΤΣΑΛΤΑΣ, ΑΓΓΕΛΙΚΗ - ΕΥ-
ΦΡΟΣΥΝΗ ΚΙΑΟΥ, ΣΙΜΟΣ ΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ, ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑ-
ΚΙΩΤΗΣ, ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΙΤΤΑΣ, ΝΑΠΟΛΕΩΝ ΜΑΡΑΒΕΓΙΑΣ,
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΕΡΑΡΗΣ, ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ, ΤΑΤΙΑΝΑ ΚΑ-
ΡΑΠΑΝΑΓΙΩΤΗ, ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΑΡΓΥΡΟΣ».

Άρθρο δεύτερο

Συµβολαιογραφικές πράξεις που συντάχθηκαν το διάστηµα
από 22 Μαρτίου 2012 έως και 31 Μαΐου 2012, αφορούν την από-
κτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή εµπράγµατων ή ενοχικών δικαιω-
µάτων από φυσικά ή νοµικά πρόσωπα σε ιδιωτικά ακίνητα που
βρίσκονται σε µη ιδιωτικές νήσους ή νησίδες εντός της Ελληνι-
κής Επικράτειας και εκδόθηκαν χωρίς άδεια του Υπουργού Εθνι-
κής Άµυνας, σύµφωνα µε το άρθρο 28 του ν. 1892/1990 (Α’ 101),
όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 33 του ν. 4061/2012 (Α’ 66),
είναι έγκυρες και ισχυρές, µε την επιφύλαξη της τήρησης της
διάταξης της παρ. 1 του άρθρου 25 του ν. 1892/1990 (Α’ 101),
όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 2 του άρθρου 114 του ν.
3978/2011 (A’ 137).»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση
στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το Σώµα παρέ-

σχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 4 Οκτωβρίου 2012 και ώρα 9.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων για την
οικονοµική ανακούφιση των υπερχρεωµένων νοικοκυριών, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                               ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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